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1 Inledning 

Samhällssektionen i Tranemo kommun har fått i uppdrag att ta fram en ny 

kommunövergripande översiktsplan. Den tvärpolitiska beredningsgruppen 

Demokrati- och visionsberedning (DVB) har fått i uppdrag att bistå förvaltningen 

med detta, genom att hjälpa till med dialog och politisk förankring genom hela 

arbetet. 

Enligt Plan- och bygglagen (PBL, 2010:900) 3 kap. ska alla kommuner ha en aktuell 

översiktsplan. Tranemo kommuns tidigare översiktsplan antogs 2010. Med nya 

visioner och en numera växande befolkning bedömde kommunfullmäktige att en ny 

översiktsplan behövdes. 

Syftet med Tranemo kommuns översiktsplan är att skapa ett hållbart samhälle och 

möjliggöra en tillväxt till 14 000 invånare. Planen ska ge riktlinjer för var utveckling 

kan ske utan negativ miljöpåverkan och lägga grunderna för ett långsiktigt arbete 

inom kommunen mot ett gemensamt mål. Att skapa ett attraktivt samhälle gör att 

invånare vill bo kvar och att människor vill flytta till kommunen. 

 

1.1 Samråd 

Vid framtagande av en översiktsplan ska kommunen, enligt 3 kap. 7-11 § PBL, 

upprätta ett förslag till översiktsplan och samråda kring detta med länsstyrelse, 

region och berörda kommuner. Kommunens invånare, företagare och andra som har 

ett intresse ska också ha möjlighet att delta i samrådet. 

Syftet med samrådet är att få fram ett så bra beslutsunderlag som möjligt och tillåta 

allmänheten att få påverka den slutgiltiga planen. 

1.1.1 Samrådsprocessen 

Första förslaget på Tranemo kommuns nya översiktsplan var ute på samråd mellan 2 

januari – 28 februari. För att nå ut med samrådet gjordes en kommunikationsplan 

och riktade insatser. 

Samrådet kommunicerades ut i lokala tidningar, på kommunens anslagstavla och 

hemsida, i biblioteket och på sociala medier. I sociala medier gjordes totalt åtta 

utskick och i lokaltidningen gjordes två stycken annonseringar. 

För att nå ut till barn och unga togs det fram ett kortare utbildningsmaterial och en 

film som beskriver vad en översiktsplan och ett samråd är för något. Detta skickades 

sedan ut till skolornas rektorer. En fördjupad kurs i geografi sker också på gymnasiet 

där eleverna gemensamt läst och lämnat synpunkter på förslaget. 
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En lättläst version togs fram för att nå ut till LSS-boende och de som har ett annat 

modersmål än svenska, eller av annan anledning har svårt att ta till sig den vanliga 

samrådshandlingen. 

Utskick gjordes till byalag, seniorföreningar och övriga föreningar där kommunen 

öppnade upp för att bjuda in till information och intagande av synpunkter. Detta 

anammades av tre stycken föreningar, där fler föreningar blev inbjudna samtidigt. 

Tjänsteperson från kommunen besökte Nittorps byalag, Grimsås samhällsförening 

och Ambjörnarps bygdegårdsförening. 

 

1.2 Hantering av synpunkter 

I en samrådsredogörelse ska de synpunkter som kommit in under samrådstiden 

redovisas. Varje synpunkt ska besvaras och det ska framgå vad som ändras till följd 

av den i granskningsförslaget. Om ingen ändring sker ska detta förklaras varför. Vid 

synpunkter som berör samma ämne/fråga kan dessa komma att samlas ihop. 

Inkomna synpunkter har nedan delats upp i olika kategorier, varefter de har svarats 

på av kommunen. Långa synpunkter, eller synpunkter innehållandes flera 

synpunkter, svaras ofta på i flera svar. Svaren inleds med något av följande: 

• Noteras – synpunkten innehåller inte en uppmaning till ändring utan delger 

information. 

• Planen ändras inte i detta avseende – någon ändring i planen till följd av 

synpunkten kommer inte att ske. Alternativt kommer en ändring att ske men 

inte i enlighet med synpunkten. 

• Planen ändras (delvis) i detta avseende – ändring sker i planen till följd av 

synpunkten. Detta kan vara helt i enlighet med synpunkten, eller delvis i 

enlighet med synpunkten. 

 

För att urskilja kommunens svar från synpunkterna har de en inskjutning i texten 

och märks med ”Kommentar:” innan svaret påbörjas. 
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2 Inkomna synpunkter 

Synpunkter kunde lämnas in genom e-post, post och genom enkät i den digitala 

översiktsplanen. Utöver detta har synpunkter tagits in från kommunens sociala 

medier, telefonsamtal och på informationsträffar. 

Via post och e-post har det totalt kommit in 31 stycken synpunkter från 

privatpersoner, 5 stycken från föreningar och 5 stycken från näringslivet. 

På den digitala enkäten kom det in 152 stycken svar. 

Utöver detta kom det in synpunkter från länsstyrelsen i Västra Götaland och i 

Jönköpings län. Västra Götalandsregionen lämnade yttrande, samt flera 

myndigheter. Fyra stycken grannkommuner lämnade också synpunkter. 

Under samrådet kom det in en namninsamling med cirka 150 signaturer kopplade 

till att ta bort särskilda områden utpekade för vindkraft. 

Den stora mängden synpunkter som rört enbart vindkraft har inneburit att 

synpunkterna behövts kategoriseras och sammanställas i sig, innan svar har kunnat 

ges av kommunen. Ett eget avsnitt för vindkraft har gjorts i samrådsredogörelsen och 

går att finna under avsnitt 2.9. 

 

2.1 Statliga myndigheter och region 

2.1.1 Länsstyrelsen Västra Götaland 

Yttrandet har reviderats för att bara innehålla synpunkter på översiktsplanen. Kommentarer 

och information riktad till Tranemo kommun har uteslutits för att göra samrådsredogörelsen 

mer överskådlig. 

Samlad bedömning 

Länsstyrelsen välkomnar att kommunen tagit fram ett förslag till ny översiktsplan. 

Översiktsplanen har en tydlig struktur och ger överlag god vägledning för beslut om 

hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska 

användas, utvecklas och bevaras. Länsstyrelsen ser positivt på hur kommunen 

hanterat många frågor, exempelvis när det gäller social hållbarhet och 

barnperspektivet. Till granskningen av översiktsplanen behöver kommunen i vissa 

fall komma längre med riktlinjer och ställningstagande för efterföljande planering 

och prövning. 
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Konflikterna med riksintressena är få, men när det utvecklingen i Dalstorp behöver 

kommunen förtydliga hur riksintresseanspråket för kulturmiljövård tas tillvara i 

relation till utvecklingsområdena. 

För att bedöma om det som föreslås medverkar till att MKN enligt 5 kap. MB följs 

behöver kommunen utveckla avsnittet om MKN vatten och föra ett resonemang 

kring om översiktsplanens förslag kan innebära svårigheter att nå 

miljökvalitetsnormerna för vattenförekomsterna i kommunen. 

Länsstyrelsen välkomnar att kommunen arbetat in tidigare LIS-planer i den 

kommunomfattande översiktsplanen. Det bidrar till att ge en mer samlad bild över 

den framtida markanvändningen i kommunen. Kommunen har delvis hörsammat 

Länsstyrelsen tidigare invändningar, men för ett par områden kvarstår 

invändningar. 

Länsstyrelsen bedömer att frågor som berör mark- och vattenområden och som 

angår angränsande kommuner samordnas på ett lämpligt sätt. 

När det gäller påverkan på människors hälsa och säkerhet eller risken för olyckor, 

översvämning och erosion finns det en del frågeställningar som behöver utredas 

vidare. Det krävs också lite tydligare riktlinjer och ställningstaganden. Det gäller 

bland annat frågor kring översvämning, geotekniska risker, förorenade områden, 

farliga verksamheter och risken för olyckor med transport av farligt gods. 

Kommentar: Samtliga synpunkter i den samlade bedömningen besvaras 

nedan i respektive förtydligande. 

Länsstyrelsens synpunkter gällande ingripandegrunder enligt 11 kap. 10 

§ PBL 

Riksintressen 

Kulturmiljövård (3 kap. 6 § MB) 

I Dalstorp finns ett område av riksintresse för kulturmiljövården. Inom detta område 

har kommunen föreslagit ett par utvecklingsområden. Av översiktsplanen framgår 

att en utbyggnad ska ske med minsta rimliga påverkan på riksintresset och att 

utredningar kan behöva ske i samband med detaljplanering. Länsstyrelsen anser att 

det behöver förtydligas hur riksintresseanspråket tas tillvara i relation till 

utvecklingsområdena. Kommunen behöver förtydliga vad minsta rimliga påverkan 

innebär. Det behöver framgå hur kärnvärdena ska beaktas, det vill säga vilka värden 

som alltid ska värnas. På samma sätt kan kommunen peka på värden som kan 

påverkas inom acceptabla gränser. Vidare är det viktigt att synliggöra eventuella 

behov av fortsatta utredningar. 
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Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Ett förtydligande 

görs gällande viktiga värden i området, vad som inte får påverkas och 

vilka värden som kan tänkas påverkas. 

Miljökvalitetsnormer 

Vatten 

Länsstyrelsen anser att kommunen behöver utveckla avsnittet om MKN vatten i 

översiktsplanen. Kommunen redovisar på karta vilka vattendrag som omfattas av 

miljökvalitetsnormer för vatten. Vidare konstaterar kommunen att för att statusen 

inte ska försämras i någon av dessa områden är det viktigt att minska utsläpp från 

små avlopp och kommunala reningsverk och att detta ska hanteras i kommande 

detaljplane- och bygglovsprocesser. 

Kommunen behöver förtydliga i text och på karta vilka vattenområden som har 

sämre än god status och som därför särskilt måste beaktas vid planering och 

byggande. Kommunen kan även förtydliga hur miljökvalitetsnormerna beaktas vid 

översiktsplanens förslag till mark- och vattenanvändning. 

Kommunen behöver ange rekommendationer och strategier för hur påverkan på 

vattenkvaliteten ska hanteras i efterföljande planer och beslut och analysera 

konsekvenserna av de föreslagna strategierna. En övergripande strategi bör arbetas 

fram för att underlätta framtida detaljplaneprocesser. Detta kan göras genom att till 

exempel klargöra förbättringsbehovet för respektive vattenförekomst och ta fram 

åtgärdsnivåer. Vidare kan dagvattenstrategier från kommunens VA-plan lyftas in i 

översiktsplanen. 

För att översiktsplanen ska fungera som ett tydligt, vägledande dokument för den 

fortsatta fysiska planeringen är det viktigt att kommunen gör ett ställningstagande 

om att det alltid behöver finnas utrymme för lokalt omhändertagande av dagvatten i 

detaljplanerna. Det bör även framgå vad som behövs för att bibehålla eller, i det fall 

det behövs, förbättra miljökvalitetsnormerna för vatten. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Förtydliganden görs 

gällande varför områden som inte uppnår tillfredsställande status inte 

gör detta. Tydligare ställningstaganden tas för att hänvisa till VA-

handlingsplan och arbeten som behandlar dessa frågor. 

Ställningstagande om att utrymme för dagvatten hanteras inom 

detaljplan läggs till. 
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Luft 

Kommunen prioriterar i översiktsplanen Frisk luft som ett av fem lokala 

miljömålsområdena att utgå ifrån. Länsstyrelsen välkomnar detta, inte minst mot 

bakgrund av att det på senare tid har det kommit nya vetenskapliga rön som visar att 

negativa effekter på människors hälsa på grund av luftföroreningar uppstår vid 

betydligt lägre halter än vad som tidigare varit känt. 

Utifrån de fåtal mätningar som gjorts i Tranemo kommun gör Länsstyrelsen 

bedömningen att i större delen av Tranemo är lufthalterna av kvävedioxid (NO2) och 

partiklar (PM10) lägre än miljökvalitetsnormerna och preciseringarna för miljömålet 

Frisk luft. Det bör dock tilläggas att den regionala bakgrundshalten av partiklar är 

relativt hög i länet, vilket gör att marginalen till miljömålet är relativt liten i områden 

där det finns lokala utsläpp från till exempel trafik. 1 

Vid tät nybyggnation nära trafikerade vägar kan det finnas anledning att närmare 

beakta luftkvaliteten av främst NO2 och PM10 genom att redan i översiktsplanen 

bedöma i vilka områden luftfrågan behöver beaktas i det kommande 

detaljplanearbetet.2 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Ett tillägg görs i 

stycket gällande luft under miljökvalitetsnormer. Ingen bedömning görs 

i vilka områden luftfrågan behöver beaktas i det kommande 

detaljplanearbetet. 

Strandskydd och landsbygdsutveckling i strandnära läge (LIS) 

Länsstyrelsen ser positivt på att kommunen väljer att arbeta in tidigare LIS-planer i 

den kommunomfattande översiktsplanen. Det bidrar till att ge en mer samlad bild 

över den framtida markanvändningen. 

Länsstyrelsen kan konstatera att det för flera av LIS-områdena saknas en bedömning 

utifrån aspekter som till exempel ras-, skred- och översvämningsrisk. Enligt 

Länsstyrelsens vägledning Länsstyrelsens riktlinjer om LIS-områden så ska områden 

med ras-, skred- och översvämningsrisk som princip undantas. Kommunen behöver 

också beskriva konsekvenserna för respektive vattenförekomst med 

                                                 

1 Länsstyrelsen vill i detta sammanhang också uppmärksamma kommunen på att 

Världshälsoorganisationen (WHO) år 2021 meddelat nya strängare riktvärden för luftkvalitet och att 

EU-kommissionen under år 2022 kom med ett förslag om betydligt strängare miljökvalitetsnormer. På 

sikt kan det här leda till strängare miljökvalitetsnormer för luft i EU och Sverige och vidare även till 

skärpta målnivåer inom miljömålet Frisk luft. 
2 Se också Vägledning för efterföljande detaljplanering och bygglovsprövning nedan. 
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miljökvalitetsnormer med avseende på nybyggnation inom LIS-områden. Även 

jordbruksmark berörs, vilket behöver hanteras.3 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ytterligare fält har lagts till 

i kartmaterialet för att hantera hänsynsfrågor rörande ras-, skred-, 

erosion- och översvämningsrisker, samt jordbruksmark. 

Nedan följer områdesvisa synpunkter. 

Område 8, Simmesjön 

Kommunen har valt att minska ner området. I söder har området minskats med ca. 

två hektar och i norr med ca. en halv hektar. Länsstyrelsen ser positivt på det, men 

på flera ställen finns ingen fri passage. Kommunen behöver utveckla förslaget eller 

motivera varför området behöver se ut som det föreslagits. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Områdets 

utformning bibehålls enligt samrådsförslag, men ytterligare 

förtydligande görs angående tillgången till strandkant och frizon i 

området. 

Område 9, Sämsjön 

Kommunen har minskat området i sydväst och sydost, men inte i östra och norra 

delen. Länsstyrelsen har sedan tidigare bedömt att området behöver minskas så att 

den östra och norra delen vid badplatsen utgår. Kommunen behöver ändra områdets 

utbredning eller motivera varför området behöver se ut som det föreslagits. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Områdets utformning 

ändras till att tillåta fri passage till badplats, ytterligare förtydligande 

görs angående hänsyn och värden i området. 

Område 25, Torpasjön 

Västra delen av LIS-området överlappar område där Skogsstyrelsen har skrivit 

naturvårdsavtal med markägaren. Delen är också utpekat som utvecklingsmark i 

ängs- och betesmarksinventeringen. Denna del bör tas bort från LIS-området på 

grund av sina naturvärden. Kommunen behöver ändra områdets utbredning eller 

motivera varför området behöver se ut som det föreslagits. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Området i den västra delen 

har tagits bort. 

                                                 

3 Se också Jordbruksmark nedan. 
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Område 17, Store-Malen och Område 22, Lagmanshagasjön 

I tidigare LIS-plan har Länsstyrelsen haft invändningar mot dessa områden på grund 

av fornlämningsmiljöerna. Länsstyrelsen gör nu bedömningen att fornlämningarna 

inte är av sådan karaktär att LIS helt kan uteslutas. Notera att varje byggnation ändå 

behöver prövas mot fornlämningar. 

Kommentar: Noteras. 

Mellankommunala frågor 

Länsstyrelsen bedömer att den i planen föreslagna mark- och vattenanvändning som 

berör andra kommuner samordnas på lämpligt sätt. 

Kommentar: Noteras. 

Hälsa och säkerhet eller risken för olyckor, översvämning eller erosion 

Geoteknik 

När det gäller de geotekniska frågeställningarna hänvisar Länsstyrelsen till yttrande 

från SGI, daterat 2022-02-06. SGI har i punktform i yttrandet listat vad som behöver 

utvecklas i översiktsplanen. Det handlar bland annat om att det behövs en översiktlig 

beskrivning av geologin och geotekniska förutsättningar inom kommunen och en 

översiktlig redovisning (på karta) över identifierade områden med förutsättningar 

för ras och skred i jord, bergras, stranderosion och översvämning. 

Kommentar: Planen har ändrats efter SGIs synpunkter och förtydligande 

om vad som justerats står under 2.1.9. 

Klimatrelaterade risker i den byggda miljön 

Enligt plan- och bygglagen ska kommunen i översiktsplanen redovisa kommunens 

syn på risken för skador på den byggda miljön, som kan följa av översvämning, ras, 

skred och erosion, samt hur sådana risker kan minska eller upphöra. Kommunen 

behöver komplettera översiktsplanen med detta. 

Som stöd för arbetet med klimatrelaterade risker för den byggda miljön har 

Länsstyrelsen tagit fram publikationen Riskanalyser i ÖP, Klimatrelaterade risker i 

översiktsplanering - metodstöd, se också Boverkets vägledning Klimatrelaterade 

risker i PBL. 

Kommentar: Planen har ändrats efter SGIs synpunkter och förtydligande 

om vad som justerats står under 2.1.9. 
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Översvämning - skyfall 

Kommunen har tagit fram en lågpunktkartering för att översiktligt kartlägga 

områden som riskerar att översvämmas vid skyfall. Kommunen bör definiera hur 

planering utifrån detta ska ske. Det kan exempelvis handla om att kommunen 

rekommenderar att mer detaljerade skyfallsutredningar upprättas i 

detaljplaneprocessen. Vidare bör kommunen definiera vilka planeringsnivåer som 

framtida utredningar ska utgå ifrån, förslagsvis ett klimatanpassat 100-årsregn. Mer 

information finns i Rekommendationer för hantering av översvämning till följd av 

skyfall och Boverkets metodstöd Klimatrelaterade risker i PBL. 

Kommunen antyder att parker och grönytor kan utformas för att översvämmas. 

Länsstyrelsen rekommenderar att kommunen utvecklar resonemang om möjliga 

åtgärder. Länsstyrelsen rekommenderar att kommunen även definierar vad 

planeringen ska ta hänsyn till avseende skyfall (exempelvis skada på byggnader, 

instängda områden och framkomlighet) och vilken skyddsnivå kommunen strävar 

efter. 

Det är bra att samhällsviktig verksamhet ska ges en högre skyddsnivå när det gäller 

risker.4 Länsstyrelsen rekommenderar att kommunen även inkluderar riktlinjer för 

vad detta innebär, exempelvis definiera säkerhetsmarginal till högsta vattennivå vid 

skyfall. 

Kommentar: Planen ändras i dessa avseenden. Utveckling, 

förtydliganden och ställningstaganden görs i stycke om översvämning. 

De två rubrikerna gällande översvämning slås ihop till ett. 

Översvämning - höga flöden 

Kommunen har tagit fram en karta som visar högsta beräknade vattennivåer. 

Länsstyrelsen rekommenderar att kommunen gör ett ställningstagande till hur 

översvämning vid planering nära vattendrag ska beaktas, exempelvis vilka områden 

som inte bör bebyggas eller vilken typ av markanvändning som kan vara lämplig i 

översvämningsdrabbade områden. 

Det finns områden som kommunen planerar att utveckla som delvis är belägna inom 

områden som riskerar att översvämmas. Skydd mot översvämning vid höga 

vattennivåer kan bli kostsamt. Länsstyrelsen rekommenderar kommunen att 

                                                 

4 Se också Totalförsvaret nedan. 
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undersöka dessa områden (bl.a. Limmared) mer ingående för att avgöra om de bör 

föreslås för ändrad markanvändning.5  

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Utpekade områden 

som korsar, eller gränsar till, ytor som riskerar att översvämmas får ett 

tillägg om detta under hänsyn i kartmaterialet. Utveckling, 

förtydliganden och ställningstaganden görs i stycke om översvämning. 

De två rubrikerna gällande översvämning slås ihop till ett. 

Värmeböljor 

Kommunen nämner att möjligheterna till svala områden vid värmeböljor behöver ses 

över, genom grönska och grön infrastruktur. Länsstyrelsen rekommenderar att 

kommunen tar fram tydligare riktlinjer för vad detta innebär för kommande 

detaljplaner. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Behovet av 

grönyteplan för kommunen har identifierats för att ta fram nämnda 

riktlinjer och lyfts nu i översiktsplanen. 

Farligt gods 

Kommunen lyfter att risker ska hanteras för bebyggelse inom 150 meter från 

transportled med farligt gods och att planeringen ska följa Länsstyrelsens 

rekommendationer. Kommunen har i översiktsplanen möjlighet att underlätta i 

detaljplaneringen genom att exempelvis definiera rekommenderade bebyggelsefria 

avstånd eller förhållningssätt gällande olika typer av bebyggelse nära transportled. 

Länsstyrelsen rekommenderar att kommunen som utgångspunkt bör eftersträva 30 

meters bebyggelsefritt avstånd utmed rekommenderad transportväg för farligt gods. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ställningstagande läggs in 

att 30 meter bebyggelsefritt ska eftersträvas vid rekommenderad väg för 

farligt gods. 

Farliga verksamheter och Sevesoanläggningar 

I översiktsplanen konstaterar kommunen att hänsyn behöver tas till tillståndspliktiga 

verksamheter. Kommunen behöver ta fram riktlinjer för planläggning nära farlig 

verksamhet med syfte att minska risken för att olyckor ska orsaka skador på 

                                                 

5 I en del fall kommer också markavvattningsföretag att beröras. Det kan bli aktuellt att ompröva 

markavvattningsföretaget hos mark- och miljödomstolen. Områden som markavvattnas är ofta 

områden som är känsliga för översvämning och områden där översvämningskänslig bebyggelse bör 

undvikas. 
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människor och miljö. Förutom riskfrågan är exempelvis buller, lukt och partiklar 

andra viktiga aspekter att beakta. Omvänt kan närhet till bostäder innebära 

begränsningar för verksamheternas möjlighet till rationellt nyttjande av sin fastighet 

och försvåra för framtida utveckling av verksamhetsområdet. Det är därför viktigt att 

det upprätthålls tillräckliga skyddsavstånd till verksamheter som kan medföra risker 

eller olägenheter för människors hälsa. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Stycket byter rubrik till 

’Miljöfarlig/Tillståndspliktig verksamhet’ och förtydligas med 

ställningstaganden. 

I Tranemo ligger två utpekade bostadsområden (SB24 och SB28) i nära anslutning till 

befintligt verksamhetsområde (V11) samt till en väg. Närhet mellan bostäder och 

verksamheter kan leda till störningar för de boende. Kommunen bör överväga 

placeringen av dessa bostadsområden och i andra hand hitta tydliga riktlinjer för hur 

hänsyn ska tas. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Områdena bibehålls med 

viss justering och förtydliganden görs gällande hänsyn. 

Det framgår av samrådhandlingen att kommunen planerar att utveckla 

stationsområdet i Limmared med bland annat förtätning av bostäder. Länsstyrelsen 

saknar information kring hur kommunen beaktar närheten till Ardagh Glass 

Limmared AB, vilken är en stor industriverksamhet som dessutom är en 

Sevesoanläggning. Verksamheten har olika utsläpp till luft som kan vara störande 

och ha påverkan på hälsan och är därtill en bullrande verksamhet. I Boverkets 

publikation Bättre plats för arbete anges 400 meter som riktvärde för glasbruk. 

Vidare brukar Länsstyrelsen tillämpa 800 meter för Sevesoanläggningar med lägre 

kravnivån. Länsstyrelsen är tveksam till om det är lämpligt att förtäta med bostäder 

så nära verksamheten och anser att det definitivt inte är lämpligt med bostäder norr 

om väg 157. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Området norr om väg 157 

tas bort. Tillägg görs i planen och kartan gällande Seveso. Undersökning 

av områdets lämplighet har påbörjats. 

Buller och vibrationer 

Översiktsplanen är ett viktigt styrmedel eftersom lämplig lokalisering är mycket 

betydelsefullt för att skapa en god boendemiljö. Flera av kommunens utpekade 

områden för bostadsutveckling ligger i nära anslutning till högt trafikerade vägar 

och/eller järnvägar, vilket kan medföra störningar i form av buller och vibrationer för 

omgivningen. 
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Länsstyrelsen anser att kommunen inför granskningsskedet behöver ta fram en 

övergripande bullerkartläggning som redovisar bullerutsatta områden i kommunen. 

Utifrån en sådan kartläggning är det möjligt att ta ställning till inom vilka områden 

som ny bostadsbebyggelse bör undvikas och var det är lämplig att gå vidare med 

planering av bostäder, skolor och förskolor. I de fall områden utsätts för buller från 

olika källor till exempel från både vägtrafik och verksamheter ska samtliga källor 

beaktas. I vissa fall, till exempel då bostadsområden planeras nära järnvägar, behöver 

även vibrationer beaktas vid planering av utvecklingsområden.6  

Länsstyrelsen ser positivt på översiktsplanens inriktning att placera industrier och 

störande verksamheter utmed riksväg 27 och icke- störande verksamheter i utkanten 

av samhällen. Det här kan gärna förtydligas ytterligare med ett ställningstagande, 

likt de ställningstaganden som finns i andra avsnitt i översiktsplanen. I några fall 

verkar kommunen dock avvika från strategin, exempelvis i SB25 Tranemo samt SB2 

och SB30 Limmared. Avvikelserna behöver motiveras. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. En övergripande 

bullerkartläggning bedöms inte rimligt i nuläget, men läggs till under 

utredningsbehov. Tillägg av hänsyn görs under rubriken ’Bebyggelse’, 

samt tillägg av ’Buller och vibrationer’ görs under rubriken ’Miljö, Hälsa, 

Säkerhet’, som behandlar dessa frågor tydligare. Avvikelserna motiveras 

delvis i text som attraktiva natur- och strandnära lägen, samt 

förtydliganden görs i kartobjekten. 

Förorenade områden 

Det är bra att potentiellt förorenade områden identifierats på en karta samt att och 

det framgår att dessa områden behöver undersökas vid detaljplanering och 

exploatering. Att undersökningar ska utföras vid detaljplanering och exploatering 

kan samtidigt förtydligas ytterligare med ett ställningstagande om vilken strategi 

kommunen har för att hantera förorenade områden i detaljplaner.7  

För att utveckla översiktsplanen ytterligare rekommenderar Länsstyrelsen att 

kommunen tar del av Länsstyrelsens ÖP-Portal. Där finns ett särskilt avsnitt om 

potentiellt förorenade områden och vad man bör tänka på. Flera av de punkter som 

tas upp där är relevanta för Tranemo kommun. Där lyfter Länsstyrelsen bland annat 

behovet av att i översiktsplanen ta fram mål och strategier för arbetet med 

förorenade områden. 

                                                 

6 Se också Vägledning för efterföljande detaljplanering och bygglovsprövning nedan. 
7 Strategin bör integreras eller vara en del i kommunens handlingsplan över förorenade områden. 
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Olika föroreningar innebär olika risker. Föroreningar som är särskilt farliga eller mer 

spridningsbenägna kräver noggrannare undersökningar och ett mer omfattande 

bedömningsunderlag. Förutsättningarna avseende förorenade områden behöver 

särskilt beskrivas inom områden som pekas ut för utveckling, detaljplanering och 

exploatering. En bedömning av undersöknings- och åtgärdsbehovet för förorenade 

områden inom dessa områden bör redovisas i översiktsplanen. 

Det bör även förtydligas i översiktsplanen att kartan inte är någon fullständig 

kartläggning av förorenade områden i kommunen (vilket också framgår av 

miljökonsekvensbeskrivningen). 8 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett förtydligande görs i 

avsnittet om förorenad mark. En enklare strategi läggs fram. 

Länsstyrelsens rådgivande synpunkter – övriga allmänna 

intressen 

Social hållbarhet 

Den fysiska planeringen kan användas som ett verktyg för att stärka den sociala 

hållbarheten i kommunen genom att identifiera utmaningar och hur den fysiska 

miljön kan bidra till att hantera dessa. Detta bedömer Länsstyrelsen att Tranemo 

kommun gör på ett bra sätt i översiktsplanen. Kommunen beskriver samråd och 

medborgardialoger, gör relevanta kopplingar till styrning och mål inom social 

hållbarhet och identifierar hur olika invånargrupper påverkas. 

Översiktsplanen integrerar på ett föredömligt sätt barnperspektivet i den fysiska 

planeringen. Det är särskilt positivt att kommunen utgår från barnkonventionen och 

att planeringen tydliggör hur den fysiska miljöns utveckling ska se ut för att 

tillgodose rättigheter för alla barn, exempelvis genom att tydliggöra att kommunen 

strävar efter goda kommunikationer och infrastruktur för barn och unga att kunna ta 

sig till och från sina fritidsaktiviteter och att detta utgår från målsättningar om barn 

och ungas uppväxtvillkor och hälsa. Barnperspektivet lyfts även tydligt som ett 

allmänt intresse. Det är bra att kommunen tar upp behov och inriktning för 

utveckling av skolor och förskolor i samband framtida befolkningstillväxtmål. 

Genom att tydliggöra detta i den fysiska planeringen skapas möjligheter för att 

tillgodose rätten till utbildning i framtiden. 

                                                 

8 Observera att den nationella databasen EBH-stödet, där information om potentiellt och konstaterat 

förorenade områden samlas, inte är heltäckande. Det kan alltså finnas områden som är potentiellt eller 

konstaterat förorenade men som inte finns med i EBH-stödet 
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Kommunen står, som det framgår av översiktsplanen, inför en ökning av äldre i 

befolkningen och det är utifrån detta positivt att planen tydliggör att kommunen ska 

erbjuda bostäder som bidrar till jämlika levnadsvillkor för alla oavsett ålder, 

funktionsnedsättning och socioekonomiska faktorer. 

Även om fler grupper än barn och äldre lyfts fram i översiktsplanen hade 

Länsstyrelsen gärna sett att kommunen varit lika tydlig i den fysiska planeringen när 

det gäller andra grupper. Översiktsplanen kan bli tydligare när det gäller den fysiska 

planeringen ur ett jämställdhetsperspektiv och hur den fysiska planeringen påverkar 

levnadsvillkor och delaktighet för personer med funktionsnedsättning. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Avsnitt om kommunens 

arbete med social hållbarhet och den fysiska planeringens påverkan görs 

under allmänna intressen. 

Bostadsförsörjning 

Kommunens riktlinjer för bostadsförsörjning antogs år 2021 och utgör ett bra 

underlag för översiktsplanen. För att stärka kopplingen med riktlinjerna för 

bostadsförsörjning och översiktsplanen bör kommunens mål för 

bostadsförsörjningen och vilka insatser som ska göras för att nå dessa och hur det 

långsiktiga behovet av bostäder ska tillgodoses framgå även av översiktsplanen. 

Kommentar: Noteras. Bedömningen görs att kommunens 

Bostadsförsörjningsprogram genomsyrar de utvecklingsområden, 

grönytebehov och ställningstaganden som görs i planen. 

Gestaltad livsmiljö 

Översiktsplanens huvudinriktning för ny bebyggelse är att kommunen ska växa 

utmed stråken och i de större kärnorna. Länsstyrelsen välkomnar den 

gestaltningsplan för centralorten som kommunen uttrycker ett behov av. Kommunen 

kan i översiktsplanen med fördel ange en inriktning eller ram för gestaltningsplanen. 

Länsstyrelsen vill också peka på behovet av att kommunen får med sig 

gestaltningsfrågorna när det gäller utvecklingen utmed stråken. Översiktsplanen, 

eller kommande gestaltningsplan, kan ange en inriktning för detta. Det kan till 

exempel handla om att verka för en enhetlighet i färgskala. 

Kommentar: Noteras. 

Totalförsvaret 

Totalförsvaret består av det militära försvaret och det civila försvaret. Det 

övergripande målet för totalförsvaret är att ha förmåga att försvara Sverige mot 
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väpnat angrepp och värna säkerhet, frihet, självständighet och handlingsfrihet. 

Länsstyrelsen ser positivt på att översiktsplanen innehåller en redovisning av vilka 

funktioner och verksamheter som bedöms vara viktiga samhällsfunktioner och som 

vid detaljplanering därmed bör ges högre skyddsnivå än övrig bebyggelse när det 

gäller riskhantering.9 Kommunen kan gärna komplettera översiktsplanen med 

beskrivningar av hur totalförsvarsaspekter vägts in redan i översiktsplaneförslaget. 

För inspiration se Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) vägledning 

Totalförsvarets intressen i samhällsplaneringen. 

Kommentar: Noteras. Ett kort tillägg görs för hänsyn under stycket för 

bostadsbebyggelse. 

Infrastruktur och kommunikationer10 

Kommunen bör komplettera översiktsplanen med det funktionellt prioriterade 

vägnätet. Utpekade vägar i Tranemo kommun är väg 27, väg 156 och väg 157. 

Vägarna i det funktionellt prioriterade vägnätet utgör också en grund för Västra 

Götalandsregionens (VGR) arbete med den regionala planen för 

transportinfrastruktur i form av prioriterade stråk. 

Vid planering av bostäder eller verksamheter som innebär ökad trafik på en 

funktionellt prioriterad väg är det angeläget att se till att tillgängligheten utmed 

vägen inte påverkas negativt. Trafikanalyser bör utföras för att visa hur till exempel 

kapacitet och trafiksäkerhet påverkas. Ett sätt att uppnå en god tillgänglighet och 

trafiksäkerhet kan vara att samla ihop flera befintliga anslutningsvägar i en 

anslutningspunkt, men även planskilda korsningar bör prövas. Trafikverket är 

generellt restriktiva till att tillåta ytterligare anslutningar till det statliga vägnätet och 

då särskilt till funktionellt prioriterat vägnät. 

Kommunen anser att väg 27 behöver bli 2+1-väg hela vägen från Borås till Gislaved. 

På uppdrag av VGR och Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund genomför 

Trafikverket en åtgärdsvalsstudie (ÅVS) för väg 27 på sträckan Kilakorset–länsgräns 

Jönköping. Berörda kommuner har deltagit i arbetet och ÅVS-rapporten har nyligen 

varit på remiss. Kostnader och nyttor för ombyggnad till 2+1-väg har i ÅVS-arbetet 

utretts för sträckorna Kilakorset–Limmared (korsning väg 157) och Limmared–

Tranemo (korsning väg 156 Björsdamm). Det är VGR i samråd med Boråsregionen 

Sjuhärads kommunalförbund som i kommande revideringar av regional plan tar 

beslut om en ombyggnad av väg 27 ska prioriteras eller inte. 

                                                 

9 Se också Översvämning – skyfall ovan. 
10 Se också Trafikverkets yttrande, daterat 2023-02-02. 
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Länsstyrelsen välkomnar att kommunen vill utveckla tågtrafiken på kust-till-

kustbanan och stärka stationsorterna Grimsås och Länghem. 

Kommentar: Noteras. Dessa synpunkter och svar på vad som ändras till 

följd av dem, finns under Trafikverkets synpunkter (2.1.4). 

Transmissionsnät11 

I Tranemo kommun har Svenska kraftnät en 400 kV-ledning tillhörande 

transmissionsnätet för el. Samråd ska hållas med Svenska kraftnät när åtgärder 

planeras inom 250 meter från 400 kV-ledningen. Ledningen kan framgå tydligare av 

översiktsplanen. 

Det är bra att kommunen lyfter fram att elledningar är en viktig samhällsfunktion för 

att klara samhällsstörningar. Kommunen kan komplettera översiktsplanen med en 

beskrivning av elsystemets roll i samhällsplaneringen. 

Områdena Limmared, Nittorp och Tranemo utpekas som områden tänkta för 

verksamheter och industrier i planen och ligger i direkt anslutning till Svenska 

kraftnäts 400 kV- ledning. Utbyggnadsområden i närheten av 400 kV-ledningen kan 

medföra svårigheter vid eventuella framtida förändringar i transmissionsnätet. Det 

är viktigt att kommunen visar hur tillräcklig hänsyn kan tas till befintlig 400 kV-

ledning. 

Kommentar: Noteras. Dessa synpunkter och svar på vad som ändras till 

följd av dem, finns under Svenska Kraftnäts synpunkter (2.1.5). 

Civil luftfart 

I översiktsplanen nämns ingenting om flyghinder för varken den civila luftfarten 

eller den militära luftfarten. Vad som gäller avseende civil och militär luftfart bör 

nämnas i översiktsplanen för att säkerställa att både Luftfartsverket och 

Försvarsmakten remitteras i dessa ärenden. Vad som gäller i övrigt för civil luftfart 

se Luftfartsverkets yttrande.12 

Kommentar: Noteras. Dessa synpunkter och svar på vad som ändras till 

följd av dem, finns under Luftfartsverkets synpunkter (2.1.7). 

Vindkraft 

Precis som med LIS-planerna ser Länsstyrelsen positivt på att kommunen väljer att 

arbeta in vindbruksplanen i den kommunomfattande översiktsplanen. På så sätt blir 

                                                 

11 Se också Svenska Kraftnäts yttrande, daterat 2023-02-01. 
12 Daterat 2023-01-19. 
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det lättare att få en mer samlad bild över den framtida markanvändningen. Det finns 

samtidigt information i vindbruksplanen, som kan vara bra att ta tillvara för 

efterföljande planering och prövning, och som kompletterar innehållet i förslaget till 

ny översiktsplan. För att inte förlora värdefull information från vindbruksplanen kan 

till exempel väsentliga delar samlas i en bilaga till den nya översiktsplanen.13 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Vindbruksplanen ses över 

och tre områden tas bort. En bilaga görs för att förtydliga 

ställningstagandena och utpekade områdenas lämplighet. 

Friluftsliv 

En av översiktsplanens utvecklingsinriktningar gäller natur och friluftsliv. 

Kommunen vill bland annat bevara och utveckla de grönblå värdena. För att stärka 

översiktsplanens inriktning på friluftsliv ytterligare kan kommunen lyfta fram de 

nationella målen för friluftsliv och på vilket sätt kommunen bidrar till att uppfylla 

dem. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Ställningstagande 

läggs till för utvecklingsinriktningen ’Natur och friluftsliv’. Sveriges 

friluftslivsmål bedöms redan hanteras, delvis i kartobjekten för mark- 

och vattenanvändning, samt natur och friluftsliv. 

Jordbruksmark 

Jordbruksmark är en förutsättning för livsmedelsproduktion. Det är en begränsad 

resurs, som är viktig ur produktions-, miljö och totalförsvarssynpunkt och viktig att 

förvalta både för dagens och för framtidens behov. Kommunen har i översiktsplanen 

inte angett någon tydlig riktlinje för de areella näringarna. Översiktsplanens 

skrivningar om att det alltid är viktigt att överväga innan bebyggelse sker på 

jordbruksmark är alltför generella. 

Innan förändrad markanvändning på jordbruksmark föreslås ska en 

lokaliseringsutredning enligt 3 kap. 4§ miljöbalken göras.14 Enligt tidigare domar från 

mark- och miljööverdomstolen kan en detaljplan där förändrad markanvändning på 

jordbruksmark föreslås, få avslag om utredningen enligt 3 kap 4§ miljöbalken saknas. 

Därför är det lämpligt att redan i översiktsplanen ha utrett dessa frågor. 

                                                 

13 Se också Energimyndighetens yttrande, daterat 2023-02-31. 
14 Det innebär att kommunen måste utreda om jordbruksmarken är brukningsvärd, om den 

förändrade markanvändningen är ett väsentligt samhällsintresse och varför förutsättningarna att ta 

annan mark i anspråk inte är tillfredsställande. 
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Kommunen avser utveckla både nya och pågående etableringar av verksamheter 

längs väg 27, väg 156 och väg 157. I vissa delar av stråken finns jordbruksmark. 

Kommunen bör därför redovisa lokaliseringsalternativen redan i översiktsplanen, 

detta för att undvika inlåsningseffekter i kommande detaljplaner. Detta gäller även 

för de områden som är utpekade för bostäder där jordbruksmark tas i anspråk. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Rubriker för 

’Verksamheter’ och ’Väsentliga samhällsintressen’ har lagts till för att 

förtydliga kommunens ställningstaganden gällande jordbruksmark. 

Behovet av lokaliseringsalternativ och lokaliseringsutredning beskrivs 

också. Förtydliganden för bostadsområden på jordbruksmark görs också 

i kartmaterialet. 

Skogsmark15 

I översiktsplanen nämner kommunen ingenting om naturvårdsavtal.16 Enligt 

kommunens naturvårdsplan finns ett antal sådana. Översiktsplanen bör uppdateras 

med information om detta. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett kortare tillägg görs 

gällande naturvårdsavtal i stycket ’Naturvård’. 

Naturvårdsplanen som kommunen hänvisar till är några år gammal. Den ger en 

ögonblicksbild, aktuella uppgifter om miljövärden i skogen såsom nyckelbiotoper 

och skyddade skogsområden, finns på Skogens pärlor. Dessa register fylls 

kontinuerligt på med nya områden. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett kortare tillägg görs 

gällande Skogens pärlor i stycket ’Naturvård’. 

I miljökonsekvensbeskrivning står att Skogsstyrelsen och Länsstyrelsen kan besluta 

om biotopskyddsområden. Det kan även kommunerna göra. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Tillägg görs i MKB 

gällande biotopskyddsområden. 

Ibland blir det otydligt om texten handlar om all skogsmark i kommunen eller om 

den kommunägda skogen.17 

                                                 

15 Se också yttrande från Skogsstyrelsen, daterat 2023-01-26. 
16 Naturvårdsavtal kan bildas för att skydda höga naturvärden eller höga sociala 
17 Se t.ex. sida 34 i miljökonsekvensbeskrivningen. Gäller förvaltningsplanen kommunens ägda skog 

eller all skog i kommunen? 
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Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Förtydligande görs 

gällande skogsmark. 

Strandskydd 

Strandskyddet ska tillgodose allmänhetens tillgänglighet till stränder samt beakta 

växters och djurs livsmiljöer vid strandområden. Många av kommunens sjöar och 

vattendrag omfattas av strandskydd. Översiktsplanen behöver kompletteras med en 

redovisning av strandskyddet. Länsstyrelsen rekommenderar att det framgår av 

såväl text som hänsynskartan. Miljökonsekvensbeskrivningen har en text som kan 

lyftas in i översiktsplanen, men observera att förteckningen av vilka sjöar och 

vattendrag som har ett utökat strandskydd är felaktig. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett stycke om strandskydd 

läggs till under ’Hänsyn och värden’, samt förtydligas i stycket om LIS. 

MKB ändras till rätt utökade strandskydd och karta över strandskydd i 

kommunen läggs in. 

Ekologiskt känsliga områden och artskydd 

Översiktsplanen behöver kompletteras med en text om ekologisk känsliga områden 

och artskyddsförordningen. Ekologiskt särskilt känsliga områden ska så långt det är 

möjligt skyddas från åtgärder som kan skada naturmiljön.18 Områdena har även en 

koppling till artskyddsförordningen, eftersom ekologiskt känsliga områden ofta 

hyser dessa arter. Artskyddsförordningen innehåller också rena förbud som behöver 

beaktas vid planläggning och bygglovsgivning. Dispenser från 

artskyddsförordningen ges mycket restriktivt. Bästa sätter för kommunen att 

undvika förgävesplanering är att tidigt identifiera att skyddade arter kan påverkas. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg om ekologiskt 

känsliga områden, samt artskydd, görs under rubriken ’Naturvård’. 

Landskapsbildsskydd 

I kommunen finns ett område (Vassgården) med landskapsbildsskydd. Det behöver 

framgå av översiktsplanen, eftersom det krävs tillstånd från Länsstyrelsen för att 

utföra åtgärder som kan ha negativ effekt på landskapsbilden i dessa områden.19 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs i 

kartinformationen angående landskapsbildsskydd. 

                                                 

18 MB 3 kap. 3 §. 
19 Landskapsbildsskydd är en äldre skyddsform som inte finns i miljöbalken. Den håller successivt på 

att ersättas med andra skyddsformer. 
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Djur- och växtskyddsområden 

Om det behövs ett särskilt skydd för en djur- eller växtart inom ett visst område, får 

länsstyrelsen eller kommunen med stöd av miljöbalken 7 kap. 12 § besluta om så 

kallade djur- och växtskyddsområden. I Tranemo kommun finns två sådana 

områden.20 Översiktsplanen kan kompletteras med information om detta. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg om ekologiskt 

känsliga områden, samt artskydd, görs under rubriken ’Naturvård’. 

Småbiotoper 

Under rubriken Grön infrastruktur och ekosystemtjänster nämns ett antal 

småbiotoper. Det bör också nämnas att flera av dessa också är biotopskyddade enligt 

miljöbalken. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs som 

uppmärksammar detta. 

Myrskyddsplan och våtmarksinventering 

Kommunen kan komplettera översiktsplanen med information om att fyra områden21 

i kommunen finns upptagna i länets myrskyddsplan och att det i kommunen finns 

ett antal områden utpekade som klass 1- och klass 2-område i Länsstyrelsens 

våtmarksinventering. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs som 

uppmärksammar detta. 

Vatten- och avloppsförsörjning (VA) 

Av översiktsplanen framgår att det finns ett stort behov av upprustning och 

utbyggnad av VA-försörjningen i kommunen. Därtill konstaterar Länsstyrelsen att 

inkommande belastning på Tranemos avloppsreningsverk ligger nära 

kapacitetstaket, år 2021 överskreds tillståndet. Tillståndet avser en maximal 

belastning på 7 500 personekvivalenter, vilket innebär att det i dagsläget inte finns 

kapacitet att ta emot ytterligare belastning på reningsverket. Av översiktsplanen 

framgår att fem av sju verk i kommunen är i stort behov av upprustning. 

Länsstyrelsen betonar vikten av att utbyggnad och upprustning VA-infrastrukturen 

och att genomföra den beslutade VA-planen för att kunna möta utvecklingsbehovet i 

kommunen. 

                                                 

20 Gryttersjön och en udde vid Sorgadalen, Håcksnäs, vid Torpasjön. 
21 Komosse, Kättesjömossarna, Lövömossen och Skrikemosse. 
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Kommentar: Noteras. 

I den regionala vattenförsörjningsplanen för Västra Götaland pekar Länsstyrelsen ut 

ett par regionalt viktiga dricksvattenresurser i Tranemo kommun. Den regionala 

vattenförsörjningsplanen utgör ett planeringsunderlag som Länsstyrelsen anser att 

kommunen behöver lyfta och förhålla sig till i översiktsplanen.22 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs som 

uppmärksammar den regionala vattenförsörjningsplanen, samt de två 

regionalt viktiga dricksvattenresurserna. 

Radon 

Översiktsplanen bör innehålla en översikt av radonsituationen i kommunen och 

framför allt visa på eventuella högriskområden. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett stycke gällande Radon 

görs under rubriken ’Miljö, Hälsa, Säkerhet’. 

Avfallshantering 

Kommunen behöver förtydliga om det finns behov av fler ytor för avfallshantering. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Förtydligande har gjorts 

om att återvinningscentralen bedöms räcka till även vid uppfyllande av 

befolkningsmålet. 

Vägledning för efterföljande detaljplanering och bygglovsprövning 

Översiktsplanen ger vägledning för respektive förslag till mark- och 

vattenanvändning utifrån rubrikerna ställningstagande, konsekvenser och hänsyn. 

Länsstyrelsen ser det här som ett bra sätt att signalera vilken hänsyn som behöver tas 

för respektive område i efterföljande planering och prövning och ett sätt att visa 

förhållanden av väsentlig betydelse enligt 3 kap. 4 PBL. 

Länsstyrelsen har förståelse att redovisningen av de förhållanden som är av väsentlig 

betydelse måste avgränsas till det som just är av väsentlig betydelse, men 

Länsstyrelsen rekommenderar ändå att kommunen överväger om redovisningen bör 

kompletteras för att fånga fler aspekter som inte nämns och som kan vara avgörande 

för områdenas lämplighet för exploatering. Det kan handla om till exempel ras- och 

skredrisk, översvämningsrisk, närhet till farligt gods eller farlig verksamhet, 

bullerpåverkan, luftkvalitet och markföroreningar. Aspekter som för vissa områden 

kan vara av väsentlig betydelse. Om inte fler aspekter lyfts fram för respektive 

                                                 

22 Se också Boverket PBL kunskapsbanken om vattenförsörjning. 
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område kan det riskera att bli lite missvisande om vilka utredningar eller 

hänsynstaganden som krävs. Vid utbyggnad inom de lokala kärnorna ska ortens 

landsbygdskaraktär bibehållas och hänsyn tas till naturvärden. Riktlinjen bör 

utvecklas för att ge ett tydligare stöd i bygglovsprövningar. Riktlinjer för 

förfrågningar utanför orterna bör också anges. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Planen kompletteras 

med tydligare konsekvenser och hänsyn i flera områden. Andra risker 

som ras, skred, översvämning, mm, hanteras delvis i berörda områden 

och under sina egna rubriker under ”Miljö, Hälsa, Säkerhet”. Gällande 

landsbygdskaraktär är det oklart vilken del som åsyftas. 

Kartredovisningen 

Översiktsplanen innehåller några områden utpekade som lämpliga att undersöka för 

vindkraftsparker. Kommunen redovisar områdena under rubriken Hänsyn och 

värden och i kartskikt för Riksintressen, LIS och andra värden. Länsstyrelsen anser 

att det är bättre att redovisa områdena under rubriken Mark- och vattenanvändning, 

då det handlar om förslag till en förändrad markanvändning. 

Under fliken Riksintressen finns i kartan några skikt som inte är riksintressen. De bör 

flyttas, så att det blir tydligt vilka skikt som är riksintressen. 

Kartan innehåller en lagerlista benämnd Riksintressen, LIS och andra värden. 

Länsstyrelsen noterar att LIS inte ligger här, utan under kategorin Mark- och 

vattenanvändning. Bra om det kan justeras till granskningen av översiktsplanen. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Kartlagrens placering och 

flikarnas namn ses över och korrigeras. 

Miljökonsekvensbeskrivningen 

Länsstyrelsen noterar att miljökonsekvensbeskrivningen innehåller en del felaktiga 

uppgifter.23 Inför granskningen är det bra om kommunen går igenom texten och 

justerar felaktigheterna. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Uppgifterna om 

strandskydd och biotopskydd korrigeras. Natura 2000 korrigeras namn. 

Kommentar: Tack för era synpunkter. 

 

                                                 

23 T.ex. om strandskydd, biotopskydd och Natura 2000. 
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2.1.2 Länsstyrelsen Jönköpings län 

Länsstyrelsens synpunkter 

Länsstyrelsen Västra Götaland har till Länsstyrelsen i Jönköpings län översänt 

samrådsförslag till Tranemo kommuns översiktsplan. 

Tranemo kommun gränsar till Jönköping och Gislaveds kommun i Jönköpings län. 

Handlingarna har setts över utifrån berörda regionala och mellankommunala frågor. 

Kommunikationer 

Tranemo kommun lyfter i sin översiktsplan den regionalt viktiga 

järnvägsförbindelsen kust-till-kustbanan som går genom kommunen och lyfter att 

det är en hög prioritet att fortsätta utveckla denna och öka tillgängligheten. 

Länsstyrelsen i Jönköpings län anser att järnvägsdragningen är viktig även för vårt 

län och är positiva till att kommunen värnar om dess utveckling. 

Värdefull naturmiljö 

Översiktsplanen nämner Komosse och dess naturvärden. Tranemo kommun 

beskriver under flera olika delkapitel varför området är skyddsvärt. Länsstyrelsen i 

Jönköpings län ser positivt på detta och anser inte att planförslaget innebär en 

negativ påverkan på området. 

Vindbruk 

Kommunen pekar ut flera vinkraftsområden som är nära kommungränsen mot både 

Gislaved och Jönköpings kommun. Tranemo kommun skriver i sin översiktsplan att 

samverkan behöver ske när etableringar sker nära kommungränsen. Länsstyrelsen i 

Jönköpings län ser positivt på att detta lyfts redan i översiktsplanen. 

Kommentar: Tack för era synpunkter. 

2.1.3 Västra Götalandsregionen 

Regionala mål och strategier, utgångspunkter för yttrandet 

I Västra Götaland har det i bred samverkan tagits fram ett flertal mål och strategier 

som är regionens och kommunernas gemensamma prioriteringar för regionens 

utveckling. 

Övergripande är Vision Västra Götaland – Det goda livet. Västra Götaland ska vara 

en attraktiv region att bo, verka och leva i och invånarna ska ha bra förutsättningar 

att ta del av arbete, utbildning och livskvalitet. Målet i den regionala 

utvecklingsstrategin för Västra Götaland 2021 – 2030 är ”Tillsammans gör vi Västra 
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Götaland till ett föredöme för omställning till ett hållbart och konkurrenskraftigt 

samhälle”. 

En av de långsiktiga prioriteringarna i utvecklingsstrategin är att Knyta samman 

Västra Götaland – för hållbar och förbättrad tillgänglighet. 

Yttrandet utgår i första hand från regionalt trafikförsörjningsprogram för Västra 

Götaland och Regional plan för transportinfrastrukturen. Västra Götalandsregionens 

långsiktiga mål för persontransporter är att andelen hållbara resor ska öka i hela 

Västra Götaland. Målet för godstransporter är att vara ett internationellt och 

nationellt ledande hållbar logistikregion med utvecklad intermodalitet. 

Det är vid byggande av områden för bostäder och verksamheter som 

förutsättningarna för transportsystemet läggs fast. Att våra transporter idag 

använder mycket energi, samt ger stora utsläpp av koldioxid och andra emissioner är 

delvis en konsekvens av vår utspridda bebyggelsestruktur. Om ny bebyggelse 

koncentreras till befintliga orter och längs stråk ger det möjlighet för fler att använda 

cykel, gång och kollektivtrafik för sina resor. 

Kommentar: Noteras. 

Synpunkter på översiktsplanen 

Översiktsplanen är i digitalt format för att men går även att ladda ner i pdf-format. 

Kommunens ambitioner presenteras på ett tydligt sätt och upplägget i planen är 

enkel att följa. 

Utvecklingsinriktning Bebyggelse 

➢ Grunden i planen är att Tranemo kommun ska växa utmed sina stråk och i de 

större kärnorna. Föreslagen ny bebyggelse är koncentrerad i anslutning 

befintlig kollektivtrafik. 

Kommentar: Inriktningen är helt i linje med Västra Götalandsregionens och 

Västtrafiks ambitioner och ger goda förutsättningar för ökat hållbart resande. 

Möjligheten att resa hållbart mellan utvecklingsområdena och viktiga målpunkter är 

relevant i lämplighetsbedömningen av respektive område. 

Önskvärt att det i översiktsplanen områdesvis redogörs för hur denna möjlighet ser 

ut. Om bebyggelseutvecklingen förutsätter åtgärder i exempelvis kollektivtrafiken 

eller GC-nätet bör även detta framgå. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Planen kompletteras i de 

områden där åtgärder inom kollektivtrafik eller GC-nätet behöver ses 

över. Tillägg görs under rubriken ’Hänsyn’ i dessa områden. 
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Utvecklingsinriktning Kommunikationer 

➢ I samrådshandlingen lyfts fram att den befintliga kollektivtrafiken når 

samtliga orter i kommunen men med olika frekvens. Att utveckla 

kollektivtrafiken är viktigt för att tillgängliggöra ett hållbart resande. 

Kommentar: Utbudet i kollektivtrafiken baseras på resandeunderlaget och det faktiska 

resandet. Det innebär att befolkningsunderlaget ligger till grund för grundutbudet 

(Så planerar vi för en attraktiv kollektivtrafik - Riktlinjer för dig som planerar 

kollektivtrafik i Västra Götaland. v 2.0, samt Trafikförsörjningsprogram 2021–2025 - 

Hållbara resor i Västra Götaland). 

Det faktiska resandet kan motivera ett högre utbud än grundutbudet. Att kommunen 

planerar för ett ökat underlag är därför en viktig förutsättning för ett ökat utbud. Det 

är också relevant att sträva mot ett dubbelriktat resande genom att det finns 

målpunkter i båda ändar av en linje. 

➢ Med Tranemo kommuns utspridda geografi blir kollektivtrafiken en viktig 

faktor i arbetet för jämställdhet och minskade klyftor. Genom bussnätet kan 

resenärer ta sig mellan orterna i kommunen och god tillgänglighet finns också 

till större orter i grannkommunerna, exempelvis Borås, Svenljunga och 

Ulricehamn. I dagsläget är kopplingen mellan Tranemo och Gislaved 

kommun bristfällig och arbete pågår för att hitta lösningar på denna koppling 

Kommentar: Resandet på linje 510 Tranemo-Gislaved var mycket lågt. Med anledning 

av det låga resandet fann Västtrafik det inte motiverat att fortsätta köra linjen, och 

den lades därför ner i december 2021. Tranemo kommun har möjligheten att göra 

tillköp av linjen. 

Kommentar: Utveckling och förtydligande görs under rubriken 

”Utvecklingsinriktning Kommunikationer” gällande grunderna till 

utbudet av bussar. 

➢ Goda kommunikationer och utvecklad transportinfrastruktur är viktiga 

förutsättningar för ett hållbart resande och utveckling av näringslivet. 

Kommunens planering prioriteras i centralkärnan Tranemo och de fyra 

kommunala kärnorna Limmared, Länghem, Dalstorp och Grimsås. 

Kommentar: I Västtågsutredningens huvudrapport – en komplettering av Målbild Tåg 

2035 med nya stationer, lyfts fram sju nya stationslägen och två av dessa finns i 

Tranemo kommun: Länghem och Grimsås. Förutsättning för att de nya stationerna 

ska trafikeras är att nödvändig transportinfrastruktur är utbyggd. 

Enligt Målbild Tåg 2035 ska en ny linje upprättas mellan Borås och Värnamo och 

ambitionen har varit att linjen ska införas stegvis senast 2028. I Västtrafiks nya 
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handlingsplan föreslås att införandet av denna linje skjuts ytterligare på framtiden 

eftersom det idag saknas infrastrukturella förutsättningar för utökningen, 

Västtrafik har i uppdrag av Infrastruktur- och kollektivtrafiknämnden i Västra 

Götaland att utreda olika alternativ för att i enlighet med inriktningen i Målbild Tåg 

2028 utöka trafiken mellan Borås och Värnamo. Kommunens tydlighet kopplat till 

strävan om att göra Länghem och Grimsås till stationsorter är uppskattad. 

Kommentar: Noteras. 

➢ Viktiga vägar som passerar genom kommunen är riksväg 27, länsvägarna 156 

och 157. Kommunen ska i fortsatt dialog med regionen arbeta för en väl 

utbyggd infrastruktur. 

Kommentar: Inom ramen för den regionala transportinfrastrukturplanen i Västra 

Götaland 2022–2023 pekas väg 27 - Kila -korset söderut till länsgränsen som en högst 

prioriterad brist. Bristen har utretts i en åtgärdsvalsstudie och är på remiss. Västra 

Götalandsregionen ser positivt till fortsatt dialog gällande utvecklingen av 

transportinfrastrukturen. 

 Kommentar: Noteras. 

➢ I samrådshandlingen lyfts fram vikten av en utvecklad infrastruktur med god 

internetuppkoppling i hela kommunen som motsvarar de förändringar som 

sker i samhället med avseende på digitalisering. 

Kommentar: Av hushållen i Tranemo kommun har idag 69 procent tillgång till 

bredband med en hastighet av 100 Mbit/s. Genomsnittet för Västra Götaland ligger 

på 90 procent. Detta ger Tranemo plats 44 av 49 kommuner i länet. 

På landsbygden har hela 94 procent av hushållen i Tranemokommun tillgång till 

fiberbaserat bredband i sin absoluta närhet, jämfört med genomsnittet i länet som 

ligger på 85 procent. Detta placerar Tranemo på en femte plats bland länets 

kommuner. Det främst är i kommunens tätorter som en bredbandsutbyggnad hittills 

saknas. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Statistiken för 

bredbandets utbyggnad stämmer inte med den information vi har. 

Förklaringen till denna skillnad ligger antagligen i att det inte 

rapporterats i samma takt som det byggts ut. Vi är också medvetna om 

att det funnits problem då Tranemobostäder skulle bygga ut sitt fibernät, 

men detta ska vara klart under 2023/24, vilket ska innefatta nästan alla 

bostäder i tätorter som i dagsläget inte har 100Mbit/s eller högre. 
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➢ Kommunen lyfter fram vikten av att utnyttja den potential som finns för 

cykelpendling som ett steg mot hållbar utveckling. 

Kommentar: Cykel är ett viktigt transportsätt för att öka det hållbara resandet, Ökad 

och säker cykling bidrar till att minska resandets miljöpåverkan, minska trängsel i 

tätorter samt bidrar till bättre folkhälsa 

Enligt Västra Götalandsregionens potentialstudie för cykel är den totala andelen av 

invånare inom Tranemo kommun som kan cykla till arbetet inom 30 min 37%. 

Respektive siffra för elcykel är 46%. Total andel gymnasieelever som kan cykla till 

skolan inom 30 min är 42%. 

Kommentar: Planen justeras genom ett utvecklande kring cykeltrafik i 

planen där denna statistik lyfts, samt hur Tranemo kommun förhåller sig 

till den. 

Västra Götalandsregionen och Västtrafik ser fram emot fortsatt gott samarbete. 

Kommentar: Tranemo kommun tackar för synpunkterna och ser också 

fram emot fortsatt gott samarbete för en hållbar region. 

 

2.1.4 Trafikverket 

Trafikverkets synpunkter 

Generellt 

Inom översiktsplanering har kommunen möjlighet att lägga grunden för en 

planering som bidrar till en utveckling i enlighet med målen om ett tillgängligt och 

säkert transportsystem, minskad klimatpåverkan och minskad energianvändning 

samt verka i enligt med EU:s transportpolitik. Hur kommunen väljer att styra 

lokaliseringen av bostäder och verksamheter får stora konsekvenser på såväl den 

kommunala som den statliga infrastrukturen. 

Tranemo kommuns förslag till översiktsplan är i digital form (webbaserad och pdf) 

och är ett relativt omfattande dokument. Det är tydligt vilken målbild och strategier 

kommunen arbetar med. Trafikverket konstaterar att kommunen ser den befintliga 

transportinfrastrukturen som viktiga tillgångar i kommunens utveckling samtidigt 

som den också utgör en barriär i samhällen. 

Trafikverket anser att en översiktsplan bör innehålla eller hänvisa till någon form av 

trafikstrategi. Av resonemanget bör framgå vad som är kommunens långsiktiga 

strategi för trafikfrågor för att stödja en hållbar samhällsutveckling. Det är positivt att 
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kommunen vill utveckla tågtrafik på kust- till kustbanan och stationsorterna. Tyvärr 

har Trafikverket inga medel för utbyggnad av mötesspår som krävs för detta. 

Kommentar: Noteras. 

Riksintresse för kommunikationer 

Riksintresse för kommunikationer hanteras enligt 3 kap. 8 § Miljöbalken. Områden 

som är av riksintresse för kommunikationer ska skyddas mot åtgärder som påtagligt 

kan försvåra tillkomsten eller utnyttjandet av anläggningen. Inom Tranemo kommun 

är riksväg 27 den enda väg som är utpekad som riks-intresse för kommunikationer. 

Järnvägen Kust-till-kustbanan är av riksintresse och sträcker sig från Göteborg till 

Kalmar och är av interregional betydelse. Järnvägsstationen i Limmared är även den 

av riksintresse. 

Tranemo kommun berörs även av MSA-ytor för Landvetter och Jönköpings 

flygplatser samt Hagshults flygplats, vilket också nämns i samrådshandlingen. 

Trafikverket anser inte att översiktsplanens utbyggnadsområden påverkar 

riksintresse för kommunikation negativt. 

Kommentar: Noteras. 

Funktionellt prioriterat vägnät 

Trafikverket noterar att det inte finns någon skrivning om det funktionellt 

prioriterade vägnätet. Utpekade vägar i Tranemo kommun är väg 27, väg 156 och 

väg 157. Vägarna i det funktionellt prioriterade vägnätet utgör också en grund för 

VGR:s arbete med den regionala planen för transportinfrastruktur i form av 

prioriterade stråk. 

Vid planering av bostäder eller verksamheter som innebär ökad trafik på en 

funktionellt prioriterad väg är det viktigt att se till att tillgängligheten utmed vägen 

inte påverkas negativt. Trafikanalyser bör utföras för att visa hur bl.a. kapacitet och 

trafiksäkerhet påverkas. Ett sätt att uppnå en god tillgänglighet och trafiksäkerhet 

kan vara att samla ihop flera befintliga anslutningsvägar i en anslutningspunkt, men 

även planskilda korsningar bör prövas. Trafikverket är generellt restriktiva till att 

tillåta ytterligare anslutningar till det statliga vägnätet och då särskilt till funktionellt 

prioriterat vägnät. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Planen har ändrats för att 

innefatta ett klargörande om vilka vägar som innefattas av det 

funktionellt prioriterade vägnätet. Några stycken utpekade 

utvecklingsområden befinner sig utmed dessa vägar och vart infart och 



 

31 

 

utfart ska placeras för dessa undersöks först inför detaljplanearbetet. 

Trafikverket kommer att bjudas in till dialog då deras vägar påverkas. 

Infrastruktur 

Grunden i planen är att Tranemo kommun ska växa utmed sina stråk och i de större 

kärnorna. Det parallella stråket Rv27/Kust-till-kustbanan är det högst prioriterade 

stråket där centralkärnan och tre av de fyra kommunala kärnorna finns. Länsväg 156 

och 157 är de andra stråk som kommunen ser som viktiga. För industrier och 

störande verksamheter ser Tranemo kommun att dessa för-läggs utmed riksväg 27. 

Stråket utmed riksväg 27 är ett läns- och kommun-gränsöverskridande stråk och 

sammanbinder Borås, Svenljunga, Tranemo och Gislaveds kommuner. 

Kommentar: Noteras. 

Tåg och järnväg 

Kust-till-kustbanan är en viktig järnvägsförbindelse mellan kommunen och större 

städer. Från stationen i Limmared kan resenärer ta sig till Borås och vidare till 

Göteborg, men också söderut mot Värnamo och ända ner till Kalmar och Karlskrona. 

Att fortsätta utveckla denna för att öka tillgängligheten är en hög prioritet. Idag är 

stationen i Limmared den enda aktiva tågstationen i kommunen. Som en del av 

trafikförsörjningsprogrammet lägger Målbild tåg 2035 fram planer på sju stycken nya 

stationer i länet, varav två stycken i Tranemo kommun. Länghem och Grimsås pekas 

ut som framtida stationsorter och Tranemo kommun arbetar aktivt för att kunna 

bidra till utvecklingen av dessa. 

Trafikverket ser positivt på kommunens viljeinriktning gällande nya stationer men 

enligt trafikförsörjningsprogrammet /Västtågsutredningen krävs ytterligare 

mötesspår för att möjliggöra den trafikering som behövs för att det ska bli tillräckligt 

attraktivt att åka tåg jämfört med andra färdmedel. Trafikverket anser att det i 

översiktsplanen bör redovisas hur processen ser ut och att det i dagsläget inte finns 

finansiering i nationell eller regional plan för infrastruktur. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Planen förtydligas i vad 

som gäller för att stationerna ska kunna etableras, samt enklare 

förklaring av nationell plan. Förtydligande görs också i hur kommunen 

kommer att arbeta för etablering av stationerna. 

Väg 

Riksväg 27 och länsvägarna 156 och 157 är de större vägarna som passerar ge-nom 

kommunen. Tranemo kommun ser att riksväg 27 behöver bli 2+1 väg hela vägen från 

Borås till Gislaved. 
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På uppdrag av VGR och Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund genom-för 

Trafikverket en ÅVS för väg 27 på sträckan Kilakorset – länsgräns Jönköping. 

Berörda kommuner har deltagit i arbetet och ÅVS-rapporten har nyligen varit på 

remiss. Kostnader och nyttor för ombyggnad till 2+1-väg har i ÅVS-arbetet utretts för 

sträckorna Kilakorset – Limmared (korsning väg 157) och Limmared- Tranemo 

(korsning väg 156 Björsdamm). Det är VGR i samråd med Boråsregionen Sjuhärads 

kommunalförbund som i kommande revideringar av regional plan tar beslut om en 

ombyggnad av väg 27 ska prioriteras eller inte. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Planen förtydligas kring 

processen för ombyggnad av Trafikverkets vägar och ÅVS. 

Hållbara kommunikationer 

Trafikverket ser positivt på ambitionen att utveckla gång- och cykelnätet inom 

kommunen. Trafikverket anser att det är viktigt att gång- och cykelvägar får en hög 

prioritet vid planering av nya områden och att förutsättningar för gena, bekväma och 

säkra stråk skapas. Finansiering av GC-vägar längs statligt regionalt vägnät sker i 

regional plan för transportinfrastrukturen. 

Kommentar: Noteras. 

Markanvändning 

Trafikverket anser att översiktsplanens Bilaga 2 Fördjupning kartmaterial Tätorter på 

ett utmärkt sätt beskriver utvecklingsområden med ställningstaganden, 

konsekvenser och hänsyn. 

Översiktsplanen anger i mark- och vattenanvändningskartan flera områden som 

utvecklings- och bebyggelseområden, där vissa kopplar till och inrymmer statligt 

vägnät. En utveckling som innebär ökad trafikbelastning på befintligt vägnät och 

anslutningar kan medföra behov av åtgärder, vilka behöver utredas i ett tidigt skede. 

Detsamma gäller när föreslagen utveckling föranleder behov av nya anslutningar till 

det statliga vägnätet, nya sträckningar eller behov av broar/tunnlar som berör statlig 

väg. Åtgärder i den statliga infrastrukturen som är en direkt följd av kommunal 

exploatering, hanteras vanligtvis i detaljplaneskedet och bekostas i regel i sin helhet 

av kommunen. Mer information finns att läsa i Information och råd vid kommunal 

detaljplanering. 

Kommentar: Noteras. 

I bilaga 2 visas också område för en eventuell omlastningscentral (VI13). Trafikverket 

vill vara tydlig med att detta kan kräva kapacitetshöjande åtgärder på järnvägsnätet 
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och att det är ett kommunalt ansvar att ta fram relevanta utredningar samt finansiera 

anläggningen. 

Kommentar: Noteras. Området har setts över och tagits bort då det 

bedöms inte längre vara aktuellt med omlastningscentral. 

2.1.5 Svenska kraftnät 

Yttrandet har reviderats för att bara innehålla synpunkter på översiktsplanen. Kommentarer 

och information riktad till Tranemo kommun har uteslutits för att göra samrådsredogörelsen 

mer överskådlig. 

Ärendespecifik information 

Transmissionsnätets mark och vattenanspråk utreds för riksintresseanspråk inom 

totalförsvarets civila del enligt 3 kap. 9 § Miljöbalken (MB) (1998:808) av 

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap. Transmissionsnätets verksamhet 

med dess tillhörande mark- och vattenanspråk är även ett allmänt intresse enligt 2 

kap. Plan- och bygglag (2010:900) och 3 kap 8-9 §§ (MB) eftersom elförsörjningen är 

en grundförutsättning för att samhället ska fungera i fred, kris och krig. 

Kommentar: Noteras. 

I Tranemo kommun har Svenska kraftnät en 400 kV-ledning (FL18 S7-8) tillhörande 

transmissionsnätet för el. Samråd ska hållas med Svenska kraftnät när åtgärder 

planeras inom 250 meter från 400 kV-ledningen. Mer information om hur samråd 

med Svenska kraftnät går till finns på vår webbplats: https://www.svk.se/utveckling-

av-kraftsystemet/vid-samhallsplanering/ 

Kommentar: Noteras. 

Utöver förvaltningen av den befintliga 400 kV-ledningen planerar Svenska kraftnät 

sedan en tid tillbaka att starta upp en utredning i slutet av 2023. Planerna är i tidigt 

skede och vi vet inte i dagsläget om utredningen kommer att resultera i 

förstärkningsåtgärder i Tranemo kommun. 

 Kommentar: Noteras.  

Svenska kraftnät ser positivt på att det framgår av översiktsplanen att elledningar är 

viktiga samhällsfunktioner. Det som saknas är en sammantagen beskrivning av 

elsystemets roll i samhällsplaneringen. Elnätet i allmänhet och i synnerhet 

transmissionsnätet måste beaktas i planeringsprocessen. Översiktsplanen är ett 

viktigt verktyg för arbetet med att säkerställa att transmissionsnätet beaktas. Svenska 

kraftnät efterfrågar en inkludering, där det svenska elsystemet utgör en 

grundläggande del av infrastrukturen. Elsystemet utgör en förutsättning för 

https://www.svk.se/utveckling-av-kraftsystemet/vid-samhallsplanering/
https://www.svk.se/utveckling-av-kraftsystemet/vid-samhallsplanering/
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samhällets primära funktioner och för att Sverige ska klara av både internationella 

och nationella mål såsom energiomställning och minskade koldioxidutsläpp 

samtidigt som samhällets energiförsörjning tryggas. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Tillägg görs av rubriken 

”Elnät” under allmänna intressen med enklare redogörelse över elnätets 

funktion och betydelse, samt ställningstagande. 

Svenska kraftnät anser att översiktsplanen inte tillräckligt tydligt redovisar 400 

kVledningen. Ledningen behöver tydligt redovisas ihop med övrig planering för att 

säkerställa att ledningen beaktas. Det behöver också tydligt framgå att ledningen 

tillhör transmissionsnätet för el. Transmissionsnätet för el går att hämta via 

Geodataportalen, se mer information nedan. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med kartbild till 

ovanstående nämnda text. Tillägg görs under hänsyn för utpekade 

områden under mark- och vattenanvändning. 

Svenska kraftnät tar hänsyn till övrig infrastruktur vid byggnation av 

transmissionsnät i enlighet med ansvariga myndigheters rekommendationer och 

Elsäkerhetsverkets föreskrifter och anser att kommunen bör ta motsvarande hänsyn 

vid planläggning och lovgivning i närheten av 400 kV-ledningen. Områdena 

Limmared, Nittorp och Tranemo utpekas som områden tänkta för verksamheter och 

industrier i planen och ligger i direkt anslutning till Svenska kraftnäts 400 kV- 

ledning. Utbyggnadsområden i närheten av 400 kV-ledningen kan medföra 

svårigheter vid eventuella framtida förändringar i transmissionsnätet. Svenska 

kraftnät anser mot bakgrund av vad som anges ovan att det är olämpligt att planera 

för verksamheter och industrier i direkt anslutning till 400 kV-ledningen, se mer 

information nedan. 

Kommentar: Noteras. 

Rekommenderad väg (riksväg 27) för farligt gods korsar 400 kV-ledningen. För att 

bedöma om rekommenderad väg för farligt gods under och invid 400 kV- ledningen 

är genomförbar krävs det att en tidig dialog förs med Svenska kraftnät t.ex. är det 

krav på att vid korsning av Svenska kraftnäts ledning ska ett visst avstånd uppfyllas 

räknat från väg till ledningsspann och från väg till stolpar. En tidig dialog med 

Svenska kraftnät gäller även vid utbyggnad av riksväg 27 och utbyggnad av järnväg 

(Kust-till-kustbanan). 

Kommentar: Noteras. Både riksväg 27 och Kust till kustbanan är 

Trafikverket ansvarig för. Vägen är redan sedan tidigare utpekad för 

rekommenderad väg för farligt gods. 



 

35 

 

Svenska kraftnäts anläggningsobjekt finns att hämta via Geodataportalen, 

www.geodata.se, som WMS eller som en shape-fil. Informationen innehåller den 

geografiska positionen för Svenska kraftnäts ledningar, stolpar, stationer och 

stationsområden. Utöver den geografiska positionen finns uppgifter om 

förläggningssätt (luftledning, kabel etc.) och spänningsnivå för våra ledningar. Vid 

produktion av kartor där Svenska kraftnäts geografiska anläggningsinformation 

används ska följande copyrighttext framgå: ”© Affärsverket svenska kraftnät”. 

Kommentar: Noteras. 

Ytterligare information rörande samhällsplanering i närheten av våra anläggningar 

återfinns i skrifterna Elnät i fysisk planering, Kommunal samhällsplanering vid 

stamnätsanläggningar och Vägledning för verksamhet vid markförlagd kabel i 

transmissionsnätet. 

För övergripande information rörande Svenska kraftnäts framtida planer för 

transmissionsnätet för el hänvisar vi till Systemutvecklingsplan 2022-2031. Dessa 

dokument finns publicerade på vår webbplats, www.svk.se 

Detta yttrande har beslutats av har tillförordnad interims chef Maria Koskull efter 

föredragning av planhandläggare Yvonne Johansson. I ärendets handläggning har 

kraftsystemanalytiker Emma Thulin deltagit. 

Kommentar: Noteras. 

2.1.6 Energimyndigheten 

Energimyndighetens ställningstagande 

Energimyndigheten håller med Tranemo kommun om utredningsbehovet gällande 

en energiplan. 

Kommunen anger att den nya översiktsplanen ska ersätta vindbruksplanen från 

2013. Vindkraftsområden som redovisas i översiktsplanen är i stort sett samma 

områden som i Vindbruksplanen. Dock finns det mycket kompletterande 

information i vindbruksplanen som inte finns kvar i översiktsplanen. 

Energimyndigheten förslår samma nivå av information om områden i 

översiktsplanen om den ska ersätta vindbruksplanen rakt av. Samma gäller 

kartmaterialet i vinbruksplanen där motstående intressen och områdens 

avgränsningar förtydligas. Energimyndigheten hade uppskattat kartor som 

förtydligar vindkraftsområdens utformning (till exempel bufferområden som 

beskrivs på sidan 74) och förklarar varför andra områden valdes bort (i karta 12 i 

vindbruksplanen verkar det vara en del områden kvar som inte täcks av 

bostadsbuffret). 

http://www.svk.se/
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Energimyndigheten har i övrigt inga synpunkter att redovisa. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Vindbruksplanen ses över 

och tre områden tas bort. En bilaga görs för att förtydliga 

ställningstaganden och utpekade områdenas lämplighet. 

2.1.7 Luftfartsverket/Air Navigation Services of Sweden (LFV) 

Yttrandet har reviderats för att bara innehålla synpunkter på översiktsplanen. Kommentarer 

och information riktad till Tranemo kommun har uteslutits för att göra samrådsredogörelsen 

mer överskådlig. 

LFV vill i egenskap av sakägare för CNS-utrustning avge följande yttrande: 

I översiktsplanen nämns ingenting om flyghinder för varken den civila luftfarten 

eller den militära luftfarten. Vad som gäller avseende civil och militär luftfart bör 

nämnas i alla översiktsplaner för att säkerställa att både LFV och Försvarsmakten 

remitteras i dessa ärenden. LFV vill påminna Tranemo kommun om att följande 

gäller för civil luftfart:  

Alla byggnadsobjekt oavsett typ som master, torn, pyloner, skyltar, konstverk, 

byggnader etc. som är högre än 20 meter över mark eller vattenytan skall remitteras 

till LFV. Detta gäller oavsett position på svenska territorium. Befinner sig objektet till 

havs eller i insjö skall även Kustbevakningen i Karlskrona remitteras. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med ett tillägg under 

’Riksintresse: Kommunikation’ som förklarar detta. 

LFV vill att vår elektroniska blankett används i dessa ärenden. Blanketten finns att 

ladda ner på: https://www.lfv.se/tjanster/luftrumstjanster/cns-analys under länken 

märkt ”blankett för CNS-analys”. Vi behöver endast en korrekt ifylld blankett i dessa 

ärenden, ej en massa underlag från mastuppsättare, vindkraftsuppsättare etc. Sådant 

underlag är inte relevant för oss och tar bara tid och resurser att registrera. LFVs 

remisstjänst i dessa ärenden benämns CNS-analys. 

Kommentar: Noteras. 

Observera att som en konsekvens av ovanstående skall även alla vindkraftverk som 

är högre än 20 meter över mark eller vattenyta, oberoende av position, remitteras till 

LFV. Detta gäller överallt, även inom områden speciellt utpekade för vindkraft. 

Kommentar: Noteras. 

För Försvarsmakten gäller att objekt högre än 45 meter inom sammanhållen 

bebyggelse samt högre än 20 meter utanför sammanhållen bebyggelse skall samrådas 

med Försvarsmakten. Observera skillnaden i höjder gentemot civil luftfart ovan. 

https://www.lfv.se/tjanster/luftrumstjanster/cns-analys
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Kommentar: Planen ändras i detta avseende med klargörande angående 

detta i texten ’Riksintresse: Kommunikation’. 

Detta yttrande gäller på utfärdandedatum. LFV förbehåller sig rätten att revidera 

yttrandet vid ny prövning om regelverk gällande störningar på CNS-utrustning 

förändras, eller om ny CNS-utrustning etableras i hindrets närhet. 

Med CNS-utrustning menas utrustning för kommunikation, navigation och 

övervakning (Communication, Navigation, Surveillance). Analysen grundar sig på 

Svensk Standard 447 10 12 utgåva 1:1991 ”Skyddsavstånd för luftfartsradiosystem 

mot aktiva och passiva störningar för elektrisk kraftöverföring och tågdrift”, 

Standardiseringskommissionen i Sverige, samt på ICAO DOC 015. 

Viktigt: I vårt remissvar har LFV inte analyserat konsekvenser för flygvägar till och 

från flygplatser, samt om CNS-utrustning ägd av flygplats kan riskera att bli 

påverkad. Berörda flygplatser skall därför alltid tillfrågas som sakägare om 

byggnadsverk över 20 meter ingår i planer, eller om flygplatserna av annan 

anledning misstänks kunna bli påverkade av en etablering. Med berörd flygplats 

avses att etableringen hamnar inom flygplatsens MSA-yta ca 60 km ut från 

flygplatsen. MSA är den hinderyta som är störst och står för Minimum Sector 

Altitude”. 

LFV erbjuder produkten Flyghinderanalys, där vi utför kontroll av flygvägar, 

luftrum och all tänkbar radioutrustning för luftfarten. För mer information, se 

www.lfv.se/flyghinderanalys  

Kommentar: Noteras. 

2.1.8 Post- och telestyrelsen (PTS) 

PTS har av Länsstyrelsen i Västra Götaland ombetts att inkomma med synpunkter på 

översiktsplan för Tranemo kommun samt översiktsplan avseende Skövde kommun. 

PTS är central förvaltningsmyndighet med ett samlat ansvar – sektorsansvar – inom 

områdena post och elektronisk kommunikation. Inom ramen för detta arbete skall 

PTS bland annat: 

• främja tillgången till säkra och effektiva elektroniska kommunikationer enligt 

de mål som anges i lagen (2003:389) om elektronisk kommunikation 

• verka för robusta elektroniska kommunikationer och minska risken för 

störningar, inbegripet att upphandla förstärkningsåtgärder, samt verka för 

ökad krishanteringsförmåga 

http://www.lfv.se/flyghinderanalys
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• verka för att tillgodose totalförsvarets behov av post- och elektronisk 

kommunikation under höjd beredskap, och stärka samhällets beredskap mot 

allvarliga störningar i näten för elektronisk kommunikation i fred 

Kommentar: Noteras. 

Regeringen presenterade i oktober 2011 sin digitala agenda för Sverige. Det 

övergripande målet i agendan är att Sverige ska vara bäst i världen på att utnyttja 

digitaliseringens möjligheter. År 2016 presenterade regeringen en ny 

bredbandsstrategi ”Sverige helt uppkopplat 2025” där det kortsiktiga målet är att 95 

procent av alla hushåll och företag bör ha tillgång till minst 100 Mbit/s år 2020. På 

längre sikt är målen att 98 procent av alla hushåll och företag i hela Sverige bör ha 

tillgång till minst 1 Gbit/s senast år 2025 samt att det bör finnas tillgång till stabila 

mobila tjänster av god kvalitet där människor normalt befinner sig senast år 2023. 

Kommentar: Noteras. 

En robust och välutbyggd it-infrastruktur är viktig för att trygga välfärden. It är en 

central infrastruktur som ligger till grund för många andra områden. En väl 

fungerande och utbyggd it-infrastruktur ger goda förutsättningar för bland annat 

näringslivsutveckling, sysselsättning, forskning och innovationer, vård och omsorg, 

miljö och klimat, utbildning och kompetensförsörjning samt social delaktighet. Av 

denna anledning anser vi även att it-infrastrukturen måste in i 

samhällsplaneringsprocessen på regionnivå samt i alla kommuner. Om inte it-

infrastruktur beaktas i samhällsplaneringen finns risken att de tjänster som är 

beroende av infrastrukturen inte når ut till användarna. Lagändringen i Plan- och 

bygglagen (PBL) från maj 2011, stärker även detta. 

Kommentar: Noteras. 

PTS har inte tillgång till detaljinformation om hur operatörer och andra 

ledningsägare utformar sina nät utan hänvisar till de operatörer och ledningsägare 

som blir berörda inom aktuellt område för ytterligare information. 

I detta fall kan det vara lämpligt att kontakta nationella bredbandsaktörer samt 

aktuella regionala och lokala bredbandsaktörer. Kommunen bör ha en förteckning 

över vilka befintliga ledningsägare som blir berörda eller liknande funktion. 

Exempelvis bredbandskoordinatorer bör ha information om potentiella 

ledningsägare gällande elektroniska kommunikationer. 

Sedan december 2010 finns ett system för begäran om ledningsanvisning, 

”ledningskollen.se”. För att identifiera vilka som är berörda ledningsägare kan en 

förfrågan skickas via https://www.ledningskollen.se/  

Kommentar: Noteras. 

https://www.ledningskollen.se/
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PTS har i tidigare skrivelse (med hemlig bilaga 2012-01-23 dnr: 03-16005) till 

respektive länsstyrelse lämnat uppgifter om teleanläggningar som är att anse som 

riksintressen i enlighet 3 kap 8 § miljöbalken och 2 § p. 9 förordningen (1998:896) om 

hushållning med mark- och vattenområden m.m. 

Om planen innebär uppförande av vindkraftverk, kan dessa i vissa fall påverka 

mottagningen av radiosignaler på ett negativt sätt, speciellt gäller detta för 

radiolänkförbindelser. PTS rekommenderar därför att ett samrådsförfarande 

genomförs mellan vindkraftsbolag och de radiolänkoperatörer som blir berörda av 

vindkrafts-etableringen för respektive område för att minimera störningsriskerna. 

Inför ett sådant samråd kan PTS bidra med information om vilka de berörda 

radiolänkoperatörerna är. 

PTS har inga ytterligare synpunkter. 

Kommentar: Noteras. 

2.1.9 Statens Geotekniska Institut (SGI) 

Yttrande över samrådshandling 

Statens geotekniska institut (SGI)har beretts möjlighet att yttra sig. SGI:s yttrande 

avser geotekniska säkerhetsfrågor såsom ras, skred, erosion och geotekniska 

frågeställningar kopplade till översvämning. Grundläggnings- och miljötekniska 

frågor, såsom hantering av radon, ingår således inte. 

Underlag: 

1. Digital ÖP 
https://trane.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=299f0c7345a

9420f85af411c42fd03b3  
2. Kartbilagor 

Bakgrund och förutsättningar 

Geologiska och geotekniska förutsättningar i kommunen 

Enligt SGU:s jordartskarta består de dominerande jordlagren i kommunen av morän 

samt torv och berg. Längst flera vattendrag exempelvis Jälmån återfinns 

sammanhängande större områden med isälvssediment. Enligt SGU:s kartunderlag 

finns det förutsättningar för skred i finkorniga jordar samt stränder med potentiellt 

hög eroderbarhet. Enligt Skogsstyrelsens kartunderlag finns områden där skogsbruk 

https://trane.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=299f0c7345a9420f85af411c42fd03b3
https://trane.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=299f0c7345a9420f85af411c42fd03b3
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och exploatering kan orsaka erosion, ras och slamströmmar. Samtliga kartunderlag 

finns tillgängliga på kartvisningstjänsten Ras, skred, erosion24. 

Kommentar: Noteras. 

SGI:s synpunkter 

Enligt 2 kap 5 § PBL ska bebyggelse och byggnadsverk lokaliseras till mark som är 

lämpad för ändamålet med hänsyn till bland annat människors hälsa och säkerhet 

samt med hänsyn till risken för olyckor, översvämning och erosion. Vidare ska 

kommunen enligt 3 kap 5 § p 4 i sin översiktsplan redovisa sin syn på risken för 

skador på den byggda miljön som kan följa av översvämning, ras, skred och erosion 

som är klimatrelaterade samt på hur sådana risker kan minska eller upphöra. 

Med anledning av detta bör översiktsplanen kompletteras med följande: 

• En översiktlig beskrivning av geologin och geotekniska förutsättningar inom 

kommunen. Till exempel dominerande jordarter, områden med finkornig jord 

som silt eller lera, förutsättningar för kvicklera, förekomst av ytnära berg, 

topografiska förhållanden och stränder med förutsättningar för erosion. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med ett avsnitt om geologi 

och geotekniska förutsättningar under rubriken ’Miljö, Hälsa, Säkerhet’. 

• En redogörelse för kommunens syn på klimatrelaterade risker, med hänsyn 

till skador på den byggda miljön till följd av översvämning, ras, skred och 

erosion. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med ett avsnitt som klargör 

riskerna med ras, skred och erosion. Samt förtydligande för 

översvämning. 

• En översiktlig redovisning (på karta) över identifierade områden med 

förutsättningar för ras och skred i jord, bergras, stranderosion och 

översvämning. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Utvecklingsområden som 

bedöms påverkas av ras, skred, erosion, mm, får tillägg om detta i 

objektsinformationen. 

• En redogörelse för hur sådana risker kan minska eller upphöra. Redogörelsen 

sammanfattas lämpligen i ett kommunalt ställningstagande. Säkerställ att det 

som anges i ställningstagandet har en tydlig koppling till rekommenderad 

                                                 

24 https://gis.sgi.se/rasskrederosion/#  

https://gis.sgi.se/rasskrederosion/
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markanvändning. I ställningstagandet bör det framgå att tillkommande 

bebyggelse i form av nya detaljplaner eller bygglovsärenden kan komma att 

kräva geotekniska utredningar. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med tidigare nämnda 

förtydliganden och ställningstaganden. 

• En redogörelse för vilka underlag som använts i de bedömningar som gjorts 

samt vilken detaljeringsgrad underlaget har, det vill säga vilka osäkerheter 

som finns. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med förtydligande om 

underlagets pålitlighet och hur kommunen ska arbeta med det. 

• En översiktlig beskrivning av klimatförändringars effekter på 

markstabiliteten. Beskrivningen ska inkludera både befintlig och 

tillkommande bebyggelse. Även översvämningsskydds påverkan på 

stabiliteten behöver beskrivas. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med utveckling kring 

klimatförändringars effekter. 

• En beskrivning av om det behövs mellankommunal samordning, exempelvis 

längst vattendrag för att få en helhetssyn kring erosionsutredningar. Ett annat 

exempel kan vara stora, skredkänsliga områden som sträcker sig över 

kommungränser. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med ställningstagande 

kring detta. 

Övrig information som bör framgå av översiktsplanen är: 

• Att det i samband med detaljplanering alltid ska utföras en inledande 

bedömning av ras, skred och erosion i enlighet med PBL. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med ställningstagande 

under rubriken ’Risk för ras, skred och erosion’. 

• Att klimatförändringarnas effekter på planerad markanvändning alltid måste 

beaktas i planprocessen. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende med ställningstagande 

under rubriken ’Risk för ras, skred och erosion’. 

• Att planläggning inom områden där geotekniska säkerhetsfrågorna är 

styrande för markanvändningen kan innebära krav på geotekniska 
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utredningar i efterföljande detaljplanering eller bygglovsärenden utanför 

planlagt område. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs med detta. 

• Att nivåförändringar som exempelvis fyllning och schakt kan öka 

sannolikheten för ras och skred vilket behöver uppmärksammas. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs med detta. 

Rekommenderat planeringsunderlag 

Det finns ett flertal statliga underlag som kan vara värdefulla vid kommunens arbete 

med strategisk planering. Både som rapporter, vägledningar och 

kartvisningstjänster. Underlaget är översiktligt och det kan således finnas andra 

områden med förutsättningar för skred, ras eller erosion. 

• SGI har i ett regeringsuppdrag om harmonisering av statligt framställda 

planeringsunderlag avseende ras, skred och erosion tillsammans med bl. a 

MSB och SGU tagit fram en Vägledning ras, skred och erosion 

(http://www.swedgeo.se/globalassets/publikationer/sgi-vagledning/sgi-

v1.pdf)  

• Underlagen finns åskådliggjorda i en kartvisningstjänst: 

https://gis.swedgeo.se/rasskrederosion/ Kartvisningstjänsten uppdateras 

regelbundet och nya underlag kan tillkomma. Informationen är från 

geoteknisk synpunkt värdefull vid strategiska val av lämplig 

markanvändning. 

• För ytterligare information om hur geotekniska säkerhetsfrågor bör hanteras i 

planprocessen, se följande film: 

https://www.youtube.com/watch?v=Aldfd98UopU  

Kommentar: Noteras. 

2.1.10 Skogsstyrelsen 

Yttrande angående förslag till ny översiktsplan, Tranemo kommun 

I miljökonsekvensbeskrivning står att Skogsstyrelsen och Länsstyrelsen kan besluta 

om biotopskyddsområden. Det kan även kommunerna göra. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs i MKB 

gällande detta. 

Naturvårdsavtal är en formellt skydd av skogsmark som saknas i 

miljökonsekvensbeskrivningen. Naturvårdsavtal kan bildas för att skydda höga 

http://www.swedgeo.se/globalassets/publikationer/sgi-vagledning/sgi-v1.pdf
http://www.swedgeo.se/globalassets/publikationer/sgi-vagledning/sgi-v1.pdf
https://gis.swedgeo.se/rasskrederosion/
https://www.youtube.com/watch?v=Aldfd98UopU
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naturvärden eller höga sociala värden. Skogsstyrelsen, länsstyrelser och kommuner 

kan teckna naturvårdsavtal med markägarna. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett avsnitt gällande 

naturvårdsavtal läggs till i MKB (6.1.6). 

Naturvårdsplanen som kommunen hänvisar till är några år gammal. Tänk på att den 

ger en ögonblicksbild. Aktuella uppgifter om miljövärden i skogen, t.ex. 

nyckelbiotoper och skyddade skogsområden, finns på Skogens pärlor 

(www.skogsstyrelsen.se/skogensparlor). Dessa register fylls kontinuerligt på med 

nya områden. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende genom ett tillägg med 

hänvisning till Skogens pärlor. Naturvårdsplanen ska i närtid revideras. 

Ibland blir det otydligt om texten handlar om all skogsmark i kommunen eller om 

den kommunägda skogen. T ex i MKB, s 34. Gäller förvaltningsplanen kommunens 

ägda skog eller all skog i kommunen? 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett förtydligande görs i 

MKB gällande detta. 

På s 36 står det om kalavverkningar. Vi använder inte längre begreppet 

kalavverkning, därför är slutavverkningar eller skogar som inte är avverkade mm 

bättre formuleringar. Områden som inte har slutavverkats eller igenväxta hag- och 

betesmarker har inte alltid höga naturvärden. De kan ha höga naturvärden och det är 

rätt som kommunen skriver att det finns många hänsynskrävande biotoper som inte 

är identifierade. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Text med ordet 

’kalavverkning’ ändras. 

Vi har inte tittat närmare på om föreslagna exploateringsområden krockar med 

andra intressen men Skogens pärlor ger bra vägledning om var det finns hänsyn att 

ta. Utebliven träff i Skogens pärlor utesluter inte förekomst av odokumenterade 

värden inklusive hänsynskrävande biotoper. Det är därför viktigt att ni själva gör en 

inventering som belyser områdenas kvaliteter i samband med detaljplanering. 

Kommentar: Noteras. Tack för era synpunkter. 
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2.2 Grannkommuner 

2.2.1 Borås stad 

Sammanfattning 

Tranemo kommun har tagit fram ett förslag på en ny översiktsplan och har ett 

samråd för denna under perioden 2 januari – 28 februari. Syftet med Tranemo 

kommuns översiktsplan är att skapa ett hållbart samhälle och möjliggöra en tillväxt 

till 14 000 invånare. Planen ska ge riktlinjer för var utveckling kan ske utan negativ 

miljöpåverkan och lägga grunderna för ett långsiktigt arbete inom kommunen mot 

ett gemensamt mål. 

Borås Stads synpunkter 

Borås Stad håller med och tycker att en attraktiv centralort med god service är viktig 

för hela Tranemo kommuns utveckling. Tillsammans med kommunens övriga orter 

skapas förutsättningar för en hållbar bebyggelseutveckling och i kombination med 

ett starkt näringsliv och många engagerade företag är en viktig drivkraft för 

kommunens utveckling. 

Kommentar: Noteras. 

Borås Stad ställer sig bakom Tranemo kommun prioritering av en utvecklad tågtrafik 

på Kust- till kustbanan tillsammans med nya tågstationer i Länghem och Grimsås. 

Att järnvägstrafiken utvecklas är viktigt för att öka det hållbara resandet men också 

för att skapa en hållbar tillväxt i delregionen. 

Kommentar: Noteras. 

En utbyggnad av väg 27 är viktig inte bara för Tranemo kommuns verksamheter 

längs stråket utan också för hela delregionens attraktivitet för arbetspendling och 

näringslivets transporter. Väg 27 behöver därför bli 2+1 väg hela vägen från Borås till 

länsgräns. 

Kommentar: Noteras. 

För Torpanäsets naturreservat samt de fastigheter som Borås Stad äger i Tranemo 

kommun är detaljnivån för hög i översiktsplanen. Området är ett statligt 

naturreservat och där finns reservatsföreskrifter och skötselplan för Borås Stad att 

förhålla sig till. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Avsnittet gällande 

Torpa/Hofsnäs revideras och ges en mer översiktlig utformning. 

Tack för era synpunkter! 
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2.2.2 Ulricehamn kommun 

Samrådsyttrande för ny översiktsplan, Tranemo kommun 

Ulricehamns kommun har tagit del av samrådshandlingarna för ny översiktsplan för 

Tranemo kommun. 

Vid genomgång av materialet har främst de delar som har direkt anknytning till 

mellankommunala intressen beaktats. 

När det gäller kulturmiljöområden så kan det noteras att Torpa, Dalstorp och 

Månstad ligger nära och delvis går in i Ulricehamn. Vi bedömer att de avväganden 

och hänsyn som tas i planen är bra. Vi ser speciellt att det sker en väl avvägd 

utveckling i och kring Torpa, Hofsnäs området som kan berika och utveckla såväl 

kultur, turism och naturvård. Vi noterar även de kommunikativa delarna för 

utveckling av området med möjlig båtförbindelse över Åsunden och Yttre Åsunden. 

Vi ser fram mot en samverkan kring cykelleder med skyltning marknadsföring mm. 

Här ser vi en utveckling där banvallen upp mot Vegby och Fästeredssund är 

naturliga delar av området. 

Kommentar: Noteras. Vi ser också fram emot samverkan kring 

cykelleder och övrig utveckling av områdena. Avsnittet om 

Torpa/Hofsnäs uppdateras och görs mer översiktlig i 

granskningsförslaget. 

Gemensamma naturvärden som Torpa, Åsundenområdet och Komosse har 

beskrivits och hanterats väl. Komosse har även en potential att utvecklas ytterligare 

ur turism och friluftslivs aspekter. Här fins en gemensam potential. Vi kan även se att 

stråket kring Månstaån/banvallen har viktiga värden kopplade norrut, men samtidigt 

potential att utvecklas så väl grönblåinfrastruktur som upplevelsevärden. 

Kommentar: Noteras. Vi uppmärksammar också dessa värden och 

potential. 

Ulricehamns kommun är positiva till utveckling av Länghem som stationsläge 

eftersom det också kan gynna boende i de södra delarna av Ulricehamn. 

Kommentar: Noteras. 

När det gäller vindkraftsområden har Tranemo reviderat sina tidigare utpekade 

områden och tagit bort några, men valt att låta Ommaberget norr om Dalstorp vara 

kvar. Det kan noteras att man inte tagit hänsyn till att i denna del av Ulricehamns 

kommun pekas ett stort opåverkat och tyst område ut i kommunens översiktsplan. 

Området syftar till att freda Komosse med omnejd från större exploateringar och 

störande verksamheter. Ljudnivåerna från omgivande samhällsbuller får inte 
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överskrida 30 dB(A) i detta område, enligt ett ställningstagande i vår översiktsplan. 

Ulricehamns kommun är positiv till utveckling av landsbygden i vår översiktsplan. 

Uppförandet av vindkraftverk i en så pass nära anslutning till kommungränsen 

riskerar medföra en negativ påverkan på möjligheten för bostadsutveckling på 

landsbygden i den del av Ulricehamns kommun som ingår i vindkraftsparkens 

påverkansområde. Detta mot bakgrund av kravet på att buller från vindkraftverk 

inte får överskrida en ekvivalent ljudnivå på 40 dB(A) vid bostad under någon del av 

dygnet, samt att kommunen har ett skärpt krav på 30 dB(A) i området. Då frågan är 

aktuell med en pågående prövning kan vi hänvisa till mer detaljer i vårt yttrande i 

detta ärende. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Vindbruksplanen revideras 

och område som gränsar mot Ulricehamns kommun tas bort som 

föreslaget område. För mer information om vad som ändras gällande 

vindbruk, se avsnitt 2.9. 

När det gäller den bifogade miljöbedömningen kan vi se att effekterna av etablering 

av vindkraftsområden är något tunn då effekter över kommungränser inte utvecklas. 

Föreslagen/beslutad markanvändning i grannkommuns översiktsplan bör vara en 

parameter som bedöms och förhoppningsvis beaktas. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Ett tillägg görs i 

avsnittet om vindbruk, samt ett tillägg om vindbruk görs under 

mellankommunala intressen. 

Det kan även noteras att Tranemo valt att tillämpa ett mindre skyddsavstånd till 

Komosseområdet än Ulricehamn vad gäller vindkraft. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Till följd av den högre 

genomsnittliga höjden på dagens vindkraftverk, och i avseendet att ha 

gemensamma riktlinjer mellan kommunerna, utökas skyddsavståndet 

till Komosse i Tranemo kommun till 4 km. 

I övrigt kan vi konstatera att ni har skapat ett lättläst och trevligt format på 

översiktsplanen. 

Kommentar: Noteras. Tack för era synpunkter. 

2.2.3 Gislaveds kommun 

Svar på remiss 

Översiktsplan för Tranemo kommun 
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Riksväg 27 löper genom Gislaveds kommun för att fortsätta in i och genom Tranemo 

kommun. Samhällsutvecklingsförvaltningen anser att ställningstagandet om att 

arbeta för att bygga ut 2+1 väg mellan Gislaved och Borås är positivt. Det är av stor 

vikt att kommunerna har samsyn i frågan. Det ska också belysas att utöver 

Trafikverket är detta även en fråga om samverkan med Västra Götalandsregionen 

och Region Jönköpings län. 

Kommentar: Noteras. Ett förtydligande görs angående Region 

Jönköpings läns delaktighet i arbetet med infrastruktur. 

Samhällsutvecklingsförvaltningen ställer sig även mycket positiva till att arbeta för 

att hitta en lösning för att återuppta busslinjetrafik på riksväg 27 mellan Gislaved och 

Tranemo. 

Kommentar: Noteras. 

Utbyggnad för industri föreslås att koncentreras utmed riksväg 27 vilket 

Samhällsutvecklingsförvaltningen anser som positivt eftersom det kan gynna 

arbetspendling över kommungränsen och i förlängningen ge bättre underlag för 

kollektivtrafik. 

Kommentar: Noteras. 

Kust-till-kustbanan är en viktig järnvägsförbindelse som löper genom både Tranemo 

och Gislaved kommun. Det är positivt att planens ställningstaganden prioriterar dess 

tillgänglighet. Möjlighet för fler tåglinjer, fler stationer och stopp är gynnsamt för 

ökad tillgänglighet och bytesmöjligheter för resande till och från Gislaveds kommun. 

Kommentar: Noteras. 

Vidare anses också utbyggnad av bostäder utmed befintlig järnväg som positivt 

eftersom att även det kan ge underlag för bättre nyttjande av kollektivtrafik. 

 Kommentar: Noteras. 

Gislaved och Tranemo kommun delar idag två vindkraftsparker. 

Vid framtida vindbruksetablering behövs en fortsatt dialog, särskilt om det berör 

dem områden som pekats ut i anslutning till kommungränsen. 

 Kommentar: Noteras. 

Slutligen vill samhällsutvecklingsförvaltningen belysa det fortsatta behovet av dialog 

och mellankommunal samverkan gällande sjöar och vattendrag vars 

avrinningsområden sträcker sig över eller i närheten av kommungränsen. 
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Kommentar: Noteras. Tranemo kommun ser också det fortsatta behovet 

och tackar för synpunkterna. 

2.2.4 Jönköpings kommun 

Stadsbyggnadskontorets tjänstemannayttrande 

Jönköpings kommun har tagit del av samrådsförslaget gällande Tranemo kommuns 

nya översiktsplan där vi lämnar följande kommentarer: 

• Under rubriken ”Hänsyn och värden” --> ”Mellankommunala intressen” --> 

”Natur och kulturmiljö” står det att Komosse enbart delas med Ulricehamns 

kommun. Komosse delas även med Jönköpings kommun och vi önskar därför 

att denna textdel kompletteras. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs om att även 

Jönköpings kommun delar Komosse. 

• Jönköpings kommun delar Tranemo kommuns restriktiva syn på 

vindkraftsetableringar i anknytning till Komosse och ser framemot framtida 

dialoger för att säkra naturupplevelsen runtomkring mossen. 

I övrigt önskar vi er lycka till i det fortsatta arbetet och ser framemot framtida 

samarbeten. 

Kommentar: Noteras. Tack för era synpunkter. 

2.2.5 Svenljunga kommun 

Kommunstyrelsen i Svenljunga kommun beslutade att inte lämna några synpunkter. 

 

2.3 Kommunal Förvaltning Tranemo kommun 

2.3.1 Bygg och miljöförvaltningen 

Tranemo kommun Översiktsplan samrådshandling 

Regionala, Nationella & internationella styrdokument 

Sveriges miljömål sid 14 

Det står att Tranemo kommun har fem prioriterade miljömålsområden varav en är 

giftfri miljö. Under giftfri miljö står det dock inget om förorenad mark 

• Miljöenheten föreslår att förorenad mark finns med som ett prioriterat 

miljömålsområde då det påverkar utveckling och bebyggelse i kommunen. 
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Förtydligandena 

gällande målområdena har tagits bort då dessa kommit från antagna 

lokala miljömål. Istället görs hänvisning till lokala miljömål. Förorenad 

mark bedöms rymmas inom området giftfri miljö som det är utformat i 

granskningsförslaget. 

Mark- och vattenanvändning 

Ställningstaganden utpekade områden sid 28 

Det står i samrådshandlingen att hänsyn behöver tas till buller och vibrationer vid 

utveckling av bostadsområden nära stora vägar och järnvägar. 

• Miljöenheten vill påpeka att det är viktigt att ta höjd för ökat buller och 

vibrationer som kan komma sig av utbyggnad av järnvägen. Bygg- och 

miljönämnden föreslår också att det står att hänsyn tas till förorenad mark i de 

fall bostadsbebyggelse pekas ut i närheten av förorenade områden. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Utvecklingsområden som 

ligger inom 100 m av potentiellt förorenade områden får ett tillägg under 

hänsyn gällande detta. Bostadsutvecklingsområden i närhet av järnväg 

får en skrivelse om att hänsyn behöver tas till ökat buller och vibrationer 

vid utbyggnad av järnväg. Detta gäller de områden som inte redan är 

detaljplanerade. 

Hänsyn och värden 

Rekommendationer riksintressen sid 40 

Komosse: 

Det står att Kommunerna och länsstyrelserna runt Komosse, Ulricehamns, 

Jönköpings och Tranemo kommuner samt länsstyrelserna i Västra Götalands och 

Jönköpings län strävar efter en gemensam policy om minsta avstånd till 

vindkraftverk med hänsyn till naturupplevelsen från olika delar av mosskomplexet. 

Policyn ska arbetas in i respektive kommuns översiktsplan. 

• Miljöenheten frågar sig om detta är något som finns med i denna 

översiktsplan? 

Kommentar: Noteras. Detta är inget som kommit överens om och är 

fortsättningsvis något som strävas efter. Skyddsavstånd till Komosse 

utökas till 4 km för att använda likvärdigt avstånd som Ulricehamns 

kommun. 

Allmänna intressen 

Vatten och avlopp sid 48 
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Det finns en kartbild som visar vattentäkter och vattenreningsanläggningar. 

• Miljöenheten föreslår att det står "vattenskyddsområden" istället för 

"vattentäkter" eftersom det är själva vattenskyddsområdena som finns inritade 

på kartan. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Ur säkerhets-

synpunkt tas kartlagret ’vattentäkter’ bort från översiktsplanen och 

hänvisas endast till i text.  

Miljö, Hälsa och säkerhet sid 57 

Tillståndspliktig verksamhet 

I detta stycke står det nämnt att tillståndspliktig verksamhet, även kallad miljöfarlig 

verksamhet är all användning av mark, byggnader eller anläggningar som kan 

medföra störningar för människors hälsa eller miljön. Dessa verksamheter är 

tillståndspliktiga och kan vid olycka negativt påverka människors hälsa eller miljö. 

• Miljöenheten vill påpeka att det kan bli missvisande att skriva att miljöfarlig 

verksamhet är likställt med tillståndspliktig verksamhet då "miljöfarlig 

verksamhet" dessutom innefattar exempelvis anmälningspliktiga 

verksamheter. Det vore bättre att skriva " miljöfarlig tillståndspliktig 

verksamhet, är den användning av mark, byggnader eller anläggningar som 

bedöms kunna medföra så stora störningar för människors hälsa eller miljön 

de kräver tillstånd enligt miljöprövningsförordningen. 

• Vi frågar oss om det inte bör stå att hänsyn bör tas till miljöfarlig verksamhet 

generellt vid planering, inte bara tillståndspliktig. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Planen ändras i linje med 

givet förslag. 

Förorenad mark 

I detta stycke står det att det i kartan pekas ut områden som potentiellt kan vara 

förorenade. 

• Miljöenheten skulle vilja förtydliga att denna lista inte är fullständig utan ett 

teoretiskt underlag som baseras på verksamheter som tidigare varit etablerade 

i området. Bygg och miljönämnden vill också påpeka att det kan ske en 

spridning vilket gör att områden i närheten av utpekat förorenad mark också 

kan påverkas. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett förtydligande görs 

gällande förorenad mark, kartunderlagets ursprung och dess 

begränsning. 
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Översvämning - stigande vatten 

I stycket står det att det är viktigt att ta hänsyn till stigande vattennivåer vid 

planering nära vattendrag och sjöar. 

• Miljöenheten håller med om att det är viktigt att ta hänsyn till stigande 

vattennivåer vid planering nära vattendrag och sjöar. 

• Miljöenheten saknar underlag och en riskbedömning för hur bland annat 

stigande vattennivåer och ökade skyfall kan komma att påverka den byggda 

miljön inom olika områden. 

• Miljöenheten frågar sig om det inte vore lämpligt att i översiktsplanen 

säkerställa områden som särskilt är till för att fördröja vatten i händelse av 

stora skyfall. 

Kommentar: Noteras. En kommuntäckande kartläggning för områden 

som är till för att fördröja vatten bedöms inte aktuellt i översiktsplanen. 

Utvecklingsområden har setts över för att i mindre utsträckning pekas ut 

på områden kända för att svämma över. Avsnittet för översvämning har 

reviderats och fått tydligare ställningstaganden. 

Miljökvalitetsnormer sid 60 

Vatten 

Under rubriken miljökvalitetsnormer för vatten så står det att "För att statusen inte 

ska försämras i någon av dessa områden är det viktigt att minska utsläpp från små 

avlopp och kommunala reningsverk och att det är viktigt att dessa frågor hanteras i 

detaljplaneprocessen och bygglovsprocessen" 

• Miljöenheten vill påpeka att statusen på vattendrag bestäms av många fler 

faktorer än utsläpp från små avlopp och kommunala reningsverk. 

Ytvattenförekomster kan ha dålig ekologisk status på grund av exempelvis 

orenat dagvatten från hårdgjorda ytor i samhället, vandringshinder eller 

morfologiska förändringar i vattendraget, höga koppar eller zinkhalter från 

stora koppartak eller förzinkade takmaterial för att ta några exempel. I 

Tranemo kommun är det tre vattenförekomster (Simmesjön, Grytteredssjön 

och Sämsjön) som är övergödda eller riskerar övergödas enligt senaste 

statusbedömningen. Inom avrinningsområdet till just dessa vattendrag är det 

prioriterat att särskilt minska utsläpp från små avlopp och kommunala 

reningsverk. Vid andra vattendrag kan andra åtgärder behövas än att minska 

utsläpp från små avlopp för att miljökvalitetsnormer ska kunna uppnås. Vi 

rekommenderar en omskrivning så att detta tydliggörs. 

• Enligt vattenförvaltningens åtgärdsprogram ska det i varje kommun finnas en 

förvaltningsövergripande planering med syfte att organisera arbete och 
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fördela ansvar så att miljökvalitetsnormer kan uppnås. Vi föreslår att detta 

nämns under rubriken miljökvalitetsnormer för vatten. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Skrivning om varför vatten 

inte uppnår MKN tas bort. Förtydliganden görs gällande varför 

områden inte uppnår måttlig status. Tydligare ställningstaganden tas. 

Bilaga 1 och Bilaga 2-Kartmaterial  

Kartan "mark och vattenanvändning" 

Utvecklingsinriktningskartan och kartan mark och vattenanvändning krockar ibland. 

• Miljöenheten önskar en tydligare koppling mellan 

utvecklingsinriktningskartan och kartan med mark och vattenanvändning. I 

de fall det finns viktiga gröna eller grönblå stråk som behöver finnas kvar eller 

utvecklas föreslår vi att detta skrivs in tydligare i beskrivningen av de olika 

områdena. Förslagsvis under hänsyn. 

Kommentar: Noteras. Förtydligande görs under avsnittet för 

utvecklingsinriktning natur och friluftsliv för att klargöra vad grönblå 

värden är och hur de ska hanteras. Utvecklingsinriktningen har varit 

vägledande vid utpekande och hänsynstagande i mark- och 

vattenanvändningen. Ytterligare förtydligande bedöms inte behövas. 

På flera platser pekas områden som svämmar över vid skyfall ut som 

exploateringsytor. Exempel på sådana områden är Industriområde VI2, 

bostadsområdena SB 30 och SB2  

• Miljöenheten frågar sig om det är lämpligt med tanke på klimatförändringar 

att peka ut översvämningsområden som exploateringsytor. Miljöenheten 

tycker att det är viktigt att översvämningsområden bevaras med syfte för att 

göra plats för vatten vid klimatförändringar. Miljöenheten rekommenderar att 

översvämningsytor tas bort ur föreslagna exploateringsytor. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Områdena bedöms 

fortsatt vara aktuella. Område VI2 minskas ner och den södra kilen tas 

bort från översvämningsområde. Tillägg görs i kartobjektens hänsyn-fält 

för att förtydliga riskerna. Avsnittet gällande översvämnings har 

reviderats. 

Det pekas också ut områden för exploatering inom vattenskyddsområden. Exempel 

på ett sådant område är industriutbyggnad inom Ljungsnäs vattenskyddsområde 

(både primär och sekundär zon) mellan Limmared och Tranemo. 
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• Miljöenheten tycker att det är olämpligt att peka ut mark inom 

vattenskyddsområden som lämpliga utbyggnadsområden.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Områdena som pekats 

ut inom vattenskyddsområden är fortsatt strategiskt intressanta. 

Förtydliganden görs under ’Hänsyn’ i kartobjekten. 

Det finns fall där bostadsområden finns föreslagna intill industriområden och högt 

trafikerade vägar. Exempel på ett sådant område är bostadsområdet SB24. 

• Miljöenheten ser en risk med bullerproblem på sikt, i synnerhet om Tranemo 

är tänkt att växa och föreslår att dessa områden inte pekas ut för ytterligare 

bostadsbebyggelse. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Förtydliganden görs 

vad gäller buller och risker intill industrier, samt industriers möjlighet 

att fortsatt kunna utvecklas. 

Nabben/Slumsvik pekas ut som LIS-område för fritidshus och enstaka bostadshus. 

• Miljöenheten vill påpeka att hela området omfattas av riksintresse för 

naturvård med en särskild fokus på ekar. Det har utförts en ekinventering i 

området utöver lövskogsinventeringen. Uppföljningar på denna inventering 

behöver göras för att underlätta planering inom området. Hänsyn bör tas till 

ekar inom området som omfattas av riksintresset. 

Kommentar: Noteras. Förtydligande görs i kartobjektet. 

Övrigt 

Miljöenheten vill påpeka att det är viktigt att ta hänsyn till eventuell utbyggnad av 

järnvägen vilket kan ge ökat buller och störningar i bostadsområden nära järnväg. 

Kommentar: Noteras. Förtydliganden görs i text om buller och 

vibrationer. 

Översvämningskartor/skyfallsutredningar saknas för flera områden i kommunen. 

Detta gör det svårt att avgöra om placering av ny bebyggelse är lämplig på den 

aktuella platsen. 

Kommentar: Noteras. Behovet av framtagande av översvämningskartor 

och skyfallsutredningar har identifierats.  

Miljöenheten ser positivt på det naturvårdsunderlag som finns i planen. 

Miljöenheten vill påpeka att varierad natur med hög biologisk mångfald är viktig 

utifrån ett större ekosystemtjänstperspektiv (inräknat exempelvis värden för 

rekreation). 
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Kommentar: Noteras. 

Miljöenheten undrar om det kan vara bra att nämna risk för radon i samband med 

utpekande av exploateringsområden. Både Grimsås och Limmared har något 

varmare färger i SGUs radonkarta. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Förtydliganden görs i 

texten om hantering av radon, samt kommentar läggs till på 

utvecklingsområdet Stora Källåsen (SB3) i Limmared. 

Miljöenheten saknar en energiplan om skulle vara bra som en grund för att peka ut 

områden för framtidens energi. 

Kommentar: Noteras. Behovet av en energiplan har identifierats och 

lyfts under utredningsbehov. 

Miljöenheten ser att flera områden som tidigare pekats ut som exploateringsområden 

på jordbruksmark är borta. Dock är det fortfarande några områden kvar och 

miljöenheten önskar en motivering till detta. Miljöenheten önskar också ett underlag 

för som ger vägledning till vilken jordbruksmark som är brukningsvärd i resten av 

kommunen. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Tillägg görs med 

avsnitt om väsentliga samhällsintressen. Vissa områden är fortsatt 

strategiskt intressanta och för avvägning mellan jordbruksmark och 

annan utveckling behöver djupare lokaliseringsutredning göras inför 

detaljplanering. 

Samrådshandling miljökonsekvensbeskrivning översiktsplan 

I miljökonsekvensbeskrivningen står det under punkt 7.5.3 att en markundersökning 

bör göras vid misstänkt förorenad mark för att säkerställa att marken är lämplig för 

exploatering. Miljöenheten vill trycka på att detta är viktigt att markundersökningar 

sker i samråd med miljöenheten när exploatering ska ske på misstänkt förorenad 

mark. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Text kompletteras med 

detta. 

Ärendebeskrivning 

Förslaget på Översiktsplan för Tranemo kommun har skickats till Bygg- och 

miljöavdelningen för tjänstemannayttrande i samrådsskedet. 

Motiv till yttrande 
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Det är viktigt att fördjupningen av översiktsplanen är tydlig för att en utveckling 

inom kommunen ska ske på bästa sätt med hänsyn till människans hälsa och miljön. 

Kommentar: Tack för era synpunkter! 

 

2.4 Näringsliv 

2.4.1 Vida Tranemo AB 

Hej. 

Vi, Vida Tranemo AB, vill lämna synpunkter angående nya översiktsplanen som 

tagits fram för Tranemo. I nya översiktsplanen finns planerade nya bostadsområden i 

närhet till vår industri på Ömmestorp 1:47. Vi har framför allt synpunkter på 

planerade bostadsområde SB28 då den ligger nära vår industri. 

Vida Tranemo AB är ett sågverk med 50+ anställda och har nyligen fått nytt 

produktionstillstånd från Västra Götalands länsstyrelse om att kunna bl a öka 

produktion från 130 000m3 till 200 000m3 sågad vara per år. I det nya tillståndet har 

bl a kraven skärpts avseende buller från verksamheten. Vida Tranemo har fram till 

jan 2025 att uppfylla de nya bullerkraven. Vi har genomfört en rad investeringar för 

att klara de nya kraven. Senaste mätning visar på att vi klarar de nya kraven. 

Mätpunkter för buller från sågverket ligger i närhet av SB28 utmed 

Ömmestorpsvägen. 

Vida Tranemo har för avsikt att växa i framtiden och buller är en av våra absolut 

största utmaningar för att kunna växa. Bostäder i SB28 kommer ganska nära norra 

industriområde där bl a Vida Tranemo AB ligger. 

Tacksam för en återkoppling. 

Kommentar: Noteras. Området i planen justeras inför granskning och 

nytt område målas större. Detta för att kunna ta hänsyn till de 

synpunkter som kommit in och för att ha möjlighet att kunna planera 

området utan att erat företag begränsas i sin utveckling. Mer detaljerad 

planering för att inte riskera höga bullernivåer i bostadsområdet sker 

först vid detaljplanering. 

2.4.2 Erikson Cottage AB 

Hej! 

Vi bedriver ett turismföretag som fått stor uppmärksamhet både kommunalt, 

nationellt och internationellt. Vi har 12 000 följare på Instagram och har ett nära 
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samarbete med Västsvenska Turistrådet. Vi har varit uppmärksammade på TV. Till 

oss kommer kunder från hela världen som vill uppleva tystnad och en natur utan så 

mycket mänsklig påverkan som möjligt. Vi har fått flera fina utmärkelser. Tystnad är 

en bristvara i samhället och vi säljer tystnad. När det nu planeras vindkraft både i 

Lindås där vi bor samt på Brokemosse så är vi väldigt oroliga att detta kommer att 

påverka vår verksamhet negativt. Verken i Brokemosse kommer att synas från flera 

av våra glashus och verken i Lindås kommer förstöra den fina upplevelsen för våra 

gäster. Under viss del av året kommer vandring i naturen vara begränsad och farlig. 

Dessutom finns det en risk att värdet på både vår fastighet och verksamhet kommer 

minska vid en eventuell försäljning. Med bakgrund av detta så ställer vi oss negativa 

till vindkraft både i Lindås och på Brokemosse. 

Med vänlig hälsning 

Elisabeth Erikson & Katarina Svensson 

Kommentar: Noteras. Revidering görs av vindbruksplanen i 

granskningsförslaget, där bland annat de två områden som omnämns tas 

bort som föreslagna för vidare undersökning. För mer information om 

vad som ändras gällande vindbruk, se avsnitt 2.9. 

2.4.3 Väveriet Fastighet AB 

Hej, här kommer synpunkter på förslaget till ny översiktsplan från oss på Väveriet 

och Bröt. 

Övergripande förstår vi behovet av att prioritera och uppskattar att ni i 

strukturbilden lyfter fram det blågröna stråket längs Assman. Vi undrar dock vad 

det innebär av konkreta åtgärder för att exempelvis säkerställa att markerna längs ån 

fortsätter betas eller att tillgängligheten för rekreation förbättras? 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Konkreta åtgärder för 

området ryms inte inom ramen för översiktsplanen, utan sker på 

detaljnivå. De utpekade utvecklingsinriktningarna är främst vägledande 

i den utpekade mark- och vattenanvändningen. Gällande Assman 

genom Uddebo har ingen risk uppmärksammats för att dessa värden ska 

påverkas negativt och därför har inga ställningstaganden gjorts för 

området. Utpekandet av Assmans (och kringliggande natur) grönblå 

värden ska fortsatt vara vägledande och tas hänsyn till vid ändrad 

markanvändning i framtiden. 

Vad det gäller beskrivningen av de orter som kallas "lokala kärnor" tycker vi att det 

saknas en beskrivning av deras roll och värde som livsmiljöer i kommunen och det är 

tråkigt att beskrivningen inleds med utmaningen att hantera kommunal service i 
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dessa orter. Vi förstår utmaningen och bedömer samtidigt att det finns kvaliteter och 

möjligheter (ex till ett nära vardagsliv, social sammanhållning och en högre grad av 

lokal självförsörjning) i de mindre samhällena som saknas i de större. Dessa behöver 

beskrivas. Vi saknar också en beskrivning av att de sk lokala kärnorna har väldigt 

olika förutsättningar, där i vårt fall Uddebo har en närhet till Tranemo som gör det 

möjligt för hållbart resande med cykel och anslutning till kommunalt VA och har en 

täthet i byn som gör det möjligt med ett nära vardagsliv. Vi skulle vilja ha med en 

beskrivning av dessa olikheter som gäller även demografiskt, där exempelvis 

Uddebo har en relativt stor andel inflyttade och småbarnsfamiljer med vilja och 

drivkraft att delta i den lokala utvecklingen. 

Vi föreslår att formuleringen ”De lokala kärnorna har ett lågt befolkningsantal och service 

av god kvalité kan därför vara svårt att upprätthålla. Privat och offentlig service erbjuds 

främst i närmsta kommunala kärna" ändras till "De lokala kärnorna har ett lågt 

befolkningsantal vilket innebär en begränsning för vilken offentlig service som kan 

erbjudas. Den offentliga servicen anpassas utifrån de olika lokala kärnornas behov och 

förutsättningar.” Vi tycker inte det är rimligt att styra den privata servicen generellt 

för de lokala kärnorna utan att det bör vara upp till efterfrågan och möjligheten på 

respektive ort att utveckla den. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Beskrivningen av de 

lokala kärnorna ändras bitvis för att lyfta att utbud av service skiljer sig i 

de lokala kärnorna till följd av behov och förutsättningar. Inget 

förtydligande görs för de olika kärnornas förutsättningar och olikheter. 

Den privata servicen styrs inte utan beskrivs bara som begränsad. 

Vi saknar också beskrivning av de allmänna värdena i de lokala kärnorna (som inte 

är kopplat till offentlig service) framförallt en beskrivning av värdet i den tätortsnära 

naturen som ligger omkring den lokala kärnan. Vi önskar en kompletterande 

formulering för de lokala kärnorna eller fler delar av kommunens sammanhängande 

bebyggelse, förslagsvis: ”Den tätortsnära naturen har stor betydelse för invånarnas 

möjlighet till rekreation, lek, motion och samvaro. För de mindre samhällena är detta 

värde av särskild vikt då det finns begränsat med offentlig service och allmän plats. 

Kommunen ska därför aktivt verka för att förvaltningen av den tätortsnära naturen 

särskilt i anslutning till de lokala kärnorna sker på ett sätt som långsiktigt säkerställer dess 

värden för rekreation och biologisk mångfald.” 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Förvaltning av natur 

och skog hanteras i ’Naturvårdsplan’, ’Riktlinjer för kommunens 

skogsförvaltning’ och kommande ’Skogsbruksplan’. Översiktsplanen 

bedöms även beröra värdet av naturen och tillgången till den under 

’Utvecklingsinriktning Natur och Friluftsliv’, ’Kultur’ och ’Naturvård’, 

samt i ställningstagande för Bostadsbebyggelse.  
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Vi tycker också att denna brist av beskrivning gällande de olika orternas olika 

förutsättningar avspeglas i beskrivningarna om allmänna värden. Här saknar vi ett 

resonemang om den kommunala servicens funktion för landsbygdsutveckling och 

lokal utveckling generellt. Vi skulle vilja ser mer av förhållningssättet ”inte allt åt alla 

med något överallt” där det exempelvis i barntäta Uddebo är av stor betydelse med 

den kommunala förskolan inte bara för de barnfamiljer som nyttjar den, utan också 

för oss som lokalt näringliv. Vi bedömer förskolan som den viktigaste 

näringslivsfrågan då det i dagsläget gör at barnfamiljer tittar på och flyttar in till 

Uddebo bland annat för ett lokalt liv, med närhet mellan förskola, de 

kontor/arbetsplatser vi hyr ut och det cafe/bageri som vi driver. Vi förstår att detta är 

en utveckling som inte alltid syns då dessa inflyttare hellre renoverar än bygger nya 

hus, men vi som verksamma och boende på orten ser den tydligt. Kanske är det i 

andra lokala kärnor äldreomsorgen eller möjligheten till handel som är det 

viktigaste? – det behöver, anser vi få skilja sig åt. Att ensidigt ur ett 

verksamhetsperspektiv (rationellt för skola/förskola) ge förutsättningar för vilka 

orter som kan ha förskolor genom att bestämma minsta antalet avdelningar till 3 

tycker vi därför är mycket olyckligt. Vi saknar en sammantagen beskrivning av de 

samhällsekonomiska konsekvenser ett sådant beslut får, både utifrån möjligheterna 

till lokal utveckling men också för ökat bilberoende/ökad biltrafik då de familjer i de 

små orterna inte längre kan resa hållbart med bil/cykel till förskola. Vårt förslag är 

därför att stryka formuleringarna ”Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska 

till förmån för fler förskolor med mer än tre avdelningar. På sikt bör även fritidshem 

koncentreras till den fritidshemsverksamhet som bedrivs i grundskolorna F-6”. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. De allmänna 

intressena och särskilt den kommunala servicen planeras utifrån egna 

utvecklingsplaner i form av ”Plan för förskole- och skolverksamheten”, 

”Äldreplan” med flera. Översiktsplanen strävar efter att ge en 

vägledning för dessa, inte att detaljstyra. Det finns i ”Plan för förskole- 

och skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) angivet ”För 

att en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet barn vara 

minst 15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån 

för fler förskolor med mer än tre avdelningar.” 

Vad gäller markanvändningskartan tycker det är anmärkningsvärt att inte hela 

kommunens yta getts en markanvändning. För Uddebos del hade det varit bra om 

man i kartan sett gränserna för var den lokala kärnan slutar och börjar, inte minst för 

att därmed från kommunens håll kunnat verka för att den tätortsnära skogen 

närmast byn hanteras på ett bra sätt. Vi tycker det blir märkligt och olyckligt med de 

markanvändningar som ändå beskrivs för Uddebo. Vi ser i sak inget problem med 

den ändrade markanvändningen vid vattentornet och känner till problematiken med 
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den tidigare avstyckningsplanen. Däremot tycker vi att området som definerats som 

”mångfunktionell bebeyggelse”, utvecklad användning är direkt olämpligt. Vi 

saknar motivering till att detta området skulle vara bäst lämpat för den typ av täthet 

och centrumfunktion som mångfunktionell bebyggelse innebär. Detta då vi ser att 

det ligger i direkt anslutning till 156:an och att området idag är en uppskattad 

pulkabacke för hela byn. Vår utveckling av kommersiell service med 

grannskapskontor, bageri och pizzeria i Väveriet samt Kilavägen som ett väl 

fungerande och aktivt stråk i Uddebo gör att vi bedömer att centrumfunktion i byn 

har bättre förutsättningar på södra sidan om ån. Men framförallt tror vi att frågan 

behöver utredas och konsekvensbedömas bättre om man ska gå in på 

rekommendation för enskilda områden och utpekande av kärna/centrumfunktioner i 

byn. Det verkar lämpligt att detta görs i samband med det arbete med 

ortsutvecklingsstrategi som bekrivs att det ska göras för de lokala kärnorna. Vi 

föreslår därför att området som anger mångfunktionell bebyggelse stryks från 

markanvändningskartan. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. En hel kartläggning av 

kommunens yta bedöms inte finnas behov av, utan det är främst den yta 

där intresse för ändrad utveckling bedöms finnas. Främst hade det varit 

mer förvirrande än hjälpsamt och skulle innebära en för stor 

detaljeringsgrad för att vara rimligt.  

Avsikten med mångfunktionell bebyggelse är inte nödvändigtvis 

centrumverksamhet. Ställningstagandet för området förtydligar att det 

gäller förtätning av blandad bebyggelse med möjlighet till verksamheter. 

Området består till hälften idag av kommunala villatomter till 

försäljning och bedöms kunna användas mer effektivt. Området är målat 

med breda penseldrag och exakt utbredning av användningsområdet 

undersöks i/inför detaljplanering. Vi noterar att det är en pulkabacke i 

området och dessa former av värden är viktiga för oss att få till oss. 

Med vänlig hälsning, 

Liv Sonntag och Kalle Magnusson 

Väveriet Fastighet AB och Bröt Surdegsbageri 

2.4.4 RAY Metallfabrik AB 

Hej XXXXX,  

Som VD på RAY Metallfabrik AB vill jag bidra med mina synpunkter på ytterligare 

planerad vindkraft i kommunen. 
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Vi på RAY sysselsätter idag ca 60 medarbetare och att rekrytera personal har de 

senaste åren varit en av våra största utmaningar. 

De större tätorterna Borås, Jönköping, Ulricehamn och Gislaved är oftast för lång 

pendlingsväg för att vi ska kunna rekrytera personal som bor där. 

Vi är helt beroende av personal som bor på landsbygden och i de mindre samhällena 

och som vill bo utanför de större tätorterna på grund av sina fritidsintressen 

kopplade till landsbygden.  

Gemensamt för de flesta av våra medarbetare är intressen som friluftsliv, djur, jakt, 

fiske, skogs- och lantbruk. 

Jag anser därför att kommunen bör vara restriktiv med att bevilja tillstånd av 

vindkraftverk nära bostäder. 

Jag befarar att det minskar attraktionen att bosätta sig utanför tätorterna och i 

förlängningen försvårar för oss företag som är beroende av personal som vill bo och 

verka på landsbygden! 

Kommentar: Noteras. Kommunens riktlinjer för vart vindkraft tillåts är i 

linje med andra kommuner och myndigheters riktlinjer. Revidering görs 

av vindbruksplanen i granskningsförslaget. För mer information om vad 

som ändras gällande vindbruk, se avsnitt 2.9. 

 

2.4.5 GGE Nordics Sweden AB 

Kommentar från kommunen: Synpunkten berör vindkraft. Vindbruksplanen 

har reviderats i granskningsförslaget. För mer information om vad som ändras 

gällande vindbruk, se avsnitt 2.9. 

GGE Nordics Sweden AB (GGE) har tagit del av Tranemo kommuns 

samrådshandling gällande översiktsplan för Tranemo kommun 2040 och vill 

framföra följande synpunkter. 

Övergripande synpunkter 

GGE anser att det är positivt att Tranemo kommun tar fram en översiktsplan, samt 

inkluderar tidigare vindbruksplan från 2013 i översiktsplanen. 

Vindbruksplanen är ett viktigt dokument för samtliga parter som berörs av 

investeringar i vindkraftsutbyggnad i kommunen. En översiktsplan är trots att den 

inte är juridiskt bindande, ett tungt vägledande dokument och ett viktigt underlag 

för projektörerna som på initiativ från regeringen tar de stora ekonomiska riskerna i 

Sveriges energiomställning för att öka andelen förnybar energi. 
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Den enskilt viktigaste faktorn för att en investering i en vindkraftsanläggning ska 

kunna bli av är att vinden är tillräckligt bra. 

I Tranemo kommun finns flera områden där vindresursen förväntas vara tillräckligt 

god för att en utbyggnad ska vara möjlig och det är viktigt för Sverige att denna 

resurs kan tas tillvara på ett bra sätt. 

Som ett led i GGE´s satsning på vindkraft i Sverige undersöks hela tiden nya platser 

och områden med goda vindförutsättningar. I Tranemo kommun finns flera 

intressanta områden med goda förutsättningar både vindmässigt och utifrån andra 

förutsättningar, t.ex. möjlighet till anslutning till elnätet och få motstående intressen. 

Vindkraft är en lokal förnybar energikälla som kan göra Sverige och Europa mindre 

beroende av importerade bränslen som olja, kol och naturgas. Vindkraft bidrar även 

till att lösa efterfrågan på det utökade elbehovet som spås i Sverige framöver. Det 

spås en fördubbling av elanvändningen i Sverige till 2035. 

Kommentar: Noteras. 

Tydlighet 

Det är viktigt att vindbruksplanen är tydlig för att i så stor grad som möjligt minska 

risken för oönskat tolkningsutrymme samt dess viktiga roll ur en 

rättssäkerhetssynpunkt. Med oönskat tolkningsutrymme menas att avsikter i planen 

formuleras på ett sådant sätt att det kan tolkas på ett sätt som inte är planens 

huvudsakliga intention. 

Det är GGE´s erfarenhet att kommunala vindbruksplaner spelar en viktig roll i 

vindkraftprojektens tillståndsprocesser. Projektutveckling av vindkraft är kostsam, 

bl.a. krävs dyra vindmätningsmaster och, med all rätt, omfattande utredningar i 

miljöbalksprövningen. Projektutveckling fram till tillstånd kan kosta ca 10 – 20 

miljoner kr. Det är därför av mycket stor vikt från rättsäkerhetssynpunkt att 

vindbruksplaner är tydliga och möjliggör vindkraftsetableringar i goda vindlägen, 

främst där möjligheten till nätanslutning är god. Om det i planen byggs in 

tveksamheter eller om man föregriper kommande miljöprövningar skapas ett 

tolkningsutrymme som kan bli mycket olyckligt för möjligheterna att få acceptans för 

vindkraftsprojekt. Om det finns ett visst lokalt motstånd utnyttjas gärna 

vindbruksplanens utrymme för missförstånd. 

GGE välkomnar planförslaget som är välformulerat och håller hög kvalitet. Vi delar 

Tranemo kommuns beslut om att fortsatt peka ut de sex områden i kommunen enligt 

figur 10 som lämpliga områden för vindkraft. 

GGE delar även uppfattningen att det är viktigt att noga utreda påverkan på 

närboende, natur och kulturvärden samt djurliv under tillståndsprövningen. 
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Kommentar: Noteras. 

Investering, lokal nytta och nära dialog 

Det är viktigt att inte enbart lyfta fram positiva eller enbart negativa aspekter av en 

specifik näring, utan att väga intressen mot varandra. 

GGE anser att det borde finnas en något mer nyanserad bild av vindkraftens 

påverkan på omgivningen i planen och de positiva aspekter det kan ge till den lokala 

kommunen. 

GGE ser Tranemo som en intressant kommun att investera i. Ett vindkraftsprojekt 

med 10 vindkraftverk innebär en investering av cirka 500 miljoner kronor och bidrar 

till den lokala näringen i form av arbetstillfällen, hotell och restaurangintäkter, 

kommunala skatteintäkter från lokalt boende fastighetsägare samt vanligt 

förekommande bydgemedel vilket GGE ser positivt på. 

Etableringen av en vindkraftspark ger upphov till arbetstillfällen på lokal, regional 

och nationell nivå. Den största effekten på lokal sysselsättning uppstår framför allt 

under anläggningsfasen, då det behövs arbetskraft till bland annat markarbeten, 

anläggning av fundament, transporter, projektering med mera. En vindkraftspark 

har en uppskattad anläggningstid på cirka 24 månader. Då det är logistiskt 

fördelaktigt försöker GGE att i den utsträckning det är möjligt anlita så mycket lokal 

arbetskraft som möjligt samt att använda anläggningsmaterial från lokala källor. 

En vindkraftsetablering ger även upphov till sekundära effekter då de personer som 

arbetar med vindkraftsparken behöver mat, logi och annan service. 

Även under driftsfasen kommer det att behövas personal till bland annat service och 

underhåll av vindkraftsparken. 

God tillgång till grön energi är något som efterfrågas allt oftare och som kan göra att 

en kommun blir mer attraktiv för investeringar och företagsetableringar. 

Bydgemedel/Bygdepeng – En procentuell andel av intäkten i GGE´s potentiella 

projekt kommer erbjudas lokalt till närliggande föreningar, jaktlag, friluftsliv, 

samägd infrastruktur, småföretagsamhet, kulturevent, utbildningar etc. 

Enligt Energimyndighetens beräkningar ger landbaserad vindkraft, för en 

vindkraftspark med 33 vindkraftverk, upphov till 331 årsanställningar under 

anläggningsfasen, varav cirka 149 är regionala (Energimyndigheten, 2022). 

Under driftsfasen kan en servicetekniker hantera cirka 4,5 vindkraftverk per år. Det 

innebär att en vindkraftspark på 45 verk ger tio personer arbete under 30 år. 

(Energimyndigheten, 2022). 
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GGE står även bakom en tidig dialog med både närboende och myndigheter för att 

skapa en så god acceptans som möjligt kring projekten. 

Med ovanstående taget i beaktning anser GGE att det finns god anledning att fortsatt 

inkludera de utpekade områdena i den nya översiktsplanen. 

Kommentar: Noteras. I det reviderade förslaget bedöms såväl positiva 

som negativa konsekvenser få utrymme. För mer information om vad 

som ändras gällande vindbruk, se avsnitt 2.9. 

 

2.5 Föreningar 

2.5.1 Nittorps byalag 

Nittorps Byalag kommentarer kring Tranemo översiktsplan 

Nya tomter 

När tomterna är slut vid Ljungheda / Paradisvägen ser vi det mycket positivt med ett 

bostadsområde på andra sidan av väg 156, som är föreslaget i översiktsplanen och 

koppla ihop områdena med ett säkert övergångställe och med infartsväg från 

Idrottsvägen. 

Vi ser det mycket viktigt att tänka på aktivitetsytor när detaljplanen utvecklas, vilket 

saknas på Ljungheda / Paradisvägen. 

Vi föreslår även området söder om Gisslarp 1:11 på andra sidan av Jälmån till ett nytt 

natur- och sjönära bostadsområde. 

Nya och befintliga bostadsområden ligger då i nära anslutning till förskola, ishall, 

fotbollsplan och elljusspår för att skapa rörelse för båda unga och gamla. 

Kommentar: Noteras. Området söder om Gisslarp 1:11 innefattas i 

riksintresset för naturvård Gisslarp-Hornhult och är därmed inte aktuellt 

för bostadsutveckling. Fortsatt utbyggnad bör även ske på samma sida 

sjön som resten av tätorten. Vi noterar behovet av aktivitetsytor. 

Naturnära och alternativ förskola 

En förskola på orten är ett krav för att få barnfamiljer att flytta in, vilket många redan 

gjort tack vare befintlig förskola. Senaste året har 3 tomter för nybyggnationer sålts i 

Nittorp. 

Inom 20 år ser vi att Nittorp har en treavdelningsförskola, då vi redan idag har vuxit 

ur befintliga lokaler. Nu måste vi våga bygga ut eller bygga nytt för att kunna möta 
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behovet som vi ser igenom nybyggnationer och inflyttande familjer. Vi ser också att 

Nittorps centrala läge i Tranemo kommun, kan vara en alternativ förskola för 

pendlade familjer. Samtidigt har Nittorps förskola ett naturnära läge som definitivt 

bidrar till rörelse och motion, vilket efterfrågas i översiktsplanen. Förskolan är även i 

direkt anslutning till ishall och fotbollsplan som ytterligare möjliggör fysisk aktivitet. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Beslut om utökning 

eller nybyggnation av förskola hanteras inte i översiktsplanen. 

Infrastruktur & cykelbana 

Vi kan inte vänta på Trafikverket utan Tranemo kommun måste själva ta ansvar för 

att cykelvägar mellan orterna byggs. Cykelvägar binder ihop orterna i kommunen 

och gör det möjligt att cykelpendla. Samtidigt ett sätt för kommunen att leva upp till 

sin vision ”Lev livet på den gröna sidan”, då cykling är grönare för klimatet och 

bättre för folkhälsan. 

Det är också mycket viktigt med en säker övergång över väg 156 från Strandvägen 

till Idrottsvägen. Samt över väg 1720 där många barn går från busshållplatsen till 

fritids och ishall. 

Det behövs också en förbättrad fyrvägskorsning då det dagligen sker incidenter. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Trafikverket är 

väghållare och ansvarar för anläggande av cykelvägar och övergångar. 

Prioritering av ny-/utbyggnad av cykelväg hanteras i gällande 

cykelprogram. En utbyggnad av cykelväg behöver alltid vägas mellan 

kostnad och eventuell användning. Fyrvägskorsningen är också 

Trafikverkets, men har förbättrats sedan synpunkten skickades in. 

LIS-område söder om Lillsjön 

Med Jälmåleden som vår dragningskraft vill vi öka möjligheten för fler ställplatser, 

stugområden och eller fritidshusområden. Detta i nära anslutning till Lillsjön vilket 

skapar mer potential till fler friluftsaktiviteter i anslutning till Jälmåleden. Sommartid 

har vi ett stort tryck på besökare, som vandrar, paddlar eller bara njuter i den fina 

miljön. Vi vill öka möjligheterna för en ökad turism. 

Kommentar: Noteras. LIS-området pekas ut för verksamhet kopplat till 

friluftsliv och turism, vilket vi ser kan innefatta ställplatser. Kommunen 

sköter inte ställplatser, men stöttar och kan vara behjälpliga då det 

efterfrågas. I översiktsplanen lyfts vikten av ställplatser under rubriken 

’Utvecklingsinriktning Natur och Friluftsliv’. 

Övrigt 
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Slutligen en annan viktig kommentar vi vill framföra är att vi inte tycker Tranemo 

Kommun enbart ska växa genom förtätning. Det som lockar nyinflyttade och 

nybyggnationer är närheten till naturen, den ska vi vara rädda om. 

Kommentar: Noteras. Planen är öppen för utveckling genom fler sätt än 

bara förtätning. Men förtätning tillåter bevarande av naturen och skapar 

möjlighet för fler att bo nära naturen. 

2.5.2 SPF Seniorerna Tranemo 

Remissvar till Översiktsplan 2040 för Tranemo kommun. 

Svar från SPF Seniorerna Tranemo 

En Översiktsplan är ett omfattande dokument som innehåller väldigt mycket och 

beskriver vår kommun översiktligt. Vi har plockat ut några frågor som berör oss 

mest. Givetvis vill vi också påpeka det viktiga i hållbarhet, natur o miljö, bredband , 

internet kollektivtrafik mm. 

Nedan följer några synpunkter på områden som vi känner lite extra för. 

Kommunens grunduppdrag 

I planen beskrivs bl.a. följande grunduppdrag 

• Vi stödjer kultur- och föreningsliv som bidrar till glädje och gemenskap 

• Tranemo kommun sätter stort värde på kreativa initiativ och ska skapa 

förutsättningar för, föreningslivet att utvecklas genom dialog och samverkan. 

Här har vi den synpunkten att dessa grunduppdrag givetvis är viktiga men att de 

verkligen omsätts till verklighet. Vi seniorer är ca 30 % av befolkningen och väldigt 

många är delaktiga i alla aktiviteter som pensionärs/seniororganisationerna 

genomför i vår kommun. Här vill vi, som nämns i grunduppdraget, att det sker 

större samverkan mellan kommun och föreningslivet. Oftast skall detta ske i olika 

projekt, gott nog, men den löpande verksamheten borde uppmuntras mer och även 

premieras ekonomiskt från kommunens sida. Som exempel tror vi att det går att 

utveckla verksamheten på Centralen mycket mer i en samverkan mellan föreningar 

och kommun. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Planen bedöms redan 

hantera detta i den översiktliga utsträckning som är lämpligt för en 

översiktsplan. Ekonomisk premiering regleras i separat regelverk där 

dialog är en förutsättning för bidrag och utveckling. Tranemo kommun 

vill också påpeka att kultur inte är en del av grunduppdraget, utan är en 

frivillig tjänst som kommunen tillhandahåller. 
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Kollektivtrafik 

Vi har fått till vår kännedom att kommunen vill ändra Seniorkorten från att gälla från 

65 år till 75 år. Korten är viktiga för att vi seniorer har möjlighet att kunna ta oss till 

viktiga funktioner som sjukvård, besöka familj o vänner mm. Detta är också viktigt 

för att man skall kunna stanna kvar i sin hemtrakt och inte flytta från kommunen när 

man kanske inte har tillgång till egen bil. Givetvis är det också en miljöfråga och bra 

kommunikationer skapar en positiv bild av kommunen. 

Kommentar: Noteras. Resande med kollektivtrafik är något som 

Tranemo kommun uppmuntrar och vill se mer av. Gällande 

seniorkortens villkor bedöms det inte vara en fråga för översiktsplanen. 

Mötesplatser och offentliga rum. 

Från vår sida vill vi verkligen stryka under på att det är viktigt att det finns 

mötesplatser för seniorer. Att kunna mötas på ett naturligt sätt i vardagen kan ha stor 

betydelse för att inte minst motverka ensamhet. Vi saknar också en bra mötesplats i 

Tranemo tätort för möten med mer 100 personer som kan sitta vid bord för t.ex. 

möten och ”fester”. Även om detta är ganska specifikt så har kommunen inte lyckats 

ordna detta trots att vi framfört detta ett flertal gånger. Kanske dags att få in det i en 

översiktsplan. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Behov av fest- och 

möteslokaler bedöms inte rymmas inom ramen för översiktsplanen. 

Inom Tranemo tätort finns flera större lokaler (medborgarhuset, aulan 

och centralen). Det finns självklart begränsningar även inom dessa. Ett 

tillägg görs i texten om mötesplatser under rubriken ’Allmänna 

intressen’, angående mötesplatsers möjlighet att motverka ensamhet.  

Omsorg o Boende 

I översiktsplanen beskrivs omsorgen bl.a. enligt följande: Tranemo kommun står 

inför en ökning av den äldre befolkningen. Detta medför en utmaning för 

omsorgssektionen dels utifrån kompetensförsörjning men även utifrån kommande 

behov av äldrebostäder. Tranemo kommun ska erbjuda bostäder som bidrar till 

jämlika levnadsvillkor för alla oavsett ålder, funktionsnedsättning och 

socioekonomiska faktorer. 

Vår förening SPF Seniorerna Tranemo har i ett remissvar 2020 framfört synpunkter i 

dessa frågor och vill bara ytterligare trycka på att här är behovet stort. Se nedan vårt 

tidigare yttrande. 

Utdrag ur vårt yttrande till: Remissvar för både Tillväxtprogrammet och 

Bostadsförsörjningsprogrammet i ett svar då dessa hör samman. 2020-11-18 
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Givetvis bör man i ett tillväxtprogram/bostadsförsörjningsprogram också beskriva 

behovet av olika typer av äldreboenden och var i kommunen dessa skall placeras i 

förhållande till de äldres behov och önskemål. 

När SPF Tranemo genomförde en enkät om hur 65+ ville ha sitt boende framöver så 

framkom tydligt att man saknar ett tryggare boende med mer vård och omsorg. 

Denna enkät togs upp i pensionärsrådet KPR men den fick inget större gehör eller 

vidare behandling eller konkreta förslag på åtgärder. Politiker och tjänstemän 

hänvisade till att enkätens synpunkter skulle beaktas i 

Bostadsförsörjningsprogrammet men av detta har vi inte kunnat utläsa något i det 

förslag som vi fått på remiss. 

När det gäller bostäder så är en vanlig kedja att äldre flyttar till lägenhet och att 

barnfamiljer flyttar in i en villa. Enkel matematik är att i ett normalfall så ger 2 äldre 

4 yngre = + 2 st i tillväxt. Förutsätter då att det sker en inflyttning utifrån. Denna 

förenklade matematik är en av anledningarna till tillväxt men givetvis finns, ur ett 

äldreperspektiv, många andra parametrar som påverkar t.ex. följande: 

• Att det finns väl fungerande vård- och boendeformer för äldre 

• Alternativa Seniorboenden: Äldreboende, trygghetsboende och seniorboende. 

Utbyggnad av alla tre vill vi se i planen. Nedan förklaras vad vi menar med dessa tre 

boendeformer.  

Äldreboende  

För personer som behöver tillgång till vård och omsorg dygnet runt. Tillhandahålls 

efter särskilt beslut. Kallas ibland Särskilt boende eller Vårdboende 

Trygghetsboende  

För den som vill ha gemenskap med andra och tillgång till servicepersonal. En social 

och trygg miljö. Kan ansök om hemtjänst. En person skall ha fyllt 70 år. Kallas ibland 

för serviceboende.  

Seniorboende  

Samlingsbegrepp för olika former av ordinärt boende. Anpassat för äldre och finnas 

gemenskapslokaler. Ofta krävs viss ålder för att få flytta in tex. 55 år. Möjligt att 

ansöka om hemtjänst. Kallas ibland för Plusboende eller trivselhus. 

• Bra och tillräckligt antal boenden för de som flyttar ur sin villa till lägenhet i 

flerfamiljshus. 

• Attraktiva boenden har stor betydelse för äldre. Ta exemplet då äldre flyttat 

till Ulricehamn till deras attraktivare boenden. Det finns också andra exempel 

på utflyttning till stugor vid kusten mm. I inledningen med 2 äldre och 4 som 
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tar över så minskar givetvis tillväxten om det äldre flyttar ur kommunen i 

stället för att stanna kvar och tillföra tillväxt. 

• I många fall så driver äldreomsorgen att gamla skall bo kvar allt för länge i sin 

villa genom hemtjänst, ibland mot den äldres ”vilja”. Detta skapar i många fall 

ensamhet och oro och stoppar upp kedjan onödigt länge för att frigöra större 

boenden. I denna grupp finns det givetvis även äldre som vill bo kvar så länge 

det går och trivs med det. 

• Genom ett väl fungerande föreningsliv så stannar också fler kvar i 

kommunen. Det gäller även äldre där pensionärsföreningarna skapar sociala 

kontakter och trivsel på hemmaplan. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Behovet av 

äldrebostäder är identifierat och lyfts i planen. Översiktsplanen blir 

vägledande i bostadsbebyggelse-frågor, men vilken form av bostäder 

som behövs och planering gällande boende för äldre hänvisas till 

gällande Äldreplan och Bostadsförsörjningsporgram. 

2.5.3 Uddebo Bygdegård 

Minnesanteckningar från möte i Uddebo Bygdegård med intresserade bybor 

angående förslag till översiktplan för Tranemo Kommun. 

Vi ställer oss frågande till reseonemangen kring förskolan. Det föds många barn i 

Uddebo och många barnfamiljer har flyttat in. I Öp finns ingen samhällsekonomisk 

ananlys om att ha eller inte ha små förskolor. Det gäller t ex hållbarhet, ökade 

transporter, attraktivitet för orten. Vi tycker att avsnittet om förskolors storlek bör tas 

bort ur översiktsplanen. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Samhällsekonomisk 

analys av storlek på förskolor ryms inte inom ramen för översiktsplanen. 

Det finns i ”Plan för förskole- och skolverksamheten” (Fastställd 2022-

04-11, KS/2021:638) angivet ”För att en förskoleavdelning skall fungera 

optimalt bör därför antalet barn vara minst 15 stycken. Antalet 

enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån för fler förskolor med mer 

än tre avdelningar.” 

Det finns skäl till att Uddebo växt och utvecklats så bra. Vi menar att man behöver 

titta på varje orts särart. Uddebo ligger centralt mellan Tranemo och Svenljunga, 

utmed en stor väg och det finns kollektivtrafik. Det finns kommunalt va och stora 

möjligheter till cykelpendling. Alltså har Uddebo stor utvecklingspotential. Lokala 

utvecklingsplaner är bra. 



 

69 

 

Kommentar: Noteras. Det ryms inte inom ramen för översiktsplanen att 

djupdyka i varje orts specifika förutsättningar. Behovet av 

ortsutvecklingsstrategier för de lokala kärnorna i kommunen lyfts under 

utredningsbehov. 

Cykelbanan Strömsfors-Uddebo-Tranemo är ett viktigt stråk och den bör skötas och 

plogas även vintertid. 

Kommentar: Noteras. Detta är inte en fråga för översiktsplan och 

hanteras i gällande regler för startkriterier och prioriteringar för 

vinterväghållning. 

Vi vill trycka på vikten av att bevara tätortsnära natur, även kring små orter. Skog 

och naturområden närmast byarna bör skyddas från ingrepp. De bör i planen pekas 

ut som viktiga för rekreation. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. En begränsad del av 

den tätortsnära naturen innehas av kommunen. För den skog som 

kommunen äger hänvisar vi till aktuella riktlinjer för kommunens 

skogsförvaltning. 

Det blågröna stråket på öp-kartan är ett viktigt och fint naturområde. Det bör tas om 

hand och bevaras och det bör framgå i översiktsplanen. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Då de blågröna stråken 

är stora och generella, görs det inga detaljerade ställningstaganden kring 

hur dessa ska tas om hand och bevaras. Det lyfts under rubriken 

’Utvecklingsinriktning Natur och Friluftsliv’ att de är viktiga att bevara 

och utveckla. 

Det behöver byggas bostäder, framförallt flerfamiljshus, i Uddebo. Men många 

uddebobor tycker att det vore fel att bebygga området som ligger mittemot 

bygdegården. Där har varit en pulkabacke i decennier och den används flitigt av 

barnfamiljerna i byn. Området närmast vägen skulle kunna användas till P-plats 

eftersom bygdegården har för lite p-platser. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Området mittemot 

bygdegården är utpekat för mångfunktionell bebyggelse och bedöms 

vara väl lämpad för bland annat bostäder. Tillägg om pulkabackens 

värde läggs till i kartobjektet under ’Hänsyn’. Eventuell utbyggnad av 

parkeringar hanteras i detaljplanerings-skede. 

Under mötet framkom också synpunkter på att det i öp finns en avsaknad av 

styrning kring mindre orter som Uddebo. Man ”ser positivt på civilsamhällets 

utveckling”. Gott så, men det gör inte att kommunen kan undkomma sitt ansvar. 
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Kommentar: Noteras. Intresset för nybyggnation är större i de större 

orterna, vilket leder till att styrningen blir tydligare i dessa orter. 

Översiktsplanen möjliggör genom sina vägledningar för byggnation på 

landsbygderna, i kommunens mindre tätorter och sammanhållna 

bebyggelser. Kommunen bygger däremot inte bostäder och har inte ett 

ansvar att göra det, utan är behjälpliga när ett företag eller grupp 

människor visar intresse för att detaljplanera och bygga bostäder. 

2.5.4 Mossebo Hembygdsförening 

Synpunkter förslag ny översiktsplan från Mossebo Hembygdsförening 

I planen talas om olika kärnor. Lokal kärna beskrivs enligt följande: 

” Fungerar som mötesplatser och noder för omliggande landsbygd” 

Mossebo har förskoleverksamhet, bygdegård, hembygdsgård och kyrka. 

Dessutom har vi en väl fungerande badplats i Marjebosjön. 

Detta är tydligen inte tillräckligt för att betraktas som lokal kärna, vilket vi tycker är 

anmärkningsvärt. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Inom kommunen finns 

det många orter och byar, en begränsning har behövt göras. Valet av 

vilka som benämns som kärnor är gjort baserat på om de är tätorter (dvs 

enligt SCB minst 200 invånare) eller om det finns någon kommunal 

service i orten. Mossebo har då bedömts att inte vara en lokal kärna trots 

den mötesplats och nod det är för omliggande landsbygd. Kommunen 

ser fortsatt positivt på utveckling i alla orter och ser inte detta som en 

begränsning. Avsnittet ’Landsbygd’ läggs till under Mark- och 

vattenanvändning för att tydligare vägleda utveckling i dessa. 

I planen står det angivet hur viktig riksväg 27 är, vi delar den uppfattningen och vill 

härmed poängtera att vägen går genom Mossebo med allt vad det kan innebära för 

utbyggnad m.m. 

Vi anser också att arbetet med utbyggnad av riksväg27 till 2+1 väg ska lyftas med 

stor intensitet mot region och riksdag. 

Även cykelväg mot Grimsås och Tranemo är angeläget. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Trafikverket är 

väghållare för de större vägarna från Mossebo till Grimsås och Tranemo. 

De ansvarar för anläggande av cykelvägar. Prioritering av ny-

/utbyggnad av cykelväg hanteras i gällande cykelprogram. En 

utbyggnad av cykelväg behöver alltid vägas mellan kostnad och 
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eventuell användning. Utbyggnad av riksväg 27 lyfts gentemot region 

och Trafikverket regelbundet och våran viljeriktning är tydlig gällande 

detta. 

I utvecklingsinriktning under rubriken bebyggelse kan följande läsas: 

”Landsbygden fyller en viktig funktion i framtiden. I de lokala kärnorna är fokus på 

att bevara och värna värden som finns samtidigt som utveckling tillåts i den mån 

marknaden efterfrågar” 

När man läser ovanstående får man intrycket att kommunen anser att landsbygden 

är ett museum. 

Kommentar: Noteras. Viss ändring görs i texten för att förtydliga 

kommunens ställningstagande. Tanken är inte att utmåla de lokala 

kärnorna som museum, utan att skydda de värden som är unika för 

landsbygderna jämfört med större orter. Samt uppmuntra att utveckling 

gärna sker, men kommer inte att drivas av kommunen. 

Ska kommunen nå sitt mål om 14.000 inv. så bör attityden till byggnation på 

landsbygden radikalt förändras. 

Kommentar: Noteras. Kommunen står bakom byggnation på 

landsbygden. 

Vi anser också att ett utökat samarbete med Gislaveds Kommun bör ske inom främst 

områden som Ambulans och Räddningstjänst, Kollektivtrafik samt Turism. 

Kommentar: Noteras. Samarbete över läns- och kommungräns lyfts 

under rubriken ’Mellankommunala intressen’. Vid prio 1 (mest akuta) 

ärenden åker redan närmsta utryckningsfordon på larm oavsett sida 

gränsen. Frågan bedöms dock inte rymmas inom ramen för 

översiktsplanen, men arbetas vidare med från kommunen. Brister i 

kollektivtrafik över länsgräns är identifierad hos kommunen och arbetas 

med. Även här är det Västtrafik som sköter denna och inte Tranemo 

kommun. Förtydliganden görs i planen vad gäller kollektivtrafiken och 

att det är det faktiska resandet som utbudet baseras på. Samarbete med 

Gislaveds kommun har utökats det senaste och samarbeten kring 

kanotleder och skidåkningsturism har inletts. 

2.5.5 Tranemo Naturskyddsförening 

Ambjörnarp SB 18 det är tveksamt att använda åkermark för bebyggelse. under 

Hänsyn: Vad menas med att en grön korridor skapas genom samhället? Var finns 

den?  
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Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Den gröna 

korridoren ska skapas öster om området i nord-sydlig riktning. Detta 

förtydligas i planen. Det krävs särskild anledning till att tillåta 

bebyggelse på jordbruksmark och ett tillägg om väsentliga 

samhällsintressen görs i planen för att klargöra när kommunen kan finna 

skäl att ta jordbruksmark i anspråk. 

Mossebo saknas helt  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Inom kommunen finns 

det många orter och byar, en begränsning har behövt göras. Valet av 

vilka som benämns som kärnor är gjort baserat på om de är tätorter (dvs 

enligt SCB minst 200 invånare) eller om det finns någon kommunal 

service i orten. Mossebo har då bedömts att inte vara en lokal kärna. 

Nittorp SB33 det är tveksamt att använda åkermark för bebyggelse.  

under Hänsyn: Vilka naturvärden är det som åsyftas?  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Det krävs särskild 

anledning till att tillåta bebyggelse på jordbruksmark och ett tillägg om 

väsentliga samhällsintressen görs i planen för att klargöra när 

kommunen kan finna skäl att ta jordbruksmark i anspråk. Naturvärdena 

som åsyftas är jordbruksmarken. 

Vindbruk  

Det har hänt mycket sedan kommunen antog sin vindbruksplan 2013, både vad 

gäller kunskapsläge och förutsättningar för vindkraft. Denna del av översiktsplanen 

behöver revideras. De vindkraftverk som byggs nu och projekteras är betydligt högre 

än tidigare.  

Möjligheterna att bygga vindkraftverk till havs har utvecklats betydligt varför det är 

än mer viktigt att landbaserade verk placeras där de gör minst skada.  

De synpunkter som lämnades av Naturskyddsföreningen inför vindbruksplanen 

2013 utgick från dåvarande kunskapsläge.  

Kartan på sid 76 behöver förändras pga ökad kännedom om fåglarna och 

vindkraftens inverkan på dessa. Det gäller både häckande arter, t.ex. flera rovfåglar, 

lommar, tjäder och orre, samt sträckande andfåglar.  

När det gäller sträckande fåglar bör hela kommunen ses som en del av en betydande 

sträckväg för vissa arter (se nedan).  

Inför samrådshandlingarna till Ommabergets vindkraftspark lämnade Tranemo 

Naturskyddsförening i samarbete med Västergötlands Ornitologiska Förening ett 

yttrande (se bilaga). Av särskild vikt är här att för vissa arter, speciellt trana och 
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rovfåglar, har Hornborgasjön med omgivningar av stor betydelse. Vid flyttning, både 

vår och höst, passerar merparten av dessa Tranemo kommun. Var exakt passagen 

sker beror på rådande vindförhållanden, men för tranor bedöms att en korridor om 

ca 20 km rakt söderut från Hornborgasjön till Skånes kust är det område som 

används.  

Inom kommunen finns redan två vindkraftparker och fler finns i andra kommuner 

inom denna sträckkorridor. Därtill kommer stora vindkraftparker till havs vid 

Kriegers Flak i Östersjön. Tranemo Naturskyddsförening menar att ytterligare 

vindkraftparker inte bör byggas i kommunen av ovan nämnda skäl och ej heller i den 

sträckkorridor som beskrivs ovan. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Revidering görs av 

vindbruksplanen i granskningsförslaget. Riktlinjerna för vindkraftverk 

är oberoende av höjd på verken. Undersökning av förhållanden för 

fåglar och fladdermöss måste undersökas inför tillståndsansökan och 

lyfts i översiktsplanen. Kartan är benämnd som ungefärlig och räcker 

inte som underlag för varken nekande eller tillåtelse av vindkraftverk. 

För mer information om vad som ändras gällande vindbruk, se avsnitt 

2.9. 

 

2.6 Privatpersoner 

Synpunkter har i flera fall reviderats för att begränsa identifierbarhet hos insändare. Även 

viss revidering har gjorts där bilder tagits bort. Synpunkternas poänger kvarstår i samtliga 

fall. 

Nedan synpunkter döpta till ’Privatperson XX’ har inkommit via post eller e-post. 

För de numreringar som saknas hanteras dessa under stycket gällande vindkraft. 

2.6.1 Privatperson 01 

Angående planering av att bygga väster om Hestra området. Min åsikt och de flestas 

i området anser att planera för utbyggnad av detta området är överflödigt. Se till att 

bygga de områden som ej är färdig utbyggda innan nya områden planeras. Såsom 

Norrgatan och nedom backagatan långt ifrån utbyggda står bara få hus byggda, 

massor av tomter tomma. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Översiktsplanen är ett 

långsiktigt verktyg för att peka ut områden som kan vara intressanta för 

utbyggnad. Hestra-området bedöms i detta skede som fortsatt intressant 

till följd av sin närhet till skola, livsmedelsbutik och kollektivtrafik. 

Området har redigerats något i utbredning och ställningstagande. Redan 
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detaljplanerade områden fortsätter att arbetas med, men kommunen 

bygger inte själva några bostäder. Det är dock viktigt för oss att förstå 

varför dessa områden inte blir utbyggda i den takt som förväntats. 

2.6.2 Privatperson 02 

Jag tycker det är dags att kommunen ta över ansvar för utveckling och skötsel av 

områden med postadress i Marieberg/Skogen/Udda och Järnåldern angående 

vägunderhåll och vattenförsörjning 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Denna fråga ryms inte 

inom ramen för översiktsplanen. VA-strategi och VA handlingsplan 

berör gällande vattenförsörjning. Intern dialog har inletts gällande 

framtida utveckling och underhåll av området. 

2.6.3 Privatperson 03 

[Bilder har tagits bort från synpunkten] 

Ville bara dela hur jag tror det blir bättre på område SB28. Dela den på mitten så 

trafiken leds från Ömmestorpsvägen och med en cykel/gångväg. Cykelvägen kan 

även gå genom skogen till Hestravägen men led inte mer biltrafik på Hestravägen. Så 

bevaras även skogspartiet som många använder som rekreationsstråk. Hestravägen 

är redan rörig, smal, feldoserad i kurva och utan möjlighet att bygga gångväg. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Områdena som pekas 

ut är målade med grova penseldrag. Vid detaljplanering kommer en 

djupare undersökning ske där rekreationsstråk, tillfartsvägars 

tillgänglighet, mm, undersöks. Området har redigerats något i 

utbredning och ställningstagande för att kunna ta hänsyn till detta. 

2.6.4 Privatperson 05 

Bevara Grimsåspoolen 

Grimsåspoolen är ett unikt utflyktsmål. Det är den enda utomhuspoolen i Tranemo 

kommun och besöks av cirka 1500 besökare varje år. Poolen erbjuder familjer en 

aktiv och rolig sommaraktivitet. Den erbjuder dessutom barn simskola och den 

erbjuder även motionssim för de som vill. Poolen är även viktig för de familjer som 

inte har möjlighet att åka iväg på sommaren. 

Kommunen pratar om ” en attraktiv kommun” och vill få fler att flytta hit. Vill man 

få inflyttning behöver man också ha ett brett utbud. Tranemo kommun är enligt 

Boråstidningen ”en unik kommun” som har en utomhuspool. Varför inte bevara 

detta och satsa på något som är bra? 
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Poolen har varit försummad i många år och behöver nu renoveras. Jag hoppas att 

våra politiker ser poolen nytta och inte bara dess kostnad och lägger in denna i deras 

framtida plan för vår kommun. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Översiktsplanen lyfter 

behovet av mötesplatser och de positiva effekterna av dessa. Gällande 

specifikt utomhusbassängen i Grimsås tas inga särskilda 

ställningstaganden i översiktsplanen. Behovet av renovering är 

identifierat och resurser för detta sköts i budgetprocessen. 

2.6.5 Privatperson 06 

[Bilder har tagits bort från synpunkten] 

Vidga nordöstra delarna av Tranemo till tyst område, i anslutning till Ulricehamns 

tysta område. Detta för att bevara den väldigt lugna fina miljön och för att inte 

påverka Ulricehamns tysta område. 

Ett tyst område bidrar till en attraktiv landsbygd. Vi har själva flyttat från stad till 

denna landsbygds för lugnets skull. Besökare reagerar på hur tyst och lugnt vi har 

det. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Att peka ut tysta 

områden bedöms inte aktuellt i översiktsplanen. 

Jag anser att vindkraftverken i Ommaberget skulle påverka negativt på 

naturupplevelsen i området. Särskilt orolig är jag för Bohestramossedelen. Anser att 

vindkraftsbolaget hade ett undermåligt underlag vid sitt samråd och visar 

fotomontage på en punkt nästan längst ifrån. Påtalade detta, men vi har inte sett 

några nya fotomontage. Se bild 3 och bild 4. 

Kommentar: Noteras. Vindkraftsprojektörer bedriver sina egna samråd 

och sköts inte av kommunen. Miljökonsekvensbeskrivning tas ofta fram 

efter samråd och är mer utförlig. 

I Ulricehamns kommun finns Häradsleden som går från Grönahög till Påbo, som 

också påverkas av vindkraftsetablering, genom påverkad landskapsbild och mest 

troligt även buller. 

Förstärk gärna möjligheten till rekreation för invånare och turister genom att utöka 

vandringsleder och se det stora tysta området som en framtida attraktiv plats för 

invånare och turister att besöka och njuta av. Dalstorp har många fina naturmiljöer 

och vandringsleder och även Ölsremma, med närheten till riksintresset Komosse. Ser 

att detta är ett område som kan göras ännu mer attraktivt som ett friluftsområde. 
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Ett prioriterat mål som Tranemo kommun har är: ”Naturen i kommunen utgör även i 

framtiden en viktig och attraktiv tillgång, som inbjuder till rika upplevelser för såväl 

kommunens invånare som besökare. ” 

Anser att ett tyst relativt opåverkat område bidrar till rika upplevelser. 

Kommentar: Noteras. Revidering görs av vindbruksplanen i 

granskningsförslaget. Området Ommaberget tas bort som föreslaget 

vindbruksområde. För mer information om vad som ändras gällande 

vindbruk, se avsnitt 2.9. 

2.6.6 Privatperson 10 

[Bilder har tagits bort från synpunkten] 

1. Muntebovägen – Limmared. 

Vägen är rödmarkerad på nedan bild. 

Bakgrund: 

Muntebovägen är en högt trafikerad väg av både fordon och gående. Det är populärt 

att nyttja vägen i sitt fritidsutövande. Man går både till och från Limmared och från 

Rosenlund när man går runt i samhället. Det går mycket tung trafik i riktning mot 

157:an. 

Förslag på utvecklingsåtgärd: 

Utbyggnad av en gång & cykelbana längs med Muntebovägen. 

Syfte: 

Syftet är stärka Limmareds tillväxt och utveckling samt att skapa trygghet. 

Motivering: 

1.1 Trygghet: Med en gång och cykelbana ut efter Muntebovägen skapar vi 

trafiksäkerhet för både fordon och de gående. 

1.2, Näringsliv: Muntebovägen används av de som arbetar på PRIMO och bor i 

Limmared när de cyklar till och från fabriken morgon och kväll samt att gångbanan 

skapar en logisk koppling till infrastruktursatsning mot näringslivet för att etablera 

industri på lediga industritomter. 

1.3. Utveckling: Man knyter tydligt ihop Limmared och Rosenlund som samhälle. 

1.3.1. Man kommer tydligare kunna knyta industritomt och villatomter enligt 

skisscirklar 1.4a till Limmared som ort. 

1.4 Friluftsliv: Enigt skissen kan man tydligt se väsentligheten i att bygga en gång 

och cykelbana utifrån 
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Prioritering av ny-

/utbyggnad av cykelväg hanteras i gällande cykelprogram.  

2. Ställplatser & parkering 

Bakgrund: Med den fantastiska turistnäring som nu råder för Limmared där 

besökare kommer långväga. Där finns det ett större behov av så kallade ”ställplatser” 

för större ekipage som husbil och bil med husvagn. 

Förslag på utvecklingsåtgärd: 

Upprätta ställplatser för husbilar och bil med husvagn vid punkt 2A (bredvid 

Christers Bilservice). 

Syfte: 

Syftet är stärka Limmareds tillväxt, näringsliv och utveckling genom att möjliggöra 

att husbilar och husvagnsekipage kan på ett enklare sätt parkera på anvisad plats. 

Motivering: 

2.1 Service: Med ställplatser skapar vi en positivare lösning för långväga gäster med 

större ekipage att stanna till och ta del av Limmareds utbud och historia. 

2.2 Utveckling: Limmared är ett marknadsföringsforum för kommunen. Med ca 70 

000 besökare/år möjliggör det för kommunen att marknadsföra kommunens alla 

delar. Jag ser med fördel att varje besökare som lämnar vår kommun med en bättre 

bild av hur vi ”tar hand om ” dessa med större ekipage blir våra framtida 

ambassadörer, eftersom de sprider sina upplevelser i sina kretsar. 

2.3 Näringsliv: Ser en naturlig följd i att man fyller på sin kyl och frys från ICA samt 

unnar sig en lunch/middag på någon av ortens serveringar. Man kan då ta sig tiden 

att shoppa hos någon av våra antikhandlare då man inte behöver raska iväg i all hast 

för att möta en campingbokning eller finna en ställplats. Skulle det bli en ställplats bli 

nära ”macken”, då kommer besökarna att köpa gasol, reservdelar mm. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Specifika platser för 

ställplatser är en detaljfråga och hanteras inte inom ramen för 

översiktsplanering. Ett ställningstagande kring ställplatser tas under 

’Utvecklingsinriktning Natur och Friluftsliv’ där det förklaras att 

möjlighet till ställplatser behöver finnas vid populära leder och 

besöksmål. Kommunen själva etablerar inte ställplatser. 

3. Nytt bostadsområde/villatomter 

Bakgrund: Trycket på att bo och verka i Limmared bara ökar och har gjort så under 

många år. 
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Förslag på utvecklingsåtgärd: 

Planera för nya bostadsområden när Glasvallen i Limmared enligt punkt 3A samt 

lilla källåsen punkt 3B. 

Syfte: 

Syftet är stärka Limmareds tillväxt, näringsliv och utveckling genom att möjliggöra 

för fler att bo och verka i Limmared 

Motivering: 

3.1 Utveckling: Glasbruket som är en dominerande aktör i området, har vuxit på 20 

år med nästintill 260 (från 220 till 480) nya arbetstillfällen men att där nästan inga nya 

bostäder tillkommit. Bruket prognoserar en starkt tillväxt där man idag förstärker 

behovet det existerande av nya bostäder. 

3.2 Näringsliv: Vid en ökad befolkningsmängd Limmared kommer gynna etablerade 

aktörer samt skapa förutsättningar för nya företag att växa fram. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Det redan utpekade 

området vid Källåsen utökas till att även innefatta det utpekade området 

(punkt 3B). Området vid Glasvallen är sedan tidigare detaljplanerat och 

möjlighet finns att bygga bostäder i detta område. Ingen ändring sker i 

planen för detta område. 

4. Lägenheter 

Bakgrund: Detta är kopplat till punkt 3 ”bostadsområde/villatomter” bakgrund. 

Behovet gäller lägenheter. Limmared är i stort behov av lägenheter där man kan 

etablerar sig som ung person utan en stor plånbok men att man också som äldre kan 

sälja sitt hus och flytta till en lägenhet. 

Man får då till en friskare omsättning av villor och lägenheter. 

Förslag på utvecklingsåtgärd: Att kommunen bygger hyreslägenheter. 

Syfte: Syftet är stärka Limmareds tillväxt, näringsliv och utveckling genom att 

möjliggöra för fler att bo och verka i Limmared 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Kommunen bygger 

inte denna formen av bostäder. Detaljplan för ytterligare bostäder finns i 

Limmared, fortsatt detaljplanering av bostäder sker i den takt 

marknaden efterfrågar. 

5. Konstgräsplan (Glasvallen) 

Bakgrund: LIF fotbollsklubb har en aktiv och engagerad föreningen. Trots en hög och 

stark vilja att träna året om finns det just nu begränsningar på befintliga träningsytor. 



 

79 

 

Fördelarna med konstgräs är många, bland annat är det ett tåligt och lättskött 

material som tål att vistas på året runt, dygnet runt. Sportytor med konstgräs ökar 

antalet användartimmar samt att lekytor blir mer attraktiva i sitt uttryck. 

Förslag på utvecklingsåtgärd: Tillse att Glasvallen förses med en konstgräsplan. 

Syfte: Att stärka Glasvallens åretrunt använding samt att öka användingstiden/dygn. 

Motivering: 

Konstgräs har blivit en del av idrottsvärlden. Och skälet till detta är enkelt: 

• På konstgräs kan man spela mer och längre: På konstgräs kan man alltid spela 

och med bra och rättvisa förutsättningar för båda lag. Naturgräs är utslitet 

efter ca 300 speltimmar per säsong, medan konstgräs håller för spel dygnet 

runt, sju dagar i veckan. 

• Konstgräs påverkas inte av väder och vind: Avrinningen från 

konstgräsmattan vid regnigt väder är effektiv. Och torrt väder påverkar inte 

gräsets kvalitet. Inga vattenpölar, ingen lera eller gräsfria områden. Med 

konstgräs på planen behöver du aldrig ställa in matcher och det går alltid att 

träna på gräs. 

• Konstgräs kräver lite underhåll: Så gräs, klippa, gödsla, krita linjer. ”riktigt” 

gräs kräver en hel del jobb, tid och pengar. Till skillnad från konstgräs. Om 

man sköter konstgräsmattan man en lång livslängd med bibehållna 

idrottstekniska egenskaper. 

• Fler användningsområden: En konstgräsmatta ger möjlighet att användas till 

olika träningsformer och tävlingar. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Kommunen ansvarar 

inte för underlagen på fotbollsplanerna. Kommunen kan vara 

behjälpliga vid sökande av stöd då föreningar vill utföra liknande 

åtgärder.  

2.6.7 Privatperson 13 

Synpunkter på nya översiktsplanen över Limmared 

Det är med stor bestörtning vi tagit del av nya översiktsplanen över Tranemo 

kommun! Vi ser att marken från Primo till Bystad utvidgas att bli till för 

industriutbyggnad i första hand. 

” Företagsområde Ändrad användning Fortsatt expandering av industriområde 

utmed Rv 27. Tillgodoser industrimark nära Rv 27 för smidiga transporter, samt 

utmed kollektivtrafikstråk. Hänsyn behöver tas till skyddsvärd miljö, undersökning 

och avvägning av dess värden behöver ske vid detaljplanering” 
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Här behöver väl hänsyn visas till befintliga bostäder. Vad händer med buller, utsikt, 

insyn, trafiksäkerhet och inte minst fastighetsvärdet? En dag skall fastigheten säljas 

och att bo mitt i ett bullrigt och trafikerat industriområde sänker värdet enormt. Skall 

nuvarande invånare straffas för att Rv 27 ligger där den ligger? Är det en utveckling 

kommunen kan stå bakom? Ska verkligen alla bo i centrum? 

”Naturområde Pågående Skyddsvärd miljö. Exploatering bedöms olämplig. 

Utveckling i dessa områden kan eventuellt påverka tillgängligheten till natur. 

Undersökning av område krävs och beaktning ska tas till naturvärden om 

exploatering ändå bedöms önskvärt.” 

Utveckling i dessa områden kommer definitivt påverka tillgängligheten till natur. 

Beaktning skall tas inte bara till naturvärden utan även mänskliga värden och 

exploatering i aktuellt område bör därför inte bedömas önskvärt om kommunen vill 

vara en attraktiv sådan. 

Placering 

Vi anser att det vore bättre att koncentrera industritomterna till området från 

Rosenlund mot Tranemo. Där finns redan idag en del industri men det finns gott om 

plats för fler. Det binder ihop norra Tranemos industriområde med Limmared på ett 

mer naturligt sätt. Man skulle kunna bygga en rondell vid 27an för att förenkla 

avfarten mot Limmared och Tranemo. Vi håller med om att lägga industrier utmed 

rv 27, men absolut inte i närhet till där det ligger bostäder. 

”Vårt område” används till rekreation och det är många som promenerar i de fina 

omgivningarna från Bystad till Limmared. Det finns inte många promenadvänliga 

ytor avsatta för natur- och friluftsliv i Limmaredsområdet och det är viktigt att spara 

gröna områden, både ur rekreations- och miljösynpunkt. Se därför återigen över 

mark där bosatta ”utanför 50-skyltarna” inte blir drabbade. Både vi bosatta på 

landsbygden, de som bor centralt och ni som kommun vill ju bevara en levande 

landsbygd. 

Trafik/Nedskräpning/Miljö 

Vad gäller trafik så går det mycket tung trafik genom Limmared idag och vid fler 

fabriker i samhällets närhet så ökas detta på och därmed även nedskräpning. Ta 

gärna en tur nedanför Primo där lastbilar idag står och övernattar i väntan på att bli 

insläppta. Det slängs allt från urinfyllda petflaskor till matförpackningar och 

soppåsar i skog och dikeskant. 

Utseende 

Vem vill stanna i en by för att titta på mysiga fabriker? Välkommen till Limmared. 



 

81 

 

Nu är det tal om fler fabriker i samhällets närhet och vid en av de stora infarterna. 

Håll istället industrierna en bit utanför samhällen och gör bra cykelvägar för att ta sig 

till fabriksområden. Dessutom pratas det om Tillväxt Tranemo… vi vill få fler att 

flytta hit. Vem vill bo i samhällen utan skog där fabrikerna är den utsikt de bjuds på? 

Hänsyn 

Som det ser ut på utmarkerad karta över planerad önskad industrimark så ligger det 

helt i anslutning till bostäder både vid Bron och Bystad. Här ligger gammal åkermark 

med rester av gamla gårdar såsom stenmur, matkällare, gammal väg. Det går även 

upp en grundvattekälla med klart vatten på den önskade marken. 

På redan inplanerad mark ligger det dessutom upphöjningar/kullar där misstanke 

om härrörrelse till Opensten kan finnas. Denna/dessa högar och likaså stenmur har 

dock körts över med skogsmaskiner utan någon som helst hänsyn till detta. 

Vägarna ute runt Bron, Åbacken och Bystad är väldigt populära promenadstråk för 

Limmaredsbor. Kommunen vill bevara landsbygden och vill att vi ska ha närhet till 

skogsmark. Förstör då inte det lilla vi har kvar. 

Vi hoppas kommunen lyssnar på oss och justerar sin plan. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Området ändras i 

andra avseenden. Området minskas ner mot Limmared för att bevara 

området för översvämning. Ändringar görs i ställningstagande, 

konsekvens och hänsyn för att förtydliga de värden som finns i området. 

Området bedöms fortsatt aktuellt för en långsiktig utveckling av 

verksamheter och industri. Utpekade områden är målade med breda 

penseldrag för att kunna tillgodose värdena i området. Alla dessa 

värden kommer undersökas inför detaljplanering. Området mellan 

Rosenlund och Tranemo pekas också ut för fortsatt utveckling av 

verksamhet och industri. Detta område har egna utmaningar som 

behöver hanteras. Översiktsplanen är långsiktig och behöver peka ut 

mer yta än bara detta område tillåter. 

2.6.8 Privatperson 14 

Hej jag vill bara meddela vikten av att det finns en förskola i uddebo. 

Det gör uddebo attraktivt för barnfamiljer. 

Det är många som bor här som inte har en bil och det är då långt att ta sig till någon 

annan plats med så små barn. 
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Sedan har vi även många som har möjligheten att arbeta hemifrån och då är det 

väldigt onödigt att behöva starta bilar för att barnen sksll få rätt att gå i förskola. 

Vi har stor inflyttning i vårt lilla samhälle tack vare förskolan. Att man får vara trygg 

på en liten plats. 

Tillsammans bygger vi en väldigt trygg uppväxt för dessa barnen som sedan har 

varandras stöd när de sksll upp i skolan inne i tranemo. 

Jag hoppas att planen är att låta vår förskola vara aktiv och helst av allt utveckla den. 

Kommentar: Noteras. Det finns i ”Plan för förskole- och 

skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) angivet ”För att 

en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet barn vara minst 

15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån för fler 

förskolor med mer än tre avdelningar.” 

2.6.9 Privatperson 15 

Passar på att ge en synpunkt innan mina barn vaknar och karusellen drar igång. 

Tyvärr kunde jag inte gå in på hemsidan även om jag har en ny smartphone. 

Någonting UX designern kanske behöver kika på. 

Kommentar: Noteras. 

Användarvänligheten är ju sånt som vi småbarnsförälder behöver för att snabbt och 

lätt kunna checka av den långa backloggen. Vilket osökt leder mig till min synpunkt 

till den nya detaljplanen. 

Jag vill ha kvar förskolan Regnbågen där den är idag. Jag flyttade från Göteborg till 

Uddebo där jag köpte ett fallfärdigt hus som jag nu renoverat och skaffat 2 barn i. 

När det första barnet var litet fick jag en peng av kommunen till försköning av 

allmän plats. Det tog vi fasta på och köpte in ett vackert kastanjstaket och hängande 

in 500kvm vid Återvinningen. En plats som tidigare använts som lekplats har vi fått 

reda på men som inte lämpade sig till de när vi ansökte om stödet. Vi fick pengarna 

och köpte även en liten lekstuga och ett förråd från Jabo här i närheten. Initiativet 

inspirerade föräldrar i byn att skänka trampoliner och leksaker och trädgårdsmöbler. 

På senare tid har vi även rullat dit ett cementrör som vi grillar i och platsen har döpts 

till SmaFolketsPark där alla är välkomna och dit alla familjer hänger varje dag efter 

förskolan och helger. Förra året fick jag stöd även från Leader Sjuhärad till att 

anlägga en skogsträdgård bredvid parken och nu håller vi på att bygga en geodesic 

växthusdome som engagerat ett 15 tal av byborna som ser fram emot att kunna 

förlänga säsongen i ett vackert växthus öppet för alla invånare i byn. 
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Skogsträdgården har vi också hängnat in så vara får och hästar kan gnaga lite på slyt 

innan vi planterat ätbara bärbuskar och fruktträd. 

Kommentar: Noteras.  

Vi önskar ha kvar förskolan Regnbågen så lokalt som den är idag och vi har 

uppskattat att vi fått fria tyglar på plätten där SmåFolketsPark och nu även 

UddeBotaniska växt fram. 

Kommentar: Noteras. Det finns i ”Plan för förskole- och 

skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) angivet ”För att 

en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet barn vara minst 

15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån för fler 

förskolor med mer än tre avdelningar.” 

Sen finns det ju grejer som kunde varit bättre. Tror alla som bor i Uddebo vill att 

farten skall sänkas genom byn på 156an och att det är många som vill ha tillbaka 

bron som rasade men det tror jag inte är en del av detaljplanen eller? 

Kommentar: Noteras. Trafikverket är väghållare för väg 156 och 

ansvarar för dess hastighet. Bron är på gång att ersättas.  

Har hört rykten om att Återvinningen skall tas bort och att det skall återvinnas i 

hushålls-soptunnorna istället, stämmer det? Vore toppen om Återvinningen försvann 

och vi hade kunnat göra en försköning även där. T ex att kunna ha en liten 

sandstrand eller brygga längs med ån istället för återvinningen. Det kan jag tänka 

mig att byns invånare skulle kunna fixa också. Samma som med bron som inte 

kommunen lyckats ersätta, där vi byggde en flotte istället. 

Kommentar: Noteras. Detta stämmer inte, återvinningsstationen 

kommer inte att tas bort inom överskådlig framtid. 

Ser med intresse och spänning fram till vad detaljplanen kommer bidra med till 

Uddebo. Tyvärr hade jag inte möjlighet att delta på mötet som var för ett par veckor 

sedan. 

2.6.10 Privatperson 16 

Det antyds att Tranemo kommun återigen överväger att stänga ner mindre förskolor 

i kommunen. Regnbågens förskola i Uddebo är mycket värdefull för oss, särskilt för 

dem av oss som inte har körkort och för möjligheten att kunna få hjälp av släkt och 

vänner att hämta barnen vid behov. Även ur miljöperspektiv verkar det orimligt att 

alla föräldrar ska tvingas stressa in till Tranemo för hämtning och lämning varje dag, 

många skulle tvingas ta bilen i onödan. Och många barn skulle behöva gå längre 
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dagar pga den ökade restiden (återigen, alla föräldrar har inte körkort eller tillgång 

till flera bilar). 

Det har flyttat in väldigt många barnfamiljer i Uddebo, och det kommer regelbundet 

nya barn, nyfödda och inflyttade. Tillgång till förskola inom gångavstånd brukar 

vara mycket högt prioriterat vid val av bostad för en barnfamilj. Och mig veterligen 

så har Regnbågen inte haft några problem att fylla lokalerna utan snarare haft kö dit. 

Jag förstår verkligen inte varför ni vill lägga ner de mindre förskolorna. Jag är själv 

väldigt glad över att mina barn fått möjlighet att gå på en liten personlig och trygg 

förskola och tycker att det låter fullständigt orimligt att ens tänka tanken på en 

nedläggning/förflyttning. 

Kommentar: Noteras. Det finns i ”Plan för förskole- och 

skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) angivet ”För att 

en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet barn vara minst 

15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån för fler 

förskolor med mer än tre avdelningar.” 

2.6.11 Privatperson 18 

(Synpunkten har reviderats för att behandla delarna gällande vindkraft i separat del) 

Vi noterade också att i översiktsplanen under rubriken ”Natur, kultur och friluftsliv 

linje” finns det utpekat ett område där Jälmåleden går. Området är dock avslutad 

den vid södra änden av Dalstorpssjön. Dels så fortsätter leden och dels så finns det 

flera fina delar av leden som går hela vägen upp till Stocken och vi menar att det 

utpekade området borde därför vara större och täcka hela leden. 

Andra vattendrag i kommunen är markerade som inte har en känd vandringsstig. Så 

vi anser att det bör finnas en rimlighet att hela Jälmån, ända till kommungräns också 

ingick i denna kategori. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Området justeras för 

att täcka hela sträckan av Jälmåleden upp till Stocken. Söder om är den 

sedan tidigare utpekad hela vägen till Rydfors, söder om Nittorp. Det är 

inte alla vattendrag som blivit markerade med skyddsvärd miljö, utan 

främst de där det föreslås exploatering i närheten som behöver ta hänsyn 

till de grönblå värdena i och kring vattendragen. 

Bostäder: 

I förslaget finns det med ett område för nya bostäder vid Sjölundsudde vid 

Dalstorpssjön. 
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Sjölundsudde är en grillplats med övernattningsvindskydd som har blivit väldigt 

populärt av turister att övernatta på. Det bör lämnas en buffertzon mellan vindskydd 

och nytt bostadsområde så att vi bevarar känslan av att campa i en vacker miljö (och 

inte känslan av att campa i samhället.) 

Tranemo bostäder har ett område med lägenheter på Bokvägen i Dalstorp. 

Om möjligt hade området bakom Bokvägen varit ett bra ställe att bygga vidare på. 

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs under 

hänsyn för området vid Sjölunds udde och förtydligande gällande frizon 

till strandkant. Noterar informationen om Bokvägen, ingen ändring görs. 

2.6.12 Privatperson 21 

(Synpunkten har reviderats för att behandla delarna gällande vindkraft i separat del) 

Allmänna åsikter om LIS15 och LIS12 i Dalstorp 

• Varför ska ett nytt område planläggas (LIS15) när det väldigt attraktiva 

området (LIS12) nu äntligen ska släppas? Detta område (LIS12), som 

kommunen redan äger, har ju under väldigt lång tid varit stängt för all 

bebyggelse medan kommunen arbetat med att ta fram en detaljplan. 

Kommunen har ju även tidigare fått frågor om att köpa loss tomter från detta 

område men detta har inte beviljats med hänvisning till arbetet med 

detaljplanen. Är det då inte bättre att försöka att satsa på detta område (LIS12) 

med villatomter närmast sjön och där eventuella hyres och bostadsrätter 

byggs längre upp på redan planerade, och med skattepengar finansierade, 

tomter? Även LIS14 och området SB10 är lämpliga för eventuella hyres och 

bostadsrätter.  

• Enligt översiktsplanen ligger ju området norr om kyrkan (LIS15) inom 

riksintresse för kulturmiljö, friluftsliv eller naturvård, samt Natura 2000. 

Därför bör väl detta område bevaras som orörd miljö. Här finns även 

Jälmåleden med tillhörande grillplatser och vindskydd som då skulle hamna 

inom eller strax utanför detta område. 

• Vad skulle ett ev nytt område innebära kostnadsmässigt med tanke på 

nyetablering av vatten o avlopp, vägar, gatubelysning, ev fjärrvärme osv? En 

gång o cykelbana till detta område bör ju också finnas. Även inköp av mark 

för området norr om kyrkan (LIS15) tillkommer då denna inte tillhör 

kommunen. 

• Varken boende i området eller Vägföreningen som äger och sköter vägen fram 

till detta område är tillfrågade angående dessa planer, som om detta 

genomförs, kommer att innebära stora förändringar i närområdet. 
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Våra åsikter som boende i anslutning till LIS15 

• Vi har valt att bosätta oss utanför tätbebyggelsen för att få närhet till skog o 

mark och den ostörda miljö som finns här i stället för att bosätta oss inne i 

samhället med hus och gator runt om. Vi vill gärna att detta område bevaras 

orört. 

• Det blir en stor påverkan gällande vår boendemiljö med tanke på ökad daglig 

trafik, gatljus, minskad tillgång till orörda områden mm. 

• Det finns också frågor om vatten o avlopp, vägar och även värme till det nya 

området. Kommer detta att påverka befintlig bebyggelse? Vi har kommunalt 

vatten som är bekostat av tidigare boende i våra fastigheter och vissa har även 

investerat stort i nya enskilda avlopp efter kommunens inspektioner. Någon 

eventuell kostnad för att ansluta våra fastigheter till nya anläggningar är 

därför inte acceptabel. 

• Om detta område ändå, trots våra invändningar, skulle komma att 

detaljplaneras bör detta område endast vara tillåtet för villatomter. Eventuella 

flerbostadshus med hyres eller bostadsrätter ska då placeras inom övriga 

områden. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Översiktsplanen är en 

långsiktig plan för vad kommunen ser kan vara en lämplig utveckling 

och ingen mark kommer tas i anspråk för bostadsutveckling mot 

markägares vilja. Området LIS12 är under detaljplanering och vi ser att 

efterfrågan finns på dessa tomter. LIS15 pekas också ut som en potentiell 

fortsatt utveckling när LIS12 är planerat och utbyggnad har påbörjats. 

Området ligger inom värdefulla miljöer och hänsyn behöver tas till dessa 

vid eventuell detaljplanering. Samråd och granskning är tillfälle för 

kommunen att ta in synpunkter i just dessa frågor, vid eventuell 

detaljplanering kommer dialog att föras med berörda i tidigt skede. 

Infrastruktur-frågor (VA, gator mm) tas först vid detaljplanering, 

detsamma gäller kostnader. Något ställningstagande att begränsa 

området till en särskild bostadstyp är inte aktuellt. 

2.6.13 Privatperson 27 

Hej XXXXX, och tack för din medverkan i Ambjörnarp ikväll. Vill härmed skicka 

med de tankar jag ( och flera ambjörnarpsbor) har angående förskola och boende för 

äldre. Vi har, likt många orter, brist på anpassat boende för de äldre som vill lämna 

sin villa och flytta till ett enklare boende. Samtidigt är vår förskola i stort behov av 

renovering. Jag tänker att vi kunde göra det attraktivt genom att samtidigt som 

förskolan renoveras bygga anpassade bostäder för äldre. I kommunens äldreplan 

beskrivs det på s. 6 att "kommunens inriktning bör vara att stödja kreativa och 
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nytänkande byggprojekt......åldersintegrerade bostadsområden där olika 

generationer möts och delar gemensamma ytor som något positivt". 

Att bygga så att naturliga möten mellan generationer underlättas är positivt både ur 

ett barnperspektiv samt ur den äldres perspektiv. Exempel på det kunde vi bl.a. se i 

tv-serien " Fyraåringarna på äldreboende". Det finns mycket mer man skulle kunna 

skriva om detta, men timman är sen så jag nöjer mig så här så länge. 

Kommentar: Noteras. Behovet av förbättrade lokaler för 

förskoleverksamheten är identifierat. Behovet av äldrebostäder är 

identifierat och lyfts i planen. Vilken form av bostäder som behövs 

hänvisas till gällande Bostadsförsörjningsprogram. 

2.6.14 Privatperson 29 

[Bilder har tagits bort från synpunkten] 

1. Kartvyn över utvecklingsområden är alltför generaliserad. Exempel är bara tre 

områden för utveckling av natur och friluftsliv inritat för Länghem, Hagatorpet 

sydöst och Komosse. Jag menar att det är av stor vikt för folkhälsa, klimat och 

attraktionskraft att alla orter som har fast befolkning bör garanteras bevaring av goda 

och sammanhängande områden med goda terrängförhållanden för natur och 

friluftsliv.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. 

Utvecklingsinriktningarna ska vara generaliserad. De områden som är 

utpekade i denna kartan är stora sammanhängande områden som är 

viktiga för hela kommunen (och utanför dess gränser) ur natur-, kultur- 

och friluftslivsperspektiv. Lövömosse läggs till i lagret. Vikten av 

naturområden lyfts i utvecklingsstrategierna och i texten för 

utvecklingsinriktningarna. 

2. Som exempel har jag ritat in viktiga områden i närheten av Dalstorps tätort som 

bör reserveras för natur och friluftsliv. Dessa är redan i dag utvecklade till viss del 

med stigar och skyltning/märkning och i omfattande bruk av ortsbefolkning och 

gäster. I mitt förslag har jag tagit hänsyn till de områden som tillsammans och i 

kombination med Hjälmåleden utgör en naturlig enhet så att en mångfald av 

turalternativ kan erbjudas alla som bor i Dalstorp utan att man behöver ta många 

steg från dörren eller åka bil eller buss till andra turområden.  

3. Jag sänder min karta över ʺOmråden som föreslås reserveras för natur- och 

friluftsliv i Dalstorpʺ i posten till kommunen. 
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Att reservera dessa 

ytorna för natur och friluftsliv bedöms inte aktuellt. Flera av ytorna som 

ritats sammanfaller med områden utpekade för utveckling av bostäder. 

Tranemo kommun ser inte att bostadsutveckling i dessa områden 

behöver begränsa möjligheten för rekreation. Dessa värden undersöks i 

mer detalj vid detaljplanering. 

2.6.15 Privatperson 31 

Angående översiktsplanen för Tranemo och området Tåstarp 

(Tåstarp 

Namnet har under åren stavats olika. Före 1550 Taastorp, Tostetorp, Tostorpe och 

från 1600-talet Tåstarp, det kommer av mansnamnet Toste. Fram till mitten av 1900-

talet skrevs allmänt Tostarp, men blev åter Tåstarp när gatuskyltar sattes upp. 

Tåstarp som är västra delen av Tranemo samhälle, var från början det egentliga 

samhället, som fram till slutet av 1800-talet bestod endast av några få fastigheter. 

Under 1900-talet har här varit en stor byggnation med flera egnahemsområden. ) 

Kommentar: Noteras. 

Angående översiktsplanen utifrån ett Tåstarpsperspektiv. 

Kulturmiljömålen Med kulturmiljö menas de miljöer som har formats av oss 

människor genom tiderna. Kulturmiljöer är nödvändiga kunskapskällor för att vi ska 

förstå och uppleva både historien och dagens samhälle. 2013 antogs propositionen 

"Kulturmiljöns mångfald" där bland annat fyra övergripande mål presenteras för 

kulturmiljön som ska styra statliga aktörer och vägleda kommuner. 

De fyra målen presenteras enligt nedan: Det statliga kulturmiljöarbetet ska främja – 

ett hållbart samhälle med en mångfald av kulturmiljöer som bevaras, används och 

utvecklas, – människors delaktighet i kulturmiljöarbetet och möjlighet att förstå och 

ta ansvar för kulturmiljön, – ett inkluderande samhälle med kulturmiljön som 

gemensam källa till kunskap, bildning och upplevelser, och – en helhetssyn på 

förvaltningen av landskapet som innebär att kulturmiljön tas till vara i 

samhällsutvecklingen. 

Vägledning för hur kulturmiljön ska hanteras och bevaras återfinns även i 

Kulturmiljölagens (1988:950) portalparagraf som lyder: "Det är en nationell 

angelägenhet att skydda och vårda kulturmiljön. Ansvaret för kulturmiljön delas av 

alla. Såväl enskilda som myndigheter ska visa hänsyn och aktsamhet mot 

kulturmiljön. Den som planerar eller utför ett arbete ska se till att skador på 

kulturmiljön undviks eller begränsas. Bestämmelserna i denna lag syftar till att 
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tillförsäkra nuvarande och kommande generationer tillgång till en mångfald av 

kulturmiljöer. Lag (2013:548)." - (1988:950) 1 kap. § 1 Tranemo kommun är hem till 

många värdefulla kulturmiljövärden och värnar om dessa. Genom att tidigt i 

planering ta hänsyn till och inkludera kulturmiljön kan den bevaras och 

tillgängliggöras samtidigt som den undviks att skadas. Att kommande generationer 

har tillgång till kulturmiljön är viktigt för att ha respekt för samhället idag och 

förståelse för att det som sker idag också påverkar framtiden. 

Kommentar: Noteras. 

Farhågor 

LIS- områden. Större delen av den östra sidan av Tranemosjön pekas ut som ett LIS-

område. Bostadsläge A. 

Det bör finnas en undantag och en tydligare specificering där de delar som har ett för 

Tranemos kulturhistoria stort värde, får ett tydligt skydd. Den bebyggelse som 

eventuellt genomförs bör anpassas efter de hänsynstagande som de privata 

byggnationerna redan själva tagit hänsyn till. Det vill säga; storleken och utseendet 

äger stor betydelse och bör anpassas. Alltför stora lägenhetskomplex bör undvikas 

och istället följa den linje av maximalt två våningar och generösa grönområden som 

inte upptas av stora parkeringsytor. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. LIS-området 

omnämner redan befintlig bebyggelse i södra delen av området och 

vägledning i förhållande till dem. Tydligare styrning kring området görs 

först i detaljplanering. 

Det utpekade området med Riksintresse för kulturminnesvård som finns mellan 

Tranemo och Uddebo gränsar till Tåstarp och borde utökas för att även beakta 

området med kring Tåstarps lada och det gamla gästgiveriet. Likaså den gamla 

ridvägen och de gamla bosättningarna från järnåldern som finns i området mellan 

Det gamla gästgiveriet och den gamla fotbollsplanen.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Riksintresse för 

kulturminnesvård pekas ut av riksantikvarieämbetet och kan inte ändras 

av kommunen. Ställningstagande läggs till om bevarande av byggnader 

som pekats ut som kulturhistoriskt värdefulla, vilket gästgiveriet är. I 

övrigt är området inom vattenskyddsområde, bullerområde från väg och 

industri, mm, vilket gör att någon nyutveckling av bostäder eller 

verksamheter söder om LIS-området bedöms inte aktuellt. Något extra 

skydd för detta bedöms därmed inte heller behövas. 
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Utveckla och bevara området för besöksnäringen genom att visa den historiska 

betydelse området kring Tåstarp har haft både som knutpunkt i historisk tid och 

under industrialismen. Inte minst hur stora delar av utvecklingen i både Strömsfors 

och Uddebo startat i Tåstarp med värdshuset som centrum. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Besöksnäring som inte 

bedöms påverka infrastrukturen i större utsträckning ryms inte inom 

översiktsplanen. För arbete med fritidsområden, vandringsleder och 

besöksnäring, se bland annat strategi för besöksnäring i Boråsregionen 

och plan för besöksnäring i Tranemo kommun. 

Genom kontakt med exempelvis hembygdsföreningen borde en lokal inventering 

göras och historisk översyn genomföras för att vara en grund och vägledning för 

framtida beslut eftersom de allt oftare tas av tjänstemän som inte har tillgång eller 

naturlig vetskap om dessa. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Behovet av att 

uppdatera kunskapsunderlaget kring kulturmiljön är identifierad och 

lyfts i planen. Inför detaljplanering undersöks dessa värden då en 

kommuntäckande inventering inte bedöms rymmas inom 

översiktsplanen. 

Kulturmiljövärden 

Den inventering som gjordes 1997 borde göras grundligare med tanke på det hamla 

gästgiveriet och Tåstarps gård samt det förut nämnda området vid gamla 

fotbollsplanen. Ett arbete  

”Ur översiktsplanen: Ställningstagande: • Ingrepp på områden med kända 

kulturmiljövärden ska i första hand undvikas. • Om utveckling i områden med 

kända kulturmiljövärden ändå bedöms lämpligt skall detaljplanering föregås av 

undersökning för att undvika negativ påverkan på värdena. • Möjligheten till att 

inventera kulturhistoriskt värdefulla byggnader i kommunen ska undersökas.” 

Kommentar: Noteras. Som citerat lyfts behovet i planen. 

2.7 Digital enkät 

Under samrådet kunde synpunkter lämnas i en digital enkät direkt i den digitala 

översiktsplanen. Detta underlättade för personer att snabbt och enkelt kunna lämna 

synpunkter för det som var viktigt för dem. Totalt lämnades det in 152 synpunkter 

på detta sättet. Det tyder på att den ökade tillgängligheten som detta gav 

möjliggjorde för fler än väntat att lämna synpunkter. Flera av dessa synpunkter har 
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sorterats ur då de uteslutande berör vindkraft och hanteras i den samlade rubriken 

’2.9 Vindkraft’. 

Synpunkter har i flera fall reviderats för att begränsa identifierbarheten hos 

insändare. Synpunkternas poänger kvarstår i samtliga fall. 

2.7.1 Anonym 24246532 

Angående bygga bostäder på område SB28. Såg att personen som frågat på område 

för mer bostäder skrev Ömmestorp som fråga. Nu ligger SB28 förslaget för hela 

området ner till Hestravägen. Det medför att det kommer öka trafiken på 

Hestravägen som den närmaste naturliga vägen in i samhället som redan är hårt 

trafikerad, trång och med en gångväg som slutar i intet redan nere vid Willys 

baksida. Området är sankt så är det i så fall planerat uppdämningar likt Silverdalen? 

Vad menas med höga hus på detta område? Den låga skogen som är skymmer redan 

den kvällssolen för de villor som redan finns på Hestraområdet då kvällssolen går 

ner precis vid SB28 området. Det naturliga vore att kapa av så SB28 endast följer 

Ömmestorpsvägen en bit upp förbi redan befintliga villor. Så trafiken inte belastar 

Hestravägen utan Ömmestorpsvägen och då kanske även en ny tillbyggd 

gång/cykelväg utmed Ömmestorpsvägen då många använder den när de motionerar 

i skogen. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Områden är målade 

med grova penseldrag och utbyggnad av hela det utpekade området blir 

sällan aktuellt. Vilken väg som bör användas för tillfart, höjder på hus, 

markförhållanden och påverkan på kvällssol är frågor som blir aktuellt 

att undersöka inför detaljplanering. Områdets utbredning målas något 

större för att kunna ta hänsyn till de värden som finns i området. 

2.7.2 Anonym 24636200 

Sudda ut gränsen till Småland/Gislaved kommun, vi i ytterområdena känner mer 

samhörighet med närmaste ort även om det är på ”fel sida gränsen”. Grimsås känner 

ex. mer samhörighet med Hestra än med Tranemo. Öka samarbete och 

kommunikation över gränsen. Ex. FIP (första insatsperson) som åker på hjärtstopp 

finns närmare över gränsen än inom kommunen. Även ambulans kan ibland finnas 

närmare på andra sidan gränsen. Samarbete finns nu med brandkåren vilket är bra.  

Kommentar: Noteras. Samarbete över länsgränsen lyfts till liten del 

under rubriken ’Mellankommunala intressen’. Problematiken med 

gränsöverskridande arbete, särskilt över länsgränsen, är identifierad och 

arbetas med. Vid prio 1 (mest akuta) ärenden åker redan närmsta 

utryckningsfordon på larm oavsett sida gränsen. Frågan bedöms dock 
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inte rymmas inom ramen för översiktsplanen, men arbetas vidare med 

från kommunen. 

Lyft fram möjligheterna med närheten till Isabergs fritidsområde, ihopkopplingen 

som görs med vandringsled mellan Ulricehamn och Hestra som går via Grimsås, 

närheten till natur och fritidsliv. Samordna möjlighet till kommunikationsmedel, 

även över länsgränserna.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Besöksnäring som inte 

bedöms påverka infrastrukturen i större utsträckning ryms inte inom 

översiktsplanen. För arbete med fritidsområden, vandringsleder och 

besöksnäring, se bland annat strategi för besöksnäring i Boråsregionen 

och plan för besöksnäring i Tranemo kommun. 

Torvbrytning på mossen utanför Grimsås kommer ge mycket dålig reklam för 

Grimsås och hela Tranemo kommun. Allt från ljudnivå/buller, damm, risk att 

förstöra dricksvattnet kommer ge negativ påverkan på samhället. 

Koldioxidutsläppen gör att kommunen inte kan nå klimatmålen. Satsa på hållbara 

energival.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Torvbrytningen 

utanför Grimsås har beviljats bearbetningskoncession från Länsstyrelsen 

och har överklagats till Näringsdepartementet som avslår 

överklagandena. Det ligger utanför kommunens möjlighet att ändra 

detta beslut. 

Bra förslag att sprida servicen till fler mindre orter. Möjligheten till närhälsa, 

distriktssköterska, provtagning gör att äldre kan bo kvar i Grimsås. Dessutom kan 

utsläppen minska om alla sliper åka till Tranemo för små ärenden. 

Kommentar: Noteras.  

Öka kommunikationen till och från Grimsås. Just nu ser inte boende i samhället 

några andra alternativ än att ta bilen. Se över alternativ som ex. mindre bussar, en 

slinga som går mellan orterna i kommunen, bilpooler, självgående elbussar som 

testats på vissa ställen.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Det är inte kommunen 

som ansvarar för kollektivtrafik, utan Västtrafik, och i dagsläget går det 

en linje med avgångar under typiska arbetstider. Kollektivtrafikens 

utbud baseras på resandestatistik. Utöver detta finns också Närtrafik 

mitt på dagen och senare på kvällen. Eventuella tester av nya lösningar 

är inte något som ryms inom en översiktsplan. 
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Satsa på bostäder i livets alla skeden som får både unga och äldre att stanna kvar i 

Grimsås. Se över detaljplaner för att möjliggöra lägenheter som är anpassade för 

äldre i samhället och villor utanför samhället, yngre som bygger nya villor vill ofta 

bosätta sig lite utanför.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Planen bedöms 

hantera detta redan. Det finns dessutom redan detaljplanerade områden 

i Grimsås som inte är utbyggda ännu och fler områden pekas ut i 

översiktsplanen. Villor utanför samhället kräver ingen detaljplan utan 

det är fritt för privatpersoner att söka bygglov och bygga utanför 

samhällen. Ett tillägg om bostadsbyggande utanför detaljplan görs i 

avsnittet ’Landsbygd’. 

Marknadsför Grimsås mer och bättre. Lyft fram tryggheten att bo i mindre orter. 

Våga investera för att kunna växa, utan satsning kommer inget hända. Satsa på fler 

och bättre samlingsplatser och aktiviteter för alla åldrar, speciellt för yngre. 

Underhåll och bevara de samlingsplatser vi har, bassängen är en viktig 

samlingsplats, med simskola etc som vi vill bevara men föreningen känner inte att 

man får någon stöttning. Ideella krafter orkar inte driva allt.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Planen bedöms i viss 

utsträckning redan hantera dessa frågor. Marknadsföring av orter görs 

redan av kommunen. Specifika samlingsplatser, ex bassängen i Grimsås, 

bedöms inte rymmas inom ramen av en översiktsplan. Möjlighet att 

underhålla och rusta upp kommunens stora anläggningar ses 

regelbundet över och är en fråga om investeringskapacitet. 

Det är svårt att engagera och få in yngre i föreningarna vilket gör att det finns risk att 

föreningarna så småningom försvinner, utbilda och lyft föreningslivet i skolan. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Samarbeten sker redan 

idag, men denna fråga bedöms inte rymmas inom ramen för 

översiktsplanen. 

2.7.3 Anonym 24636235 

Kroksjön. Låt skogen vara intakt för fåglar och djur. Skogen är viktig för unga och 

äldre att vistas i och för att lindra psykiska problem mm. Skogen är även viktig för 

barnen som är våran framtid och mår bättre och lär sig lättare om dom får vistas ute i 

en skog. Återhämtning genom skogen måste väl vara bättre än något annat. Låt 

våran samhällsnära skogar och vandringsleder vara. Bygg där ni redan börjat och vill 

ni ha sjönära så har ni stor yta vid f.d turnwood 
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Områden är målade 

med grova penseldrag och utbyggnad av hela det utpekade området blir 

sällan aktuellt. Mer detaljerad undersökning av värdena i området görs 

inför detaljplanering. Viss utveckling bedöms kunna tillkomma utan 

större påverkan på tillgänglighet till natur. Värdet av natur och 

tillgänglighet till den lyfts i planen. Redan detaljplanerade områden 

fortsätter att arbetas med, men kommunen bygger inte själva några 

bostäder. Planen ska vägleda för 20 år framåt och pekar därför ut många 

potentiella utvecklingsområden. 

2.7.4 Anonym 24636573 

Hej! Som nyinflyttad småbarnsförälder i Uddebo vill jag lyfta vikten av en förskola 

på orten som ett starkt argument för att min familj (och jag vet att detsamma gäller 

för många småbarnsföräldrar i Uddebo) valde att flytta till kommunen från 

Göteborg. Att få förankra sitt barn lokalt de första åren och att ha den naturliga 

mötesplatsen med andra barn och föräldrar i byn är guld värt och helt avgörande för 

samhörighet, trygghet och integration med en ny plats. Uddebo är den ort i 

kommunen som växer befolkningsmässigt och som arbetande både på Väveriet, 

Småbruket och Uddebo Musteri - tre lokala näringsverksamheter - så vet jag att 

denna typ av service i byn är otroligt viktig för att locka fler att flytta hit. Jag är 

tveksam på att satsningen i översiktsplanen med att fokusera på orterna längs 

järnvägen snarare än brett över alla orter i kommunen är rätt väg att gå, även om jag 

förstår att vägval och kompromisser måste göras inom en snäv budget. Men kanske 

finns det andra modeller att inspireras av även i sånt som händer på de mindre 

orterna i kommunen? Varför är tex Uddebo så populärt (vår öppna Facebookgrupp 

har flera tusen följare) och hur kan man stimulera liknande initiativ i kommunen? Vi 

i Uddebo ser oss absolut som en del av Tranemo kommun och är stolta över det, men 

att centralisera mer och lämna småorterna åt sitt eget öde stärker inte direkt den 

kommunala samhörighetskänslan. Att tex få behålla vår förskola i nuvarande form, 

skydda tätortsnära skog- och naturområden och undersöka hur lokalt näringsliv 

även i småbyarna kan stöttas mer vill jag och min familj lyfta fram! Det är pga en 

stark lokal by-identitet och gemenskap som vi fick upp ögonen för Uddebo, och det 

är via Uddebo vi fått upp ögonen för Tranemo. Montera inte ner all service i 

småbyarna, utan titta i så fall hellre på möjliga lokala lösningar om kompromisser 

behöver göras, och lyssna på de mindre byarnas visioner - det är av värde för hela 

kommunen! 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Översiktsplanen ska 

vara en övergripande vägledning för hela kommunen. Det ryms inte 

inom planen att peka ut särskilda utvecklingsmöjligheter för varje ort i 
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kommunen. Behovet av ortsutvecklingsstrategier för de lokala kärnorna 

lyfts. Planen bedöms samtidigt vara stöttande nog till att lokala kärnor 

kan växa och utvecklas i sin egna form.  

2.7.5 Anonym 24637680 

Lägg inte ned förskola och fritids i Uddebo. Centralisering är inte vägen att gå om vi 

vill att människor ska kunna bo och arbeta på landsbygden. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Översiktsplanen 

hanterar inte frågan om nedläggning av förskolor. Det finns i ”Plan för 

förskole- och skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) 

angivet ”För att en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet 

barn vara minst 15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska 

till förmån för fler förskolor med mer än tre avdelningar.” 

 

2.7.6 Anonym 24637723 

Att satsa på förskolor som ligger i anslutning till 0-6 skolor dvs storförskolor går 

emot all forskning som finns på området. Att barn inte mår bra på stora förskolor, 

inte känner sig trygga, inte får alla sina behov tillgodosedda. Inte heller personalen 

mår bättre på stora förskolor. Värna om de små förskolorna som finns i kommunen 

där barnen blir sedda och får vara som de är och inte behöver vara med många barn 

på gården där ingen personal kan ha full koll på våra små. Vår framtid!! Satsa mer på 

utvecklingen av de små samhällen som finns i kommunen. Då kommer människorna 

att flytta till kommunen. Gör det enklare att ta sig till de större orterna med hjälp av 

lokaltrafiken. Människorna vill ju bo på landet men om man inte kan ta sig 

någonstans inte det inte finns barnomsorg på den lilla orten då väljer nog många 

yngre bort att flytta till just Tranemo kommun. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Det finns i ”Plan för 

förskole- och skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) 

angivet ”För att en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet 

barn vara minst 15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska 

till förmån för fler förskolor med mer än tre avdelningar.”  

Kollektivtrafiken sköts av Västtrafik och utbudet av bussar bestäms 

utifrån resandestatistik. Ett förtydligande av detta görs i planen. Ett 

basutbud ska erbjudas i hela kommunen, i orter där det är glest mellan 

bussarna, består det av närtrafiken. 

2.7.7 Anonym 24637932 
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Förskolan i Uddebo måste vara kvar! Vi är många barnfamiljer i byn och många nya 

familjer flyttar hit. Det är jätteviktigt att förskolan finns kvar. Annars blir inte byn 

lika attraktiv för inflyttning.  

Kommentar: Noteras. Översiktsplanen hanterar inte frågan om 

nedläggning av förskolor. Det finns i ”Plan för förskole- och 

skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) angivet ”För att 

en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet barn vara minst 

15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån för fler 

förskolor med mer än tre avdelningar.” 

2.7.8 Anonym 24638039 

Jag förstår verkligen inte varför ni vill lägga ner de mindre förskolorna. Jag är själv 

väldigt glad över att mina barn fått möjlighet att gå på en liten personlig och trygg 

förskola i Uddebo och tycker att det låter fullständigt orimligt att ens tänka tanken på 

en nedläggning/förflyttning.  

Tänk på att alla föräldrar inte har körkort eller tillgång till flera bilar och att många 

barn skulle behöva gå längre dagar på förskolan om den flyttas någon annanstans. 

Kommentar: Noteras. Översiktsplanen hanterar inte frågan om 

nedläggning av förskolor. Det finns i ”Plan för förskole- och 

skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) angivet ”För att 

en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet barn vara minst 

15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån för fler 

förskolor med mer än tre avdelningar.” 

2.7.9 Anonym 24626947 

Vem är ansvarig för nya översiktsplanen ? 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Uppdraget att ta fram 

en ny översiktsplanen har getts till Samhällssektionen, de får stöd av 

demokrati- och visionsberedningen där kommunfullmäktiges alla partier 

har möjlighet att vara representerade. Beslut om dess antagande ska, 

enligt lag, tas av kommunfullmäktige. 

2.7.10 Anonym 24630620 

Hej!  

För att samhällen som Grimsås ska blomstra : Bygg mera lägenheter.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Kommunen bygger 

inte lägenheter, men planen möjliggör för att lägenheter kan byggas. 
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De lediga tomter i Grimsås skulle inte kosta så mycket. De rev hyres lägenheter för 

många år sedan, där är väl vatten och avlopp redan indraget. Gör dessa tomter 

attraktiva för köpare.. Så att ungdomar och barn familjer vill bo i Grimsås. Skolan är 

ju ny gjord och dagis finns, är ju toppen.  

Kommentar: Noteras. Prissättning för tomter ryms inte inom ramen för 

översiktsplanen. 

Sjö tomter finns ju inte i Grimsås, men på vägen mot Hestra. Där skulle mera tomter 

och mindre hus bli attraktivt.Nära till Skidbacken i Hestra.  

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. LIS-område pekas ut 

bredvid Stora Spångasjön. Planen begränsar inte byggande av tomter på 

vägen mot Hestra. Mindre mängder bostäder kan byggas utanför 

detaljplan och vid planerande av större mängder behövs detaljplan. Om 

markägare är intresserad av att få ett område detaljplanerat kan 

planbesked sökas hos kommunen. 

Sedan har vi ju detta problem som finns när ödehus ligger och ser FÖRFÄRLIGT ut 

när man kommer in i Grimsås från Hestra. Detta hus ger inga bra vibbar för 

samhället!! Vet att många människor i Grimsås tycker att detta är FÖFÄRLIGT!!  

Hoppas att ni i styrande ledning kan göra något åt detta! 

Kommentar: Noteras. Problemet med ödehus är identifierat hos 

kommunen. Det är komplicerat att påverka hur privat egendom ska 

skötas. 

2.7.11 Anonym 24653573 

Ang.Bostadsbyggande mellan Hestravägen -ömmestorpsvägen. Detta område är 

mycket värdefullt för rekreation för boende i området och bör ej bebyggas. 

Beaktande bör tas till ett sågverk 100m från området där ljudnivå är hög redan idag, 

gör inte misstag att bygga så nära industrier!!!! 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Området målas med 

breda penseldrag och hänsyn till värdefulla områden tas vid 

detaljplanering. Störningar från sågverket behöver undersökas vid 

detaljplanering. Området breds ut i granskningsförslaget för att kunna ta 

hänsyn till dessa aspekter. Förtydliganden görs för värdena i området. 

2.7.12 Anonym 24654441 

Avverka inte skogen kring Hagatorpet! 
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Riktlinjer för vilken 

skog, och hur mycket skog, som avverkas hanteras i separata 

styrdokument. Se gällande Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning 

och Skogsbruksplan. 

2.7.13 Anonym 24654780 

Personens synpunkter skickades även via post och hanteras under ”Privatperson 29”. 

2.7.14 Anonym 24654846 

Hej! Först och främst bra ni låter folket tycka till och hoppas ni tar in åsikter och 

tankar och redovisar alla dessa!  

Personligen tycker jag att man ska värna om naturen och lugnet, då det är just nu en 

av dem attraktiva sakerna med Tranemo! Att trycka upp bostäder vid SB1 och SB17 

runt kroksjön säger både jag och min familj sig emot! Även generellt bostäder nära 

natur och andra vandringsleder. Just det natursköna området är vi många som 

använder till både joggingturer och promenader!  

(måste däremot ge beröm för ideén om bostäder och skapa en levande miljö nära 

järnväg och väg för kommunikation vet jag är viktigt för ungdomar.) Låt dem vackra 

naturområdena vara natur, och fokusera bostäder närmare kärnan eller då järnvägen.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Förtydligande om 

rekreationsvärden i området SB17 görs. Utvecklingsområden är målade 

med grova penseldrag och värden undersöks mer i detalj inför 

detaljplanering. Kommunens tätorter bedöms kunna växa på flera sätt 

där förtätning och i anslutning till tätortsgränserna är båda viktiga 

möjligheter. 

Ni pratar mycket om trygghet men inga konkreta förslag för att uppnå det?  

Har själv som kvinna upplevt otrygghet ifrån män i grupps opassande kommentarer 

när jag är ute och joggar! 

Blivit rånad och känner fler som blivit det! Vad gör ni åt det? Och hur följer ni upp 

offren, deras trauman och rädsla? Det har skjutits på Storgatan i Tranemo och det har 

svingats med knivar och krossats fönster på pizzeria m.m. senaste åren. Ni har 

anställt kriminella i hemtjänst som rånat stackars försvarslösa pensionärer!  

Det är ju allmänt känt att bl.a. vissa ʺrestaurangerʺ och andra företag i ex. Limmared 

under längre tid användes som penningtvätt för knark, och Tranemo/Limmared har 

varit en mellanhub mellan Malmö-Borås-Göteborg för just knarkhandel och 

penningtvätt för kriminella.  
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Och just knark drar till sig kriminalitet och ingen positiv miljö om ni vill ha trygga 

ungdomar och ett levande, positivt och kreativt samhälle.  

Därav kan ju också bättre kommunikation via järnvägen bli till en nackdel för er om 

den nyttjas till knarkförsäljning och kriminalitet istället för ungdomar som vill resa 

eller ev studera i Borås/Jönköping.  

Med åren har Sverige blivit ett av Europas otryggaste länder och toppar 

statistik/capita i både rån, våldtäkter och bedrägerier (främst via bidrag). Och det 

många idag värderar är lugn, trygghet och bra gemenskap. Så som Tranemokommun 

var förr.  

Så hur lockar ni t.ex. unga drivna barnfamiljer som värderar just det, vill jobba och 

bidra till att utveckla ett bättre samhälle tillsammans? Allt fler vill idag ifrån 

städernas otrygghet för sina barns skull, så tiden och tillfället finns nu...  

Naturen har ni, men då kan ni också få igång föreningsliv och utöka sporter och 

hälsa för unga som idag verkligen behöver det och få samhället fylld med 

sprudlande drivna barnfamiljer. Som kanske uppskattar natur och tar hand om den.  

I den trygga naturnära kreativiteten bland positiva, lugna och drivna människor 

kommer då i sin tur skapas företag och ett levande samhälle, bra skola osv. Bra 

människor drar bra människor och bygger starka samhällen.  

För ni kan bygga nya fina bostäder, men sen för att fylla upp dem med 

bidragstagande aggressiva kriminella knarkförsäljare så är ju det allt som blir kvar 

och förfallet blir totalt och den positiva kreativa andan dör ut. Precis som många 

andra svenska kommuner gjort och idag står på stora ekonomiska minus och hög 

otrygghet som följd.  

Sverige ligger i botten på många listor just nu, bl.a. enda landet i Europa med negativ 

tillväxt, politiker kan fortsätta höja skatter på allt och alla, ösa ut bidrag och köra saft 

och bulle med kriminella. Men tillslut kör ni slut på alla skattebetalare som känner 

att dem inte får något alls för pengarna och flyttar iväg.  

Och antar ni själva har barn/familj och vill deras bästa. Det är er skyldighet och jobb 

att vända på det negativa aggressiva samhällsklimatet och skapa en bättre framtid 

och det börjar lokalt. 1975 var Sverige världens rikaste och tryggaste land, för att idag 

blivit det mest skuldtyngda och mest negativ utveckling på flera punkter. Så 

bevisligen fungerar inte det politikerna gör och nya tankesätt behövs. 

Så ta tillfället i akt och bygg mot en bättre framtid nu när det behövs, stå på er, och 

stå på dem bra människornas sida som vill jobba, bidra och göra samhället bättre! Se 

verkligheten för vad den är, stoppa inte huvudet i sanden och låt inte självutnämnda 
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köpta ʺhöjdareʺ diktatera avtalet. Ni är anställda av befolkningen, och jobbar för 

befolkningen här.  

Så det vore intressant att höra konkreta förslag på hur ni lockar en bra klientel till 

kommunen framöver. Förslagsvis då unga barnfamiljer som värderar trygghet och 

natur. Och konkreta förlag på att inte attrahera kriminella som inte vill vara med och 

bidra till ett bättre samhälle och då öka tryggheten ni pratar om. 

ʺDet är människorna i samhället som bygger ett starkt samhälleʺ Tack för ordet, och 

all kärlek till er som kämpar för att ʺfå ordning på torpetʺ igen! 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Avsnittet ’Trygghet’ 

läggs till under allmänna intressen. Planen bedöms att på flera plan 

hantera frågor som påverkar tryggheten. Genom strategisk 

bostadsförsörjning, verksamhetsutveckling och mötesplatser, ska 

tryggheten öka i kommunen. Översiktsplanen är vägledande i vidare 

arbete och konkreta åtgärder för ökad trygghet bedöms inte rymmas 

inom ramen för översiktsplanen. 

2.7.15 Anonym 24655049 

synpunkter kring SB28 Jag som boende i närområdet ser direkt flera aspekter som 

talar emot att etablera bostäder i detta område.  

Det är av många sedan långt tid tillbaka ett väl använt rekreationsområde. En närhet 

till sågverk med buller som följd. Ser också att det kommer att belasta både 

Hestravägen och Ömmestorpsvägen som utfart. Båda vägarna belastas redan nu av 

alldeles för mycket tung trafik som går rakt igenom bostadsområden. Här har man 

inte tänkt till. Vi har många andra påbörjade bostadsområde här i Tranemo som är 

lättare och mer passande att utveckla.  

Jag själv bosatte mig här för att ha en fot på landet, hade jag velat bo i ett 

bostadsområde hade jag valt en annan plats i Tranemo. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Områdena som pekas 

ut är målade med grova penseldrag. Vid detaljplanering kommer en 

djupare undersökning ske där rekreationsstråk, tillfartsvägars 

tillgänglighet och buller mm, undersöks. Området har redigerats något i 

utbredning och ställningstagande för att kunna ta hänsyn till detta. 

Översiktsplanen ska vägleda långsiktigt och flera områden behöver 

pekas ut för utveckling. 

2.7.16 Anonym 24655026 
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Synpunkt gällande SB28 Jag tycker detta planerade område för bostäder är direkt 

olämpligt pga närhet till befintligt sågverk med buller som vi själva upplevt under ca 

30 år. Likaså belastas både Ömmestorpsvägen och Hestravägen av mycket tung 

trafik med stora olycksrisker som följd. Detta område används flitigt som rekreations 

och strövområde också. Jag förordar att man tittar på utbyggnad av befintliga 

områden såsom Silverdalen med närhet och säkrare vägar för barn/vuxna till skola 

och idrottsplats. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Områdena som pekas 

ut är målade med grova penseldrag. Vid detaljplanering kommer en 

djupare undersökning ske där rekreationsstråk, tillfartsvägars 

tillgänglighet och buller mm, undersöks. Området har redigerats något i 

utbredning och ställningstagande för att kunna ta hänsyn till detta. 

Översiktsplanen ska vägleda långsiktigt och flera områden behöver 

pekas ut för utveckling. 

2.7.17 Anonym 24653354 

Inspel till den nya översiktsplanen. Jag vill påtala att ni har pekat ut ett 

bostadsområde mellan Hestravägen och Ömmestorpsvägen som utifrån det 

kartmaterial jag har sett ser ut att delvis ligga på min fastighet, Ömmestorp 1:4. På 

det utpekade området bedriver vi i dag jordbruksverksamhet. Enligt beslut från 

M2021/314 från 2021-10-13, är den utpekade marken åkermark.  

Inför omläggningen till åkermark fördes en dialog med företrädare för kommunen 

om ev nya bostäder i närområdet. Svaret var att det fanns inga sådana planer och 

därför valde vi att ställa om marken.  

Då våra investeringar är långsiktiga vore det olyckligt att få mer bebyggelse så nära 

brukningsområdet då det av naturliga anledningar tex doft och transporter som är 

nödvändiga för vår verksamhet eventuellt kan störa boenden. 

Slutsatsen är då att vi motsätter oss mer bebyggelse i det nämnda området. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Området målas om till 

att inte längre innefatta fastigheten Ömmestorp 1:4. Förtydligande om 

hänsyn till jordbruksmark görs också. 

2.7.18 Anonym 24645539 

Vindbruksplan: Märkligt att peka ut 2 områden lämpliga för att undersökas för 

vindkraft på båda sidor om lokala kärna Ljungsarp. Som bosatt utanför Lj-p vet jag 

att det är fina naturområden med rikt djurliv, fina bärmarker och omväxlande natur. 

Det östra området är dessutom beläget nära länsgränsen mot Jönköpings kommun 
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med Nissans fina naturområde och trafiktäta riksväg 26. Har förstått att ”iskastning” 

från vindkraftverk kan medföra att områden närmast verken ej bör beträdas under 

den tiden. Ju högre verk desto större område som påverkas. När man läser 

översiktsplanen står det att ” Tranemo kommun ska verka för att naturen även i 

framtiden utgör en viktig och attraktiv tillgång som inbjuder till rika upplevelser för 

såväl kommunens invånare som besökare”. För oss som bor på längre avstånd från 

tätorten med bl a biblioteket och bistron, simhallen och idrottshallen betyder naturen 

mycket för vår fritid.  

Kommentar: Noteras. Revidering görs av vindbruksplanen i 

granskningsförslaget. För mer information om vad som ändras gällande 

vindbruk, se avsnitt 2.9. 

Kollektivtrafik: I planen står det att ” det ska gå att resa hållbart, säkert och bekvämt 

för alla i kommunen”. Men trots att jag bor nära länsväg 156 kan jag inte 

arbetspendla till arbetet i Dalstorp. Cykelpendling på väg 156 är inte säkert. Det 

nämns även att det ska vara god tillgänglighet till större orter i grannkommunen. Vi 

som bor i nordöstra delen av kommunen saknar möjlighet att åka kollektivtrafik till 

N Unnaryd, varifrån Jönköpings länstrafik har goda bussförbindelser till Jönköping. 

Kommentar: Noteras. Utvecklingsinriktningarna är målbilder för vad vi 

vill att kommunen ska vara och inte en nulägesbild. Trafikverket är 

väghållare för väg 156 och ansvarar därmed för den. Kollektivtrafiken 

sköts av Västra Götalandsregionen och Västtrafik, deras utbud baseras 

på resandeunderlag och resandestatistik. Förtydligande görs i planen för 

vilka som sköter kollektivtrafiken och vad utbudet baseras på. 

Problematik med det gränsöverskridande samarbetet är identifierat. 

2.7.19 Anonym 24645793 

Jobba för mer samverkan med Hestra där turismen ökar kraftigt och många turister 

frågar efter boende och service i Grimsås.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Ett förtydligande görs 

i planen kring det mellankommunala arbetet som pågår med Gislaved 

kommun. Samarbete med Gislaved kommun sker redan och har på 

senare tid intensifierats. Boende och service för besökare är inte 

kommunens uppgift att upprätta. 

Satsa på attraktiva och fler lägenheter i Grimsås. Det kan göras antingen i 

Tranemobostäders regi, eller i gemensamma satsningar med kommunens privata 

bolag inom bygg och fastigheter.  
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Kommunen är 

behjälpliga när företag efterfrågar möjligheten att bygga bostäder, men 

det är inte kommunens uppgift att bygga dem. Översiktsplanen pekar ut 

områden där kommunen ser att det kan vara strategiskt att utveckla 

orterna. 

Förbättra kollektivtrafiken mellan Hestra (station) och Grimsås. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Ett förtydligande görs 

i planen gällande vem som ansvarar för kollektivtrafiken och vad dess 

utbud grundas på. Den bristfälliga förbindelsen mellan Tranemo och 

Gislaveds kommun lyfts i planen. 

Utökat samarbete med Gislaveds kommun avseende FIP (första insatsperson) och 

ambulans för att minska utryckningstiden till Grimsås och öka resurserna. Vid t.ex. 

hjärtstopp kan varje minut vara avgörande för att rädda liv. Samarbete finns redan 

med brandkåren i Hestra, vilket är bra och bör gå att tillämpa för FIP och ambulans 

också.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Problematiken med 

gränsöverskridande arbete, särskilt över länsgränsen, är identifierad och 

arbetas med. Vid prio 1 (mest akuta) ärenden åker redan närmsta 

utryckningsfordon på larm oavsett sida gränsen. Frågan bedöms dock 

inte rymmas inom ramen för översiktsplanen, men arbetas vidare med 

från kommunen. 

Öka inflyttningen till Grimsås genom att lyfta fram närheten till Isabergs 

fritidsområde, golf och de leder för vandring och mountainbike som nu 

skapas/förbättras mellan Ulricehamn-Hestra-Grimsås.  

Marknadsför och satsa på upprustning av Grimsås bassängen som ett led i att 

attrahera besökare från orter runt om, men också för att lyfta fram Grimsås som 

bostadsort för barnfamiljer.  

Gör reklam för och stötta den årliga simskolan och motionssimning i Grimsås 

bassängen. Alla barn och vuxna ska lära sig att simma och behöver röra på sig mer!  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Detta ryms inte inom 

ramen för översiktsplanen. Kommunen hjälper redan med 

marknadsföring, men det ska i första hand hanteras av föreningarna som 

driver verksamheten.  

Skapa tillsammans med angränsande kommuner en kommunikationsplattform (app) 

där man kan hitta snabbaste kommunikationssättet till önskad plats oavsett om det 

är tåg, buss, Närtrafik, samåkning eller cykel.  



 

104 

 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Detta bedöms inte 

rymmas inom ramen för översiktsplanen. Västtrafiks app utvecklas och 

blir ständigt bättre, den har redan nu fler resalternativ än bara deras 

egna tjänster. 

Begär omprövning utifrån nu gällande förutsättningar för att stoppa risken för 

torvbrytning på Grimsås mosse. Koncessionen beslutades för 10 år sedan när den 

eskalerande klimatsituationen inte var så känd. Utöver de 

globala/nationella/kommunala miljö-aspekterna, skulle en torvbrytning så nära 

samhället vara katastrofal för Nexans och Grimsås, och definitivt inte bidra till ökad 

inflyttning. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Torvbrytningen 

utanför Grimsås har beviljats bearbetningskoncession från Länsstyrelsen 

och har överklagats till Näringsdepartementet som avslår 

överklagandena. Det ligger utanför kommunens möjlighet att ändra 

detta beslut. 

Decentralisera och sprida den kommunala servicen till Grimsås och fler orter i 

kommunen för att skapa större samhörighet inom kommunen och bidra till 

inflyttning i samhällena. Möjligheten till närhälsa, distriktssköterska, provtagning 

gör att äldre kan bo kvar i Grimsås. Dessutom kan utsläppen minska om 

kommunanställdas tjänstemil minskar och boende inte behöver åka till Tranemo för 

alla små ärenden.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Vi hänvisar till 

gällande Äldreplan som hanterar frågor om tillgänglig service. 

Satsa på bostäder i livets alla skeden som får både unga och äldre att stanna kvar i 

Grimsås. Se över detaljplaner för att möjliggöra lägenheter som är anpassade för 

äldre i samhället och villor utanför samhället, yngre som bygger nya villor vill ofta 

bosätta sig lite utanför. Ett alternativ kan vara villor vid Spångasjön nära en cykelväg 

som binder ihop både Grimsås och Hestra med Isabergsområdet.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Planen bedöms 

hantera detta redan. Det finns detaljplanerade områden i Grimsås som 

inte är utbyggda ännu och fler områden pekas ut i översiktsplanen. Att 

specificera dessa för en särskild åldersgrupp bedöms inte rymmas inom 

ramen för översiktsplanen. Villor utanför samhället kräver ingen 

detaljplan utan det är fritt för privatpersoner att söka bygglov och bygga 

utanför samhällen. Ett LIS-område läggs till vid Spångasjön som 

eventuellt utvecklingsområde för bostäder. 
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Marknadsför och investera i Grimsås. Lyft fram tryggheten att bo i mindre orter. 

Närheten till ett rikt friluftsliv och naturen. Våga satsa på fritidsaktiviteter för barn 

och unga, våga investera långsiktigt utanför Tranemo centralort för att kommunen 

ska växa, särskilt i Grimsås där så många jobb och en nyrenoverad skola finns. Utan 

satsning kommer inget hända av sig självt. Så är det i företag och så är det i 

kommuner.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Tranemo kommun gör 

generell marknadsföring för orterna i kommunen. Specifika upplevelser, 

aktiviteter och liknande, marknadsförs av företagen och föreningarna 

själva samt i kommunens digitala kanaler i exempelvis den 

kommunövergripande evenemangskalender. Attraktiva värden, så som 

friluftsliv och natur marknadsförs också de i kommunens digitala 

kanaler, inte minst på turistportalen svenljungatranemo.se. Det sker 

redan flera investeringar i Grimsås och andra orter utanför 

centralkärnan. 

Kommunen bör satsa på ungdomsledare och föreningslivet för att alla ungdomar, 

och vuxna, ska ha bra fritidssysselsättning och bli mer delaktiga i samhällenas och 

kommunens utveckling. Det är svårt att engagera och få in yngre i föreningarna 

vilket gör att det finns risk att föreningarna så småningom försvinner. Risken för 

ökad kriminalitet är stor om inte kommunen prioriterar fritidsaktiviteter för unga. 

Utbilda och lyft föreningslivet i skolan. I förlängningen bör bra ungdomsledare, som 

stöttas från kommunen, leda till att fler medborgare engagerar sig politiskt och i 

kommunens utveckling. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Detta ryms inte inom 

ramen för översiktsplanen. Det är föreningarna som ska satsa på detta. I 

dagsläget finns det en anställd föreningsutvecklare som bland annat ska 

hjälpa föreningarna med detta arbete. Ungdomsledares utbildning 

stöttas av kommunen med bidrag. 

2.7.20 Anonym 24645886 

Med en cykelbana från Grimsås by ner till Grimsås samhälle så skulle alla barn och 

ungdomar (och vuxna) ta sig säkrare från Mossebo, Fåglabo, Grimsås By mm. ner till 

samhället. Idag vill man inte släppa ut barnen på vägen där det går mycket tung 

trafik. Det är också cykelpendlare på den vägen ner till Nexans. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Trafikverket är 

väghållare och ansvarar för anläggande av cykelvägar. Prioritering av 

ny-/utbyggnad av cykelväg hanteras i gällande cykelprogram. En 
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utbyggnad av cykelväg behöver alltid vägas mellan kostnad och 

eventuell användning.  

2.7.21 Anonym 24647750 

Jag ställer mig kritisk till idén om att begränsa förskoleverksamhet till enheter med 

tre avdelningar eller fler. Jag tolkar intentionen som delvis god med de argument 

som förs. Det som bekymrar mig är att en konsekvens av att förskolor på mindre 

orter läggs ner är att fler vårdnadshavare behöver egen bil för att deras barn ska 

komma till förskolan. Var lämnar det barn som tex lever i ekonomisk utsatthet, vilka 

sannolikt har stort behov av det som en förskola kan ge. Tidiga insatser förespråkas 

och lyfts som en viktig, om inte avgörande faktor vad gäller barns hälsa och 

kunskapsutveckling, förskolan är en avgörande nyckel till framgång för 

skolsystemet. För alla barns bästa, är det av största vikt att dom får möjlighet att gå 

på förskola. Min farhåga är att ni begränsar den möjligheten om ni genomför er plan. 

Det faktum att ni anger just förskolor med 3 avdelningar som avgörande leder även 

tanken till att ert motiv snarare är effektivitet istället för bättre förutsättningar för 

förskolans verksamhet. Vad säger era medarbetare? Förskolans och skolans 

verksamhet ska enligt skollag bedrivas på vetenskaplig grund. Har ni vetenskapliga 

belägg för att förskolor med just 3 avdelningar skulle vara bättre än förskolor med 

exempelvis två avdelningar? 

Kommentar: Noteras. Det finns i ”Plan för förskole- och 

skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) angivet ”För att 

en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet barn vara minst 

15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån för fler 

förskolor med mer än tre avdelningar.” 

Jag ställer mig även kritisk till det faktum att enbart vissa orter inom kommunen 

utses till fokus för utveckling. Var lämnar det övrig orter och vad händer utifrån ett 

långsiktigt perspektiv vad gäller likvärdighet för kommunens innvånare? Som 

medborgare upplever jag att tilltänkt plan är orättvis och att den på sikt leder till 

olikvärdighet i samhället. 

Kommentar: Noteras. Kommunen uppmuntrar utveckling i alla orter. 

Intresset för nybyggnation är som störst i centralkärnan och de 

kommunala kärnorna, därför läggs mer fokus på utveckling där. 

Översiktsplanen tillgängliggör för utveckling i alla kommunens orter 

och landsbygder. Olika delar av kommunen har olika förutsättningar, 

därför kommer olika utveckling vara aktuellt för olika platser.  

2.7.22 Anonym 24648112 
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Ett måste att lägga stor vikt vid bevarande av åker- och betesmark vid planering av 

bostäder och industri/handel Stor miljö- och kulturnytta att bevara detta. Viktigt att 

vi tillsammans skapar en levande landsbygd vid utveckling av nya områden för att 

spara det vackra i Tranemo kommun. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Jordbruksmark får 

bara tas i anspråk för väsentliga samhällsintressen. Tillägg görs i vad 

Tranemo kommun bedömer är väsentliga samhällsintressen. Värdet av 

jordbruksmark bedöms lyftas tillräckligt i planen. 

2.7.23 Anonym 24652767 

Hej,  

Trevligt att man tror på en framtid och utbyggnad av Tranemo. Samtidigt får vi inte 

glömma bort vad det finns att göra på fritideni Tranemo med omnejd. Har vi bra 

mötesplatser och en väl utbyggd fritid för våra ungdomar t ex. Vi vill ju inte att de 

skall ʺdra runt på stanʺ och panga busskurer eller liknande.  

De är ju dessa som är Tranemo kommuns framtid, möjlgen efter att de varit iväg och 

utbildat sig på annan ort. Viljan at därefter se dessa ʺnya vuxnaʺ människor komma 

tillbaka till Tranemo för att bosätta sig här och bilda familj. Nog sagt om detta.  

Jag bor i västra delen av Tranemo, närmare bestämt Flöjtvägen och har därmed 

skogen som en nära granne och var en stor anledning till att jag/vi flyttade tillbaka 

till Tranemo efter studier. Närheten till skogen! OM detta skogsområde väster om, 

dvs. ovanför de sista gatorna i detta område skall planeras för byggnation i 

framtiden så anser jag att man bör beakta att området här är ett villaområde och bör 

så bli. Dvs. undvika högre hus eller radhus, kedjehus, parhus eller liknande till 

förmån för villor.  

Att dessutom bibehålla ett stycke skog för att behålla lite natur där det idag finns en 

bredare stig eftersom den används mycket flitigt av alla typer av människor. Både 

med och utan djur. Bevara skogsområdet öster om stigen ner till villatomterna samt 

ytterligare 20-25m ovanför denna, dvs. väster om stigen som sträcker sig mellan 

Hestravägen och Ömmestorpsvägen vore nog av godo för att göra området ännu 

mer attraktivt för framtida boende och för den delen djurlivet som finns i anslutning 

till skogen. Liknande promenadstig, men mindre finns även från Hestravägen och 

söderut mot det område som kallas/heter Silverdalen. Samma sak bör beaktas även 

här.  

Med andra ord. Jag motsättter mig inte att bygga ut Tranemo. Självklart önskar jag 

inte att utbyggnaden skall börja i ʺmittʺ område. Det finns nog så fina och attraktiva 

områden med närmare anslutning till centralare delar av Tranemos centrumkärna, 
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smålandssidan och Kroksjöområdet. Men det finns ett antal punkter att ta hänsyn till 

som jag ser det. Spara en del skog i direkt anslutning till befintligt bostadsområde för 

att hundpromenaderna, rehab- och kortare naturpromenader/upplevelser för äldre 

och yngre i anslutning till området inte glöms bort i dagens stressade samhälle. 

Planera därefter för nytt område ovanför denna ʺskogsoasʺ för promenerande 

människor och djur. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Rekreationsvärdena 

läggs till i ställningstaganden för området. Området målas bredare för 

att kunna ta hänsyn till dessa värden som också behöver undersökas 

vidare i detaljplanering. Något ställningstagande att begränsa området 

till en särskild bostadstyp är inte aktuellt. 

2.7.24 Anonym 24613594 

Satsa på solkraft. Solpaneler på alla byggnader. Det stör ingen. Tranemo kommun 

behöver inte försörja andra med el. Vänta tills alla utredningar är gjorda på andra 

orter och se då vad som är bäst. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Tranemo kommun är 

öppna för flera sorter av energiproduktion och ser inte att inlåsning i en 

särskild form är eftertraktat. 

2.7.25 Anonym 24389473 

Hej. Har ett förslag i Limmared ,på att grusa upp stigar mellan Slätteliden och 

Åsgatan. Samt Åsgatan Sparregatan vid vattentornet. Skulle bli en bra 

sammanlänkande åtgärd, för de som går och cyklar 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Denna fråga ryms inte 

inom ramen för översiktsplanen. Denna sortens leder anlägger inte 

kommunen, men kan vara behjälpliga ifall en förening visar intresse att 

anlägga en sådan. 

2.7.26 Anonym 24395581 

Varför gör ni inte tomter utmed hela den långa sjökanten vid Visen nedanför 

Högalid. Skulle bli väldigt fina tomter som folk skulle vilja bygga på, nu är det bara 

dåligt skött skog. Om kommunen vill växa är det sådana tomter man måste erbjuda. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Sjökanten nedanför 

Högalid har ett område av naturvärde, utpekat av Skogsstyrelsen. 

Kommunen pekar ut flera LIS-områden runt om i kommunen där 

strandnära bostäder eventuellt kan utvecklas. 
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2.7.27 Anonym 24462847 

Jag anser att förskolor med sex avdelningar är för stora för vår kommun. Dels för 

kvaliteten på verksamheten, dels för att det skulle innebära sämre service på många 

av orterna i kommunen, men främst för barnen och pedagogerna. Visst kan man 

samarbeta mycket om man är många på samma arbetsplats, men det blir många 

relationer för barnen, både till vuxna och andra barn. Att föra samman så många 

individer kan också bli extra jobbigt för många t.ex. för dem med problematik inom 

autismspektrum. Anser även att det bör finnas äldreomsorg på de orter som vi har 

idag! 

Kommentar: Noteras. Det finns i ”Plan för förskole- och 

skolverksamheten” (Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) angivet ”För att 

en förskoleavdelning skall fungera optimalt bör därför antalet barn vara minst 

15 stycken. Antalet enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån för fler 

förskolor med mer än tre avdelningar.” 

Angående äldreomsorg hänvisar vi till gällande Äldreplan och 

Bostadsförsörjningsprogram. 

2.7.28 Anonym 24474501 

Mycket av det som står i samverkansplanen gynnar de större orterna i kommunen. 

Man vill satsa på våra ungdomar men man har inte samma möjligheter när man bor i 

ytterområde. Exempel på detta är kulturskolans aktiviteter som ofta startar på em, 

har du få inte en förälder eller någon annan som kan köra dig så är det inte möjligt 

att delta. Kanske man även borde satsa på demokratiråd för ungdomar och på så vis 

få dem intresserade av att engagera sig i samhället.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Planen bedöms vara 

vägledande i dessa frågor på ett översiktligt plan och mer detaljerade 

uppdrag och planer berör frågorna närmare. Vi uppmärksammar att det 

stämmer att flera aktiviteter enbart finns i Tranemo när det handlar om 

kulturskolan, men det är där lokalerna finns. Tiderna försöker anpassas 

till kvällen för att alla ska hinna ta sig till dem. Angående demokratiråd 

finns det ett uppdrag hos lärarsektionen om att undersöka ett 

ungdomsråd kan organiseras och integreras i den kommunala 

strukturen. 

När det gäller vindkraften som planeras i Ljungsarp är detta något som jag starkt 

motsätter mig. Att bygga så höga vindkraftverk är orimligt. Vindkraft på den plats 

som är utpekad skulle innebära ljud konstant i vårt samhälle.  

Positivt med ambitionen att utveckla station i Grimsås. 
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Kommentar:  Planen ändras delvis i detta avseende. Revidering görs av 

vindbruksplanen i granskningsförslaget. Planen tar inte ställning till 

höjden på vindkraftverk, utan höjdens påverkan utreds inför tillstånd. 

Krav på ljudnivåer finns i planen. För mer information om vad som 

ändras gällande vindbruk, se avsnitt 2.9. 

2.7.29 Anonym 24388918 

Hej För att kommunens ambition 14 000 inv. Krävs:  

Att översikten följer Er egen text om strategi och inriktning. Läs Er text och tänk, har 

ni följt denna strategi och inriktning? Att alla orter ges möjlighet att växa.  

Att detaljplaner även tas fram i icke strategiska orter. Var har det byggts mest villor 

de senaste åren? Snart är det någon annan icke strategisk ort som kan vilja växa. 

Såsom orter som ligger centralt i kommunen utmed trafikled, med cykelavstånd till 

kommunens strategiska arbetsplatser. Ja det finns många orter som snabbt kan växa. 

Det krävs bara fina lägen, och det har vi gott om i kommunen, strandlägen och lite 

utsikt, samt pendlingsavstånd till arbete och skola, vad kan man mer begära. 

Strandskydd visst, men det går att skapa möjligheter, särskilt i översiktsplaner som 

sedan får granskas i detalj när detta behov dyker upp.  

Kommentar: Noteras. Översiktsplanen utgår från vad vi vet i dagsläget. 

När förutsättningar ändras finns det fortfarande möjlighet ändra 

inriktning. Fler attraktiva strandnära lägen pekas ut i planen. 

Översiktsplanen kan gärna tänka större och vidare inför ev. framtida behov av 

detaljplaner.  

Utveckla hela potentialen rv 27, i översikten bör all mark Tranemo Limmared o 

Länghem ligga för exploatering.  

Var inte rädda för att översiktligt planera för stora etableringar. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Områden som vi redan 

vet i dagsläget är olämpliga undviks att pekas ut.  

Den trafikplats som har bland de högsta antalet passager enligt trafikverkets 

mätningar finns i Nittorp. Vet att detta inte är en fråga för översiktsplanen men bör 

beaktas och bearbetas. Beaktas i den meningen att det är här kommunens befolkning 

till stor del passerar på väg till och från jobben i kommunens strategiska orter. Här 

skulle de kunna bo och eller kanske lämna och hämta barn på förskolan som därmed 

skulle kunna fungera som en buffert mellan anslutande orter då barnkullar varierar 

över åren.  
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Kommentar: Noteras.  

Visst mycket tankar kring Nittorp men inte helt patriotisk utan realistiskt att 

kommunen satsar på service i vissa orter, men inte att det glömmer alla oss andra. 

Det finns strategier som gynnar alla, det gäller bara att tänka stort och ibland lite 

utanför boxen. 

Kommentar: Noteras 

2.7.30 Anonym 24255629 

Hej! Tycker kort och gott att man bör se till att befintliga områden ( läs ex. 

Silverdalen) bebyggs och rustas upp samt får den satsning som utlovats innan man 

ens tänker tanken på att bebygga nya områden. 

Kommentar: Noteras. Kommunen bygger inte bostäderna, utan skapar 

förutsättningar för dem. Flera områden kan vara planerade och byggas 

ut på samma gång. 

2.7.31 Anonym 24267031 

Hoppas man inte glömmer bort marken mot Ambjörnarp när det kommer till 

bostäder. 

Kommentar: Oklart vilken mark som menas. 

2.7.32 Anonym 24267058 

Skulle vara intressant om ni kunde tänkas bygga radhus/hyresfastigheter.på ʺ,nya 

bostadsområdetʺ i Nittorp 

Kommentar:  Noteras. Exakt vad som kommer byggas beror främst på 

vad som efterfrågas och passar in. Radhus och mindre flerbostadshus är 

inte orimligt. 

2.7.33 Anonym 24302922 

När det handlar om satsning på kärnorterna (Grimsås och övriga) så tycker jag det 

låter bra att man investerar i dessa orter för att göra Tranemo kommun mer 

etablerad. Vi behöver tågstation i Grimsås som ni också skrivit om, och jag hoppas 

att detta händer långt innan 2035, då vi främst behöver bättre kollektivtrafik då den i 

dagsläget är nästintill lika med Noll. Tills dess hade det varit bra om en buss-rutt 

gick mellan Grimsås-Nittorp-Limmared-Tranemo (mer än en gång per dag och mer 

än bara på vardagar dvs delvis inkluderad kollektivtrafik även under helger. På så 

vis kopplas t.ex Borås ihop med Tranemos kärnorter som också ger 

pendlingsmöjlighet till t.ex fabriker så som Nexans där många ifrån orter utifrån 
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jobbar (folk ifrån Borås, Ulricehamn och övriga större orter) men är tvungen att ha bil 

för att ta sig till arbetet. Ökad kollektivtrafik ger ökad möjlighet för allt som handlar 

om jobb, dessutom är det mer miljövänligt att samåka med buss än bil. Görs detta 

blir det också mer attraktivt att flytta till Tranemo kommun för övriga invånare och 

populationen kanske då kan öka till 14000 invånare i kommunen. Satsas det inget på 

t.ex Grimsås så kommer orten till slut dö ut, och det känns redan nu som boende 

själv i orten att Grimsås inte har fått så mycket uppmärksamhet de två åren jag bott 

här, snarare tvärtom. Så tack på förhand för er satsning på Grimsås, hoppas det går 

undan lite. Vi är många här som är missnöjda med hur läget ser och sett ut -

uppmanar er att ta en titt på den öppna Facebook-gruppen ʺGrimsås 

samhäklsföreningʺ). 

Kommentar: Noteras. Utveckling av tågstation är en stor uppgift och 

delas mellan flera organisationer. Ett förtydligande görs i planen för hur 

processen ser ut och vem som bekostar utbyggnad av järnvägen. 

Kollektivtrafiken sköts av Västtrafik och utbudet baseras på 

resandestatistik. Då få personer reser särskilda tider och linjer kommer 

dessa att läggas ned.  

2.7.34 Anonym 24327607 

Varför låter ni inte Ambjörnarp växa genom att släppa tomter utmed visen? 

Nedanför Högalid (Dambacka) ni har märkt ut en lång sträcka som NF4, det känns 

återigen som Tranemo kommun har tagit in en konsult som kollat google maps och 

inte vet något om hur det i verkligheten ser ut. Åk ut och kolla så ser ni att det inte är 

ett område som någon överhuvudtaget skulle se som naturområde där folk är. Helt 

galet att inte släppa så perfekta tomter om kommunen nu vill växa. Ambjörnarp har 

44 sjöar, den viken vi pratar om är redan bebyggd på bägge sidor släpp tomter och 

låt folk bygga och bosätta sig i kommunen. Det är enbart sådana här tomter som ger 

nybyggnation i kommunen. De tomter ni föreslår i små samhällena är ju inte 

attraktiva alls och då lär ni inte få 14000 invånare i kommunen. Kunde ni bygga 

centralen och alla nya hus vid sjön i Tranemo så borde det inte vara ett problem ute 

på landet. Folk vill numera bo vid sjö och inte i bostadsområden, hur många 

nybyggnationer av hus sker det i centralorten? Som inte kommunen är med och 

sponsrar. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Sjökanten nedanför 

Högalid har ett område av naturvärde, utpekat av Skogsstyrelsen. 

Naturområdes- och strandskydd är inte bara till för människan, utan 

också för att skydda de växter och djur som är beroende av dessa 

områden. Det pekas ut flertalet strandnära bostadsområden i planen. 
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2.7.35 Anonym 24329210 

Ljungsarp. Finns det planerade tomter för den som vill bygga? Hur många och var? 

Kommentar: För uppdaterad information om de tomter som kommunen 

har till salu, se kommunens hemsida. 

2.7.36 Anonym 24336290 

Saknar flera viktiga utpekade turistiska stråk så som dressinen i Ambjörnarp, 

Sjuhäradsrundan och Ätradalsleden. Alla dessa är av sådan karaktär att de boende 

pekas ut i en översiktsplan. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Kommunen har andra 

kanaler för att marknadsföra besöksnäringen. I planen lyfts bara de 

besöksnäringar som påverkar infrastruktur eller andra viktiga 

samhällsfunktioner. 

2.7.37 Anonym 24336324 

Idag erbjuder vi fsk verksamhet även i de lokala kärnorna och det finns en 

tvärpolitisk plan att så ska vara. Formuleringen om den offentliga servicen bör 

förtydligas. Det finns ingen politisk uttalad vilja att förändra detta. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Översiktsplanen tar 

inget ställningstagande gällande att lägga ned eller ändra de förskolor 

som finns. Det finns i ”Plan för förskole- och skolverksamheten” 

(Fastställd 2022-04-11, KS/2021:638) angivet ”För att en förskoleavdelning 

skall fungera optimalt bör därför antalet barn vara minst 15 stycken. Antalet 

enavdelningsförskolor bör på sikt minska till förmån för fler förskolor med mer 

än tre avdelningar.” 

2.7.38 Anonym 24336529 

Jag anser att Tranemo kommun bör ansluta till Ulricehamnskommun ang. tyst 

område. Det fina området från Ulricehamnskommun ut mot Dalstorp är ett område 

som har en fin natur samt att hjälmåleden går där samt att mycket folk cyklar på 

dom små fantastiska grusvägar i det området. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Att peka ut tysta 

områden bedöms inte aktuellt i översiktsplanen. 

2.7.39 Anonym 24339284 

Positivt med 2+1-väg på rv27, önskar även ett tillägg på viltstängsel där det saknas.  
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Den långsiktiga 

viljeriktningen är att det ska vara mötesfri (dvs 2+1) väg hela vägen till 

Gislaved och det är den viljan som uttrycks i översiktsplanen. Vid 

lämnande av synpunkter på ÅVS av 27:an uttryckte Tranemo kommun 

sin vilja att det ska sättas upp viltstängsel där det saknas. 

Positivt att utveckla Cykelförbindelser, satsa på sträckan mellan Grimsås-Hestra för 

att koppla ihop kommunen med ett stort turistområde vilket kommer gynna både 

turistnäringen och göra kommunen mer attraktiv att bosätta sig i. Positivt att satsa 

mer på services utanför centralorten vilket kan hjälpa till att minska klimatpåverkan 

och ge äldre möjligheten att bo kvar längre.  

Kommentar: Noteras. Arbete med att utveckla cykelled mellan Grimsås-

Hestra är igång. 

Satsa mer på att minska den negativa aspekten att bo i ytterkant av kommunen och 

regionen, samverka med smålandssidan med ambulans, FIP etc.  

Kommentar: Noteras. Samarbeten sker över kommun- och länsgränser. 

Positivt att verka för att det finns boenden för alla i livets olika skeenden. Grimsås 

behöver fler boenden som gör att unga och äldre väljer att stanna kvar ex. fler 

handikapsanpassade markplanslägenheter.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Planen bedöms 

hantera detta redan. Det finns detaljplanerade områden i Grimsås som 

inte är utbyggda ännu och fler områden pekas ut i översiktsplanen. Att 

specificera dessa för en särskild åldersgrupp bedöms inte rymmas inom 

ramen för översiktsplanen. 

Arbeta mot att torv utvinns på mossen vid Grimsås. Skulle detta startas kommer det 

bli Mycket negativ påverkan på samhället och intresse av att flytta till Grimsås. Det 

kommer även minska möjligheten att nå klimatmål och det finns risk för otjänligt 

dricksvatten.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Torvbrytningen 

utanför Grimsås har beviljats bearbetningskoncession från Länsstyrelsen 

och har överklagats till Näringsdepartementet som avslår 

överklagandena. Det ligger utanför kommunens möjlighet att ändra 

detta beslut. 

Förbättra mobiltäckning, att det bryter när man pendlar till jobbet är negativt för 

pendlare och ger onödigt dålig reklam för kommunen. 
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Möjligheten till 

samhällsmast berörs redan i avsnittet om Bredband. 

2.7.40 Anonym 24342494 

Jag tycker det med tåg från länghem är bra ide man sparar både tid och är en slags 

klimatomställning. Bra med mer cykel vägar det behövs i våran kommun. 

Kommentar: Noteras. 

2.7.41 Anonym 24346910 

ÖVERSIKSPLAN 2023. (Försökt att få med i plan sedan 2004)  

Medborgarförslag som jag lämnat till kommunen 2022-06-20 innehöll bl. a. denna 

text: ”Just nu GC-väg från kyrkan till infart Sjögården och vandringsleden runt 

Stomssjön, lämpligt i samarbete med avloppsledningsarbetet och Trafikverket. )” 

Övergångsställe Hällevägen – Hestravägen. Detta var också med. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Synpunkterna bedöms 

inte rymmas inom ramen för översiktsplanen. Utbyggnad av GC-vägar 

hanteras i cykelprogram. Vandringsleder byggs inte av kommunen, utan 

görs på initiativ av föreningar. 

2.7.42 Anonym 24358536 

Hålla efter skogsdungen runt gamla grusplanen mellan Tranehov och Telegatan 

samt längs bäcken vid Willys på Tåstarp.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Underhåll av särskilda 

områden ryms inte inom ramen för översiktsplanen. 

Bevara skolskogen i Ljungsnäs.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Skogen är redan 

utpekad för bevarande. 

Möjliggöra villatomter vid Turnwood samt runt hembygdsparken. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Området runt 

Turnwood finns redan utpekat som utbyggnadsområde för bostäder, 

vilken typ av bostäder hanteras i detaljplan. Området runt 

hembygdsparken bedöms inte aktuellt för utveckling av bostäder till 

följd av sina höga natur- och kulturvärden. 

2.7.43 Anonym 24368651 
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Posetiv till nytt bostadsområde väster om (bakom) kornettvägen, flöjtvägen, 

tranemo, hälsningar boende på kornettvägen. 

Kommentar: Noteras. Planen justeras med utökat område som pekas ut 

för att kunna ta hänsyn till de värden som finns i området vid 

detaljplanering. 

2.7.44 Anonym 24383993 

Borde det inte planeras in rondell vid 27:an västra/norra infarten till Tranemo 

kombinerat in till hyltegärde vägen. Samt säkrare avfart in till Rosenlund från 27:an. 

Är tanken mer trafik och industri/handel på ʺprefabvägenʺ Så krävs bättre in och 

utfarter till 27:an. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Trafikverket är 

väghållare för riksväg 27. För riksväg 27 har Trafikverket nyligen tagit 

fram en åtgärdsvalstudie (ÅVS) och ingen rondell föreslås vid norra 

infarten till Tranemo. Säkrare avfart in till Rosenlund finns med i ÅVS. 

Planen förtydligas kring processen för ombyggnad av Trafikverkets 

vägar och ÅVS. 

2.7.45 Anonym 24484308 

Har väll inte så stor betydelse va den lilla människan tycker. Kommun o 

myndigheter gör ändå som dom vill, ska ha sista ordet. Privatpersoner får ju knappt 

bygga på egen mark, kommunen lite var de vill. 

Kommentar: Noteras. Kommunen behöver genomgå samma process 

som privatpersoner och företag innan det får byggas. Kommunen har 

ingen vilja att bygga på någon annan än sin egna mark. 

2.7.46 Anonym 24484322 

Klipp från en av 82 sid. Av Kommunens Översiktsplan ”Hållbart samhälle, 14 000 

invånare 2035 och Attraktiv arbetsplats. - Fokus har flyttats från utveckling av 

Tranemo och Limmared som gemensam centralort till att istället fokusera på 

Tranemo som centralort och Limmared, Länghem, Dalstorp och Grimsås som 

kommunala kärnor”. Tyvärr men som vanligt, Ljungsarp verkar inte finnas i 

kommunen :( 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Ljungsarp pekas ut 

som en lokal kärna och tillåts växa i den utsträckning som marknaden 

efterfrågar.  

2.7.47 Anonym 24583947 
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Tycker det är fruktansvärt att planera in en så stor förändring så nära ett samhälle. 

Kommentar: Oklart vad som åsyftas. Synpunkten noteras. 

2.7.48 Anonym 24608382 

Vi som småbarnsföräldrar hade gärna sett att kommunen satsar mer på barnen. Det 

hade varit roligt med någon större lekpark för barn i olika åldrar, liknande den i 

Limmared eller kanske till och med den stora i Ulricehamn. Något som hade varit 

mysigt hade varit att lekparken ligger nära Centralen. Då har man nära till mat, fika, 

bibliotek samt toaletter (som också är brits på i kommunen). Synd bara att det byggs 

massa gråa tråkiga byggnader framför Centralen.  

Kommentar: Noteras. Barnens behov är av stor vikt vid fysisk planering, 

men någon utpekad lekpark i centrala Tranemo bedöms inte rymmas 

inom ramen för översiktsplanen. Behovet av en långsiktig utvecklings- 

och gestaltningsplan för Tranemo lyfts i planen, vilken bör hantera 

denna frågan. 

En annan rolig grej hade varit att göra vårt badhus till en mer attraherande aktivitet 

för mindre barn. Liknande pool som de har i Ulricehamn hade varit så roligt för 

barnen. Så slipper föräldrar lägga mängder med pengar för att köra land och rike 

runt för att bada med barnen.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Grunduppdraget för 

badhuset är att kunna tillhandahålla simundervisning. Ytterligare 

utveckling och investeringar bedöms inte rymmas inom ramen av 

översiktsplanen. Möjlighet att utveckla kommunens stora anläggningar 

ses regelbundet över och är en fråga om investeringskapacitet. 

Satsa även på våra småorter i kommunen så att vi får behålla förskolor och skolor 

där. Det måste lockas in mer barnfamiljer för att få kommunen att växa så som vi tror 

att ni och vi vill!  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Översiktsplanen 

bedöms tillåta utveckling och satsning på de lokala kärnorna.  

I övrigt tycker vi detta är fantastiskt att ni tar in allas idéer för att utveckla den 

ort/kommun vi bor i. Vi hoppas att så många saker som möjligt kan förverkligas från 

alla som förhoppningsvis tycker till och tänker. 

Kommentar: Noteras. 

2.7.49 Anonym 24505065 
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Vi tranemobor nyttjar detta friluftsområde ovanför kroksjön och även turister då det 

är en lugn och fin skog med vandringsleder. Låt oss få ha kvar någon skog att röra 

oss i ! Förslaget ogillas av alla som vi samtalat med. Rör inte den lilla skog som är 

kvar. Området närmast fruktområdet är bättre. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Hänsyn till värdena i 

området förtydligas. Undersökning och tidig dialog av vilka värden som 

finns i området sker inför detaljplanering. Området bedöms kunna 

utvecklas med fortsatt god tillgång till skog och natur i närheten. 

2.7.50 Anonym 24540308 

Hej Som ägare till Gudarp 1:5 har jag inget emot motionsspår, men tar ej på mig 

ansvaret att hålla vägar i ordning för detta. 

Kommentar: Noteras. 

2.7.51 Anonym 24540399 

Hej ! Förstår inte varför allt ska placeras ute på landsbygden. Sätt upp några o 

tranemo , vi vill ha något som är attraktivt och lockar nya invånare till landsbygden. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Tjänsteperson utgår 

från att inledande mening gäller vindkraftverk.  Utpekade områden 

baserades på att vara minst 750 m från bostadshus och 1000 m från 

tätort, vilket utesluter områden i närheten av Tranemo. Kommunen är 

öppna för idéer och förslag på något som lockar nya invånare till 

landsbygden. 

2.7.52 Anonym 24541087 

Med den här länken vill jag uppmana till att tänka efter hur Broaryds äldreboende 

togs upp på Kf-filmen 26 januari, dessutom de demokratiska värdet med filmen. bild, 

ljud och undertexter Jämför med Tmo 

https://gislavedplay.screen9.tv/media/BUQP6XqMWI9pSDNSIkZtKQ/kommunfullm

aktige-26-januari-2023-18-30 

Kommentar: Oklart exakt vad synpunktslämnaren vill lyfta gällande 

äldreboendet. Medborgarförslag KS/2022:536 har antagit att webbfilmer 

från kommunfullmäktige ska göras mer lättillgängliga på hemsidan. 

Åtgärder kommer göras. 

2.7.53 Anonym 24655086 

https://gislavedplay.screen9.tv/media/BUQP6XqMWI9pSDNSIkZtKQ/kommunfullmaktige-26-januari-2023-18-30
https://gislavedplay.screen9.tv/media/BUQP6XqMWI9pSDNSIkZtKQ/kommunfullmaktige-26-januari-2023-18-30
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Idag kommer det många turister från alla möjliga håll för att besöka en av sveriges 

vackraste och kanske bästa vandringsled för nybörjare. se 

https://www.turist.se/jalmaleden-ar-ett-fynd-for-nyborjaren/  

Detta är något vi kan ta till oss och bygga vidare på. Varför inte sammanbinda 

Ulricehamns kommun med Tranemo med ytterligare möjligheter för vandring och 

rekreation? Det man vill ha är lättillgänglighet till natur - riktig, vacker och nära, 

därför bör man mycket varsamt beakta hur naturlivet påverkas om vi lägger 

bostäder för nära men också hur en vindkraftspark skulle kunna förstöra detta 

viktiga område. Attraktionskraften kanske inte kvarstår som ʺsverigebästʺ om 

bostäderna ligger för nära vandringsleden så att man inte längre känner sig som ute i 

vildmarken? Vi har t ex många exempel på djur och naturliv in på bara knuten i och 

kring Dalstorp allt från sångsvanar, strömstare, stor lom; grävlingar, lodjur till t om 

örnar. Kommer detta verkligen finnas kvar i framtiden om vi bygger bort de 

vackraste naturnära platserna? Bostäderna får heller inte den attraktionskraften som 

platsen innebär om man har ett surrande ljud från vindkraft eller vyn förstörs. Vi 

som bor här tror verkligen att platsen är unik och vi vill ha just denna möjlighet till 

rekreation, vandring och naturnära upplevelser. Det är därför vi har valt platsen. Vi 

vill att folk bosätter sig i och kring de mindre orterna men att man både skall ta 

hänsyn till naturvärden och estetik. Jag betackar mig från att slänga in höga 

hyreskomplex i en annars lantlig miljö bara för att man skall få in så många som 

möjligt på liten yta. Om man däremot bygger hus ungefär som mindre gårdar skulle 

det få en helt annan känsla. Att ge möjlighet till att få bygga lantligt och gärna utmed 

sträckan för en ev kust till kustbana vore kanske bättre för framtiden? Vi måste börja 

jobba med naturen inte mot den och vi måste tänka mer långsiktigt. Om vi kommer 

att ha en ev batterifabrik i vår närhet vart behöver då bostäderna finnas? Var 

kommer vi att behöva bygga ut transportsträckor, anslutningsvägar? Var finns våra 

tillgångar vad gäller naturliv och rekreation? I Tranemo kommun har vi kanske inga 

mängder av kulturskatter i form av kulturella byggnader så om vi vill fortsätta att 

vara ”Sverige bäst” kanske vi skall ta och satsa på de tillgångar vi faktiskt har i form 

av skön natur, frisk luft och vackra vyer! Om vi ser till att människorna som bor här 

är friska och mår bra så vill säkert fler bo här också. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Förtydligande görs 

för bostadsområde i Dalstorp utmed Jälmåleden om frizon och 

avskildhet till vandringsled. Revidering görs av vindbruksplanen i 

granskningsförslaget. För mer information om vad som ändras gällande 

vindbruk, se avsnitt 2.9. 

2.7.54 Anonym 24541558 
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Sänk hastigheten för trafik i Nittorp och över bron till Limmared. Det går en 

vandringsled och fotgängare utan att det finns en trottoar. Bygga väghinder när man 

kör in i Nittorp från Dalstorp så att trafik måste sänka hastigheten. Och ett övergångs 

till ishallen behövs. Det fins många små barn i området. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Trafikverket är 

väghållare för dessa vägar och ansvarar för ändringar. 

2.7.55 Anonym 24655091 

Jag vill ha mycket bättre möjligheter till att kunna cykla till jobbet. Jag vill bo 

naturnära men jag vill ha möjlighet att kunna jobba och ta mig till jobbet för egen 

maskin. Miljövinst är det på köpet. Med bättre cykelvägar Nittorp- Tranemo eller 

Grimsås- Tranemo, Dalstorp - Tranemo Det kör mycket tung trafik på vägen mellan 

Tranemo och mot Jönköping därför vågar man i nuläget knappt cykla särskilt inte 

vintertid 

Kommentar: Noteras. Trafikverket är väghållare för dessa vägar och 

ansvarar för utbyggnad. I översiktsplanen hanteras detta i form av 

utvecklingsriktningar och utvecklingsstrategier. Aktuellt cykelprogram 

hanterar prioritering av utbyggnad.  

2.8 Övriga 

2.8.1 Tranemo gymnasieskola klass 2223 GEO02 

Planen är framåtsyftande. Bra att man tänker på kommande generationer och inte 

endast tänker på nuvarande generationer. Väldigt viktigt med variation vad gäller 

boendeformer, t ex lägenheter av olika slag.  

Kommentar: Noteras 

Viktigt att förtydliga att hållplatser för tågresenärer i Länghem och Grimsås är av 

stor vikt för bygden. Det är en mycket viktig åtgärd som kan göra att flera kan resa 

fram och tillbaka snabbt till andra städer, för jobb och studier. Betona än mer behovet 

av laddinfrastruktur, vem som har ansvar för utbyggnaden och var den ska finnas.  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Utvecklandet av 

tågstationer är av stor betydelse, vilket vi bedömer framgår i planen. 

Översiktsplanen ska dessutom vara vägledande för alternativ utveckling 

där det inte blir nya stationer och därav bedöms det inte behöva 

förtydligas ytterligare. Viss justering görs som förtydligar vem som 

ansvarar för utbyggnad av järnvägen. Behovet av laddinfrastruktur 

bedöms beröras tillräckligt. Vem som ansvarar för utbyggnad kan skilja 

sig åt och blir därmed en detaljfråga, detsamma gäller dess placering.  
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Det skrivs mycket om att allt ska förbättras för elever/brukare. Kompetensförsörjning 

kommer bli en avgörande nöt att knäcka. Hur kan kommunen bli vassare där? Hur 

kan kommunen och ideella krafter samarbeta för att förbättra tryggheten samt 

säkerheten i kommunen? Hur kan kommunen fortsätta att vara en attraktiv kommun 

för företag? 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Tranemo kommun ser 

precis som synpunktslämnaren en stor utmaning i att kompetensförsörja 

våra verksamheter framöver. För att kunna möta behoven behöver vi 

arbeta med att skapa en god kvalitet och lyfta upp goda exempel för att 

skapa en positiv bild av att arbeta i Tranemo kommun. En viktig del i 

kompetensförsörjningen är att våra barn och elever har framtidstro och 

är motiverade att utbilda sig. Ett stöd i detta arbete finns i Tranemo 

kommuns huvudmannaplan för studie-och yrkesvägledning som 

Lärandesektionen tagit fram. Planen syftar till att stödja skolor, förskolor 

och särskolor i arbete med studie och yrkesvägledning samt att bidra till 

ett vidgat perspektiv av möjliga framtidsvägar genom en ökad 

valkompetens. Tranemo kommun arbetar också med en övergripande 

kompetensförsörjningsplan som personalchefen håller i.  

Ett avsnitt för Trygghet läggs in under allmänna intressen. Att peka ut 

en riktlinje för kommunens utveckling i en översiktsplan är ett sätt för 

kommunen att vara attraktiv för företag. Men detaljer för hur fortsatt 

arbete ska ske för att locka företag till kommunen bedöms inte rymmas 

inom ramen för översiktsplanen. Översiktsplanen ska vara vägledande 

för att ta fram dessa riktlinjer synpunktslämnaren efterfrågar. 

Kan texten i ÖP formuleras på annat sätt vad gäller sjönära tomter? Den önskade 

ökningen av sjönära tomter måste balanseras med allemansrätten och rätt till 

friluftsliv.  

Kommentar: Planen ändras i detta avseende. Ett tillägg görs i det 

inledande stycket under mark- och vattenanvändning som förtydligar 

balansen mellan attraktiva tomter och allemansrätten. Under rubriken 

’LIS – Landsbygdsutveckling i strandnära lägen’ förklaras redan 

lagkraven för LIS och att strandskyddets syften måste tillgodoses även 

vid strandnära utveckling. Ett tillägg görs i kartan för LIS-områden som 

förklarar behovet av frizon i områdena. 

Lägg till "skola" i vad kommunen värdesätter är viktigt för demokratin och 

folkbildning (nu står endast bibliotek). 
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Bibliotek bedöms 

behöva påpekas särskilt då det är en plats där alla människor kan vara 

utan krav. Medan skolan också bedöms vara viktig för demokrati och 

folkbildning, bedöms dess värde redan vara känt och dess tillgänglighet 

är begränsad till dem som går på skolan.  

Betona än mer behovet av cykelvägar samt åtgärder för att underlätta för cykelburna 

invånare. Detta för att minska fossila utsläpp och förbättra folkhälsan. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Behovet av god 

tillgänglighet med cykel bedöms redan lyftas i tillräcklig utsträckning. 

För mer detalj hur ökad tillgänglighet ska uppnås, se aktuellt 

cykelprogram. 

Tranemo kommun ska enligt texten satsa på barn och ungdomar och deras 

delaktighet i samhället. Kommunen arbetar för goda kommunikationer och 

infrastruktur för barn och unga att kunna ta sig till och från sina fritidsaktiviteter. 

Nya fritidsaktiviteter bör med fördel placeras i närhet av befintlig service och där 

boende redan befinner sig. Hur blir det med barn som bor i de lokala kärnorna, hur 

ska de ta sig till central/kommunal kärna? Det går inga bussar och sträckan är för 

lång för att exempelvis cykla. Hur ska kommunen verka för att nå målet om barn och 

ungdomars delaktighet?  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. 

Utvecklingsstrategierna är en vision för vilken kommun vi vill vara. 

Detta ska vara vägledande för de riktlinjer och planer som tas fram där 

konkreta åtgärder föreslås. I dagsläget försöker kulturskolan planera 

aktiviteter i samband med skolans avslutningstider. Kollektivtrafiken 

sköts av Västtrafik och det går bussar till de flesta av kommunens orter. 

Där det inte går schemalagda bussar finns möjlighet till Närtrafik som 

kan användas för att ta sig till och från aktiviteter. Förvaltningen arbetar 

för att kunna inrätta ett ungdomsråd för att öka delaktigheten och 

inflytandet hos barn och ungdomar. 

Tranemo kommun ska fortsätta arbeta för ökad återvinning och att reducera avfall. 

Hur ser planen ut för flerfackskärl, som exempelvis Svenljunga kommun infört? Hur 

kan kommunen förbättra situationen på återvinningsstationerna där containers ofta 

är överfulla?  

Kommentar: Planen justeras inte i detta avseende. Denna fråga ryms inte 

inom ramen för översiktsplanen. Arbete pågår redan med att undersöka 

alternativ. 
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I stycket som tar upp Tranemos fiberutbyggnad så borde det tas upp hur stor del av 

kommunen som har fiber och hur planen ser ut för att alla invånare ska få tillgång till 

snabbt bredband.  

Kommentar: Planen justeras inte i detta avseende. Med den takt som 

hastigheter och teknologier har utvecklats inom bredband, samt att 

tillgången ständigt ökar, bedöms det inte som lämpligt att ta med denna 

sortens statistik. Över 95% av kommunen har i dagsläget tillgång till 

bredband med en hastighet av 100mBit/s eller snabbare. 

Tranemo kommun vill ha en trygg och bra förskola. Visionen är bra men hur ska 

kommunen kunna leva upp till detta med tanke på försenade projekt som i Dalstorp, 

där barn, föräldrar och personal fått leva med tillfälliga lösningar i flera år? 

Kommentar: Noteras. Tranemo kommun har för avsikt att fullfölja 

förskoleprojektet i Dalstorp så snart som möjligt. Vi försöker också ta 

lärdom av detta projekt för framtiden. 

2.8.2 Muntliga synpunkter 

Muntliga synpunkter är de som kommit in vid möten och telefonsamtal i andra 

ärenden eller vid informationsträffar berörande översiktsplanen. De som lämnat 

synpunkter på detta sätt har blivit ombedda att lämna synpunkterna skriftligt för att 

tydligare kunna lyfta synpunkterna i sina egna ord. I de fall där ingen motsvarande 

synpunkt har lyfts i andra kanaler, lyfts de här tolkat och nedskrivet av 

tjänsteperson. 

2.8.2.1 Muntlig 1 

Anser det dåligt att det inte pekas ut utvecklingsområden i Månstad. Orten är 

attraktiv och kommer bli mer attraktiv när en etablering sker i Lockryd. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Översiktsplanen 

möjliggör genom sin vägledning för utveckling i kommunens mindre 

orter och på landsbygder. Skulle ökad efterfrågan uppstå vid etablering i 

Lockryd finns fortfarande möjlighet för kommunen att detaljplanera i 

Månstad. 

2.8.2.2 Muntlig 2 

Tycker att det borde planeras för villatomter utmed nordvästra sidan av sjön 

Brölången i Ambjörnarp. Det skapar attraktiva strandtomter och det är redan idag 

inte möjligt att promenera utmed strandkanten, så det skulle inte begränsa området 

ytterligare. 
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Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Stycket ’LIS – 

Landsbygdsutveckling i strandnära lägen’ får ett tillägg av 

’Kompletterande bebyggelse’ som hanterar strandnära utveckling när 

det handlar om enstaka bostäder.  

2.8.2.3 Muntlig 3 

LIS- och bostadsutvecklings-område på Grannäs Moen (Ambjörnarp) borde tas bort 

då det redan är detaljplanerat och utbyggt. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. De LIS-områden som 

finns i planen kvarstår även i de fall där området är utbyggt. Vid behov 

av ändringar i detaljplan är LIS-områdets utpekande fortfarande viktigt 

för att kunna upphäva eller få dispens från strandskydd. 

 

2.8.2.4 Muntlig 4 

Vill se förbättrad trafiksituation utanför Tranängskolan. Det går grupper med barn 

utmed trottoaren och de bör skyddas, exempelvis genom ett räcke. Rondellen utanför 

Willys behöver förbättras, samt den tunga trafiken som går där behöver ledas till och 

från norra infarten i Tranemo. Inte förbi skola och kyrka. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Trafiksituationen för 

specifika vägar i tätorterna hanteras inte i översiktsplanen. Det är 

Trafikverket som är väghållare för dessa vägar och synpunkter på 

vägens utformning bör vändas till dem. 

2.8.2.5 Muntlig 5 

Det behövs äldreboende i Ambjörnarp. ”Man ska kunna bli äldre i Ambjörnarp!” 

Kommentar: Noteras. Kommunen hänvisar till gällande Äldreplan och 

Bostadsförsörjningsprogram. 

2.9 Vindkraft 

Under samrådet kom det in många synpunkter gällande planeringen av 

vindkraftverk och den integrerade vindbruksplanen. Synpunkterna rörde både 

projekteringar som pågick parallellt med samrådet och vindbruksplanen i sig. 

Sammanlagt kom det in nästan 100 synpunkter via den digitala enkäten, 16 

synpunkter via post eller e-post, några samtal och cirka 150 namninsamlingar, som 

rörde planeringen av vindkraftverk och vindbruksplanen. 
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För att göra det mer översiktligt har synpunkterna sammanställts för att undvika att 

svara på samma synpunkt upprepade gånger. 

Sammanfattning: En revidering har skett av vindbruksplanen. Efter 

medborgardialoger strax efter samrådet tog alla partier i 

kommunfullmäktige i Tranemo kommun ett enhälligt beslut att revidera 

vindbruksplanen och ta bort tre stycken utpekade områden från planen. 

Områdena norr om Dalstorp (Ommaberget), sydväst om Ljungsarp 

(Brokemosse) och området mellan Lagmanshagasjön och Gislaveds 

kommungräns har tagits bort ur vindbruksplanen i 

granskningsförslaget. 

Ett utökat skyddsavstånd till Komosse har använts och utökats från 3000 

m till 4000 m i likhet med Ulricehamns kommun. 

I övrigt är planen främst uppdaterad med gällande lagar och 

hänvisningar. Nya lärdomar som framkommit och storlek av verken har 

uppdaterats, samt hänvisningar till befintliga vindkraftsparker är med i 

bilagan. 

2.9.1 300 meter höga verk 

300 meter höga verk låg inte till grund för de områden som pekats ut. Det innebär att 

avstånden till närmsta bostad inte är anpassat för detta (borde vara 10x höjden av 

verken). De blinkande ljusen blir starkare och syns längre. Vingarna kommer att gå 

fortare, vilket bland annat skapar mer irritation. De större verken genererar mer ljud 

och når längre. Iskast från stora verk når längre och större områden blir 

oanvändbara. Skuggkasten kommer att bli längre och mer påtagliga. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Planen är strukturerad 

för att kunna fungera oavsett vilken höjd det är på verken. När 

vindbruksplanen ursprungligen skrevs var det inte fråga om några 300 

meter höga verk, vilket det inte är idag heller. Men vi har sett de senaste 

10 åren hur verken snabbt växer sig högre och att 300 meter är inte 

särskilt långt borta. Riktlinjerna och kraven kvarstår dock, oavsett höjd 

på verken. Ljudnivå, skuggkast, blinkande ljus, iskast och dylikt måste 

undersökas i miljökonsekvensbeskrivningen innan tillstånd kan ges för 

denna storlek på verk. Om konsekvenserna anses för påtagliga kan 

kommunen dessutom neka ansökan.  

Samtidigt som verken har vuxit sig högre har också tekniken vuxit sig 

smartare. Det finns idag teknik som kan stoppa verken för att minska 

skuggkastning, iskast, störningar från blinkande ljus och dylikt. Att 
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kräva ett avstånd på 10x höjden av verken bedöms inte skäligt, utan 

avståndet kan ökas av projektör ifall det krävs för att nå riktlinjerna. 

Kommunens riktlinjer ligger i linje med myndigheter och andra 

kommuners riktlinjer. 

300 meter höga verk kommer att påtagligt påverka boende, fastighetsägare, miljö och 

fauna. Det kommer att kraftigt försämra livskvalité för närboende. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Påverkan av 

vindkraftverk i sin närhet skiljer sig, främst beroende på personens 

inställning till dem. Riktlinjen 40 dBA vid bostäder följer 

Naturvårdsverkets riktlinje och medan det är hörbart, finns det inget 

stöd för att det skulle orsaka någon hälsopåverkan. 

Miljökonsekvensbeskrivning ska göras innan något tillstånd eller 

godkännande ges för etablering. Här ska påverkan på närboende, miljö 

och fauna undersökas. Det finns också teknik som kan stoppa verken när 

fåglar och fladdermöss rör sig i området. 

2.9.2 Ta bort utpekade områden 

De områdena som är utpekade i planen bör tas bort. De bör också pekas ut som tysta 

områden. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Områdena norr om 

Dalstorp (Ommaberget), sydväst om Ljungsarp (Brokemosse) och 

området mellan Lagmanshagasjön och Gislaveds kommungräns har 

tagits bort ur vindbruksplanen i granskningsförslaget. Det bedöms inte 

aktuellt att peka ut tysta områden i översiktsplanen. 

2.9.3 Sänker fastighetsvärde 

Enligt studier sjunker fastighetsvärdet för bostäder inom 3 km av 

vindkraftsetableringar. Hur ska kommunen kompensera för denna 

värdeminskningen? 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Enligt Vindval går 

forskning isär i frågan om fastighetsvärde. Det finns indikationer på att 

det kan påverka värdet negativt. Om det har en negativ påverkan är 

detta både svårt att bevisa och fastställa i vilken utsträckning det skulle 

påverka. Vindkraftsprojektörerna betalar arrende till fastighetsägare vars 

mark tas i bruk, samt är det vanligt att det berörda närområdet 

kompenseras med en så kallad bygdepeng. Bygdepengen är till för att 

utveckla områdena runt omkring vindkraftsparken och kan på så sätt 
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öka attraktiviteten i påverkade orter och landsbygder. Kommunen har 

ingen avsikt att betala ytterligare kompensation. 

2.9.4 Tillräckligt med vindkraft 

Kommunen har redan tillräckligt med vindkraft. I förhållande till det tidigare 

riksdags-målet har Tranemo kommun redan byggt ut tillräckligt med vindkraft i 

förhållande till sitt befolkningsantal. Låt andra (grann-)kommuner bygga ut och ta 

lärdom från dem istället. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Vi uppmärksammar 

att Tranemo kommun har i dagsläget relativt sett mycket vindkraft i 

förhållande till våran befolkning. Det produceras tillräckligt med energi 

för att täcka upp för hushållen i kommunen och mer därtill. Samtidigt 

uppmärksammar vi att kommunen är lyckligt lottade med flera stora 

industrier som alla står inför en stor omställning gällande elektrifiering 

och behovet av hållbara energialternativ. Att se till våran del av 

energiproduktionen bortser samtidigt från de olika möjligheter var 

kommun har att bidra till det hållbara samhället. Mängden hållbar 

energi som produceras i kommunen ska inte begränsas av hur mycket 

andra kommuner producerar, utan var det kan placeras utan att påverka 

andra värden negativt. 

2.9.5 Vindkraftverk är inte attraktiva 

Vindkraftverk är inte attraktiva och förstör därför landskapet. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Medan många tycker 

att vindkraftverk är något som förstör utsikten i ett annars ostört 

naturlandskap, finns det också många som tycker de är ett fascinerande 

och vackert inslag. Generellt finns det en högre acceptans bland dem 

som får ekonomisk nytta av verken, vilket lyfts i planen. Deras påverkan 

på landskapet undersöks i miljökonsekvensbeskrivning innan tillstånd 

kan ges. 

2.9.6 Ljud från verk 

Vindkraftverk medför ett störande ljud under dygnets alla timmar. Detta kan göra 

det svårt att sova, särskilt under varma nätter när man vill ha fönstret öppet. Det 

borde finnas striktare och tydligare riktlinjer för ljudnivåerna. Kontrollmätning av 

ljud borde göras av tredje part, inte av vindkraftsbolaget. Ljudet rör sig dessutom 

obehindrat över sjöar, vilket kommer påverka samhällena mer än vad 

buffertavstånden antyder. Ljungsarp ligger i vindriktning av föreslagen 

vindkraftspark och kommer därför alltid att höra ljud från den. 
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Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Riktlinjerna för buller 

går i linje med vad myndigheter och andra kommuner har för riktlinjer. 

Riktlinjerna gäller vid husvägg och ska uppfyllas oavsett vad det är för 

markanvändning mellan vindkraftverken och bostäderna. Tillstånd för 

stora grupper av vindkraftverk ges av Länsstyrelsen och det är deras 

uppgift att kontrollera om företag bryter mot villkoren i tillstånden. 

Riktlinjer från Naturvårdsverket säger att buller från vindkraftsverk ska 

ske vid den vindhastighet där verken alstrar högst ljudnivåer. Vanliga 

vindriktningar och påverkan av buller ska undersökas i 

miljökonsekvensbeskrivning innan tillstånd ges. 

2.9.7 Ljus från verk 

Ljusen från toppen av verken är störande. Det känns som åskan går hela tiden med 

blixtar. Det stör djur. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Hinderbelysning är ett 

måste på vindkraftverk och det finns tydliga riktlinjer för vad som gäller. 

Nya ljuskällor och ny teknik kan göra ljuset mindre störande. Avstånden 

till bostäder ska delvis göra detta ljus mindre störande. I bilagan för 

vindbruksplanering görs ett tillägg om åtgärder som Tranemo kommun 

ser behövs vid etableringar för att minska påverkan av ljusen. 

2.9.8 Orörd natur 

Det behöver värnas om naturen. Att etablera vindkraftverk på Ommaberget kommer 

påverka Jälmåleden. Det är viktigt att värna om orörda naturområden. Naturen och 

lugnet är det som lockar nya invånare och behåller befintliga. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Ommaberget tas 

bort som föreslaget område. Till följd av de kriterier som används för 

lokalisering av vindkraftsområden (ex avstånd till bostad) är det främst 

orörda naturområden som pekas ut. Samtidigt har värdefulla områden 

tagits bort (ex riksintressen och natura 2000-områden). Det finns gott om 

orörda naturområden kvar i kommunen även om samtliga utpekade 

vindkraftsområden skulle bebyggas. Kommunen uppmärksammar att 

naturen och lugnet är en viktig tillgång, men det är inte det enda faktorn 

som lockar nya invånare och behåller befintliga. 

2.9.9 Kommunalt veto 

Om kommunalt veto tas bort får kommunen inget att säga till om och utpekade 

områden kommer att kunna bebyggas utan hänsyn till höjder och liknande. 
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Kommentar: Noteras. Frågan om det kommunala vetot vad gäller 

vindkraftsetableringar ryms inte inom ramen för översiktsplanen. 

Utgångspunkten är vad vi vet i dagsläget. Även om vetot tas bort i 

framtiden kommer miljökonsekvensbeskrivning att behöva göras och 

tillstånd erfordras från Länsstyrelsen. Höjder och liknande kommer 

fortsättningsvis att beaktas oavsett vem som granskar konsekvenserna. 

2.9.10 Tyst område 

Området Ommaberget gränsar till ett område i Ulricehamns kommun som har 

pekats ut som ett stort opåverkat och tyst område. Detta innebär att området bör ha 

en ljudnivå understigande 30 dBA från olika typer av samhällsbuller. Detsamma bör 

finnas i Tranemo kommun för att skydda Jälmåleden och Komosse. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Området 

Ommaberget tas bort som utpekat vindkraftsområde i gransknings-

förslaget. Att peka ut tysta områden bedöms inte aktuellt i Tranemo 

kommuns översiktsplan. 

2.9.11 Komosse 

Att etablera vindkraftverk på Ommaberget skulle göra att de syns från Komosse. 

Särskilt med dagens verk skulle de synas från Komosse och påverka horisonten från 

ett annars opåverkat landskap. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Området 

Ommaberget tas bort som utpekat vindkraftsområde i 

granskningsförslaget. Påverkan på Komosse hanteras tydligare i 

granskningsförslaget och ett utökat skyddsavstånd på 4 km används.. 

Påverkan och fotomontage ingår i miljökonsekvensbeskrivning vilket 

ska tas fram innan tillstånd ges. 

2.9.12 Flyttfåglars flyttstråk 

Områdena i vindbruksplanen ligger i flyttfåglars flyttstråk. Tranor bedöms ha en 

korridor om 20 km rakt söderut från Hornborgasjön till Skånes kust, vilket passerar 

Tranemo kommun. Även rovfåglar passerar denna sträcka. Utöver detta finns det 

också kännedom om häckande fåglar i områdena som pekas ut. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Tre områden tas bort 

som utpekande för vindbruk. Innan tillstånd ges ska 

miljökonsekvensbeskrivning göras för området där häckande fåglar och 

flyttsträck ska undersökas. Dagens teknik kan stänga av verken vid risk 
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av kollision med fåglar. Det innebär att områden kan vara olika lämpliga 

beroende på vad projektörer är villiga att förse verken med. 

2.9.13 Återställning av mark 

Vem är det som ansvarar för återställning av marken när vindkraftverk är uttjänta 

och ska demonteras? Hur ser kommunen till att det blir riktigt gjort? 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. När ett verk eller en 

park ska nedmonteras upprättas en plan som lämnas till 

tillsynsmyndigheten, ibland finns det krav i miljötillståndet som reglerar 

hur detta ska gå till. Det finns oftast en summa pengar avsatt för 

nedmonteringen och återställande av marken. Det är 

tillsynsmyndighetens uppgift att kontrollera att det blir riktigt gjort, inte 

kommunen.  

2.9.14 Ägandeförhållande 

Många vindkraftsparker ägs av utländska företag. Pengarna skickas till andra länder 

trots att det är våran natur som förstörs. Hur kan vi lita på att det kommer finnas el 

att tillgå när det behövs? Flera parker ägs av kinesiska företag och använder kinesisk 

teknologi. Finns det garanti att de inte kommer ägas av totalitära stater?  

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Likt andra 

verksamheter i kommunen är det inte Tranemo kommuns uppgift att 

undersöka hur ägandeförhållandena ser ut eller vart komponenterna i 

deras utrustning kommer ifrån. Att kontrollera att elproduktion pågår 

även vid olönsamma förhållanden ligger utanför kommunens kontroll. 

2.9.15 Osäkra konsekvenser 

Det är osäkert vilken effekt vindkraft har. Det pågår utredningar gällande vilken 

effekt infraljud har på människor och djur. Vilken effekt verken har i övrigt på miljön 

och djurliv. Samt vilka ägarförhållanden det finns. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Konsekvenser ska 

hanteras enligt de kunskaper vi har i miljökonsekvensbeskrivningen. 

Kommunen och Länsstyrelsen håller sig uppdaterade med den senaste 

kunskapen från forskningen. 

2.9.16 Flytta från kommunen 

Om det byggs vindkraftverk kommer folk inte vilja bo nära dem och kommer flytta 

från kommunen. 
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Kommentar: Noteras. Vi har inga indikationer på att platser avbefolkas 

efter att det byggs vindkraftverk i närheten. 

2.9.17 Bygga nära 

Kommunen planerar att bygga vindkraft nära våran fastighet. Närmsta området är 

bara 200 meter från vår fastighet. Då kan vi inte stycka av för bostäder. Vi har inte 

blivit kontaktade av kommunen. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Skyddsavstånden har 

tagit hänsyn till var det finns bostadshus, inte till särskilda fastigheter. 

Inom 750 meter av utpekade vindkraftområden bör det inte uppföras 

några bostäder, vilket kommer att påverka vissa fastigheter och deras 

möjligheter. Det är inte kommunen som bygger några vindkraftverk, 

utan pekar ut områden som enligt vissa kriterier bedöms lämpliga. 

Innan något godkännande ges till företag som vill bygga, ska samråd 

hållas och kontakt med fastighetsägare ske. 

2.9.18 Iskast kan skada människor och egendom 

På vintern finns risker för iskast och stora områden går inte att beträda under dessa 

tider. Med högre verk kastas också isen längre. Detta kan träffa människor, djur och 

egendom. Vi kommer inte våga rida i området under delar av året. 

Kommentar: Noteras. Risken för att en människa ska träffas av iskast 

beskrivs av Energimyndigheten som ”försvinnande liten”. Utöver detta 

ska inte heller någon byggnad där människor regelbundet uppehåller sig 

uppföras inom riskavstånd. Modern teknik kan också minska riskerna 

för att iskast ska uppstå. 

2.9.19 Kommunens undersökning 

Har kommunen undersökt vilken påverkan dessa vindkraftverk kommer att ha på ex 

fåglar och fladdermöss? 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Kommunen har 

använt några begränsade faktorer för att avgöra platser där det är 

lämpligt att vidare undersöka om det är lämpligt med 

vindkraftetablering. Vilka konsekvenser det får beror till stor del på 

storlek på verken, antal verk och deras placeringar. Undersökning av 

konsekvenser sker i miljökonsekvensbeskrivning av projektör. 

2.9.20 Återvinning av material 
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Kan Tranemo kommun garantera att verken kommer återvinnas efter nedmontering? 

Vad kommer att hända med betongfundamenten när verken är borta? Vingarna går 

inte återvinna, vad händer med dem? 

Kommentar:  Planen ändras inte i detta avseende. Det är 

tillsynsmyndighetens uppgift att säkerställa att nedmontering sker enligt 

villkor i miljötillståndet. Tranemo kommun ansvarar inte för 

omhändertagande av verksamheters avfall och detsamma gäller 

vindkraftverken. Generellt återanvänds eller återvinns torn, generator 

och växellåda. Vingarna deponeras oftast men utveckling finner allt 

eftersom sätt att återanvända även dessa. Den europeiska 

vindkraftsbranschen ska upphöra med att deponera rotorblad till 2025. 

Hur betongfundamenten omhändertas beror på villkor i miljötillståndet. 

Fundament tas ofta bort till ett plogdjup om marken ska odlas. 

2.9.21 Producerat av slavar/barn 

Kan vi veta att komponenterna inte produceras av slavar eller barn? 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Likt andra 

verksamheter undersöker inte Tranemo kommun vart eller hur 

företagets maskiner har tillverkats. Det är inte möjligt för kommunen att 

veta detta. 

2.9.22 Satsa på andra energialternativ 

Tranemo kommun bort istället satsa på andra energialternativ. Exempelvis solenergi 

och kärnkraft. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Tranemo kommun 

utesluter inte varken det ena eller det andra. Att erbjuda möjligheter för 

vindkraft betyder inte att solcellsparker inte kan anläggas också. 

Utpekandet av områden för vindkraftverk visar endast att dessa 

områden bedöms särskilt lämpliga att undersöka vidare. Tranemo 

kommun arbetar med att ta fram en energiplan som kan behandla frågan 

djupare. 

2.9.23 Inga bygglov 

Vindkraftverk över 150 meter kräver inga bygglov. 

Kommentar: Noteras. Det stämmer att vid två, eller fler, verk som är 

över 150 meter höga krävs det inget bygglov. Förtydligande i när det 

krävs bygglov, anmälan eller tillstånd förtydligas i bilagan för vindkraft. 

Trots att bygglov inte krävs, prövas samma funktioner i 



 

133 

 

tillståndsansökan, bygglovet har därmed undantagits för att slippa 

dubbelprövning. Den kommunala tillstyrkan (s.k. veto) krävs 

fortfarande och inga verk kommer byggas utan att kommunen 

godkänner detta. 

2.9.24 Elen hamnar utomlands 

Elen som produceras av vindkraftverken kan hamna någon annanstans än den plats 

vars natur de förstör. 

Kommentar: Noteras. Ett förtydligande görs gällande elbörsen i bilagan 

för vindbruk. Likt andra globaliserade marknader stämmer det att el 

som produceras i Sverige är öppet att handla på en internationell 

marknad där elsystemen är sammankopplade. Detta gör det svenska 

elnätet stabilare då det går att sälja el utomlands när det produceras 

mycket och köpa el när det produceras lite. Samtidigt kan vindkraft från 

Sverige då också ersätta kolkraft från andra länder. 

2.9.25 Jakt i området 

Möjligheten att jaga i vindkraftsområden kan påverkas. Det kanske inte är möjligt att 

jaga i stora områden under delar av året. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Kunskapen om hur 

vindkraftverk påverkar människors intressen i form av jakt är 

begränsad. Den något knapphändiga forskning som finns visar på att älg 

och vilt främst undviker vindkraftsområden under byggnadsfasen, men 

återgår sedan till dessa områden. Jägare menare att ljudet från verken är 

störande. Medan risken för att träffas av iskast är liten, kan oron vara 

tillräcklig för att undvika området, vilket begränsar tillgång till området. 

I övrigt är möjligheten till jakt fortsatt kopplat till jakträtten. 

2.9.26 Kulturbyn Gölingstorp 

Vindkraftsetablering på Brokemosse kan påverka kulturbyn Gölingstorp. Med höga 

kulturvärden skulle synen av vindkraftverk så pass nära påverkar känslan av 

området. 

Kommentar: Planen ändras delvis i detta avseende. Området 

Brokemosse har tagits bort i granskningsförslaget. Jordbruksbyar och 

kulturbyar har fått samma skyddsavstånd på 1000 meter som tätorter 

har för att minska påverkan på dessa. 

2.9.27 Sprider mikroplatser 
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Vindkraftverken sprider mikroplaster när de är igång. Vi vet nu att mikroplaster är 

farliga, bara inte hur farliga. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Det stämmer att 

vindkraftverk släpper ut mikroplaster, men det är i relativt små mängder 

jämfört med andra källor, som t ex vägtrafik, konstgräsplaner och 

hygienprodukter, enligt Naturskyddsföreningen och Naturvårdsverket. 

2.9.28 Riksintresse 

Områden som inte är utpekade som riksintressen för vindkraft bör inte heller vara 

utpekade av kommunen. 

Kommentar: Planen ändras inte i detta avseende. Kriterierna för 

vindkraftområden har varit olika för riksintressen och för kommunen. 

Där kommunen använt ett längre avstånd till bostäder, men tagit mindre 

hänsyn till vindhastighet. Att olika områden pekas ut bedöms inte vara 

ett problem. 
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